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Er bestaat bmnen de JD een misverstand over 
de rol van de Demo en met name zi)n redac- 
teuren Als er activiteiten zijn of worden geor- 
gamseerd die de aandacht van alle JD-leden 
verdtenen en dus in de Demo moeten komen, 
dan is bet aan de orgamsatoren om bier een 
artikel of benchtje over te schnjven. De taak 
van de redactie bestaat ult bet verzamelen, 
redigeren en ordelijk plaatsen van deze kopi] in 
de Demo De redacteuren zi)n met de verslag- 
gevers van de JD die naar alle activiteiten 
gestuurd kunnen worden Door een interesse 
voor bet schnjven van artikelen kunnen redac
teuren wel aanwezig zijn en aanbieden om lets 
te schrijven maar dit is met structured Ze 
nemen dan de rol van reporter aan die alle JD- 
leden kunnen innemen De Demo wordt 
VOOR en DOOR de JD-leden gemaakt 
In deze Demo zijn een groot aantal activiteiten 
beschreven waardoor er 24 pagma’s gevuld 
konden worden Ik hoop dat dit alle afdelingen 
en organen bmnen de JD aanzet om van bun 
activiteiten om de twee maanden een verslag 
naar de Demo-redactie te sturen Yoortaan is 
de deadline vastgesteld op de derde vnjdag van 
de maand met 16 februari als eerstvolgende 
De voorkeur gaat mt naar een inhoudelijk arti
kel over de meest recente of zelfs nog te hou- 
den activiteiten
In deze Demo ook de eerst column van Jasper 
Hormann als meuwe voorzitter In bet eerste 
onderhoud met hem kwamen we al snel tot de 
conclusie dat mt pragmatisch oogpunt bet 
streven tot bet samenvoegen van de Demo en 
de Nieuwsbnef opgegeven moet worden 
Mogek)k dat ze tegelijkertijd verstuurd zullen 
worden Zijn enthousiasme zoals dat op bet 
congres tot mtmg kwam zal zeker een grote 
mspiratie zijn voor de JD en potentiele leden 
Hierbi] moet hi) wel op zijn woordkeuze en 
taalgebruik gaan letten, maar als negentienjan- 
ge heeft hi) nog alle tijd om te leren De 
Demo-redactie wenst hem hierbi) alle succes 
in bet meuwe jaar en - ik ontkom er met aan in 
bet januannummmer - aan alle JD-leden een 
voorspoedig en inspirerend meuwjaar

Ernest Verhees
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Registratie van Racisme

Boris O. Dit
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Misschien ben ik wel te lang ingedut geweest 
Maar enkele maanden geleden viel me opeens 
op dat er steeds vaker in de krant melding 
werd gemaakt van akelige mcidenten met een 
racistische achtergrond. Btandbommen, die 
naar een wooncaravan in een asielzoekers- 
centrum waren gegooid onder bet ultroepen 
van leuzen als : buitenlanders moeten het 
land ult Asielzoekers met een donkere hmds- 
kleur, die op sttaat werden aangevallen en in 
elkaar geslagen Het cynische commentaar 
van een Afghaanse man ult een opvangcen- 
trum raakte me. "Adi, naast mijn huis m 
Afghanistan is een bom van enkele honder- 
den kilo’s ontploft Vergeleken daarbi) was 
deze molotov-cocktail mks "

,k besloot de ministers van Binnenlandse 
JZaken en Justine mondelmge vragen over 
deze mcidenten te stellen Voorafgaand aan 
het vragenuurtje stak ik mijn licht op bi] ver- 
schillcndc anti-disciimmatieburo’s, het antifa- 
cismecomite Kafka, het Landelijk Buro 
Racismebestnjdmg, het CIDI, politic en 
Openbaar Mimstene Op mgn verzoek kreeg 
ik overzichten van racistische mcidenten van 
de laatste maanden gefaxed Ik schrok, 
Hoeveel mcidenten halen de krant met eens,? 
Mensen, die hun wonmg wordcn mtgepest, 
omdat zi) geen blanke hmdskleur hebben, of 
die een aan hen tocgewezen wonmg niet dur- 
ven te betrekken, omdat zij anoniem werden

bedreigd Haatleuzen, die op muren van 
moskeen en synagogen worden gekalkt 
Vreemdelmgen, die mishandeld worden, lou- 
ter en alleen omdat zi) vreemdeling zi)n Is dit 
het tolerante Nederland, vnar het econo-

misch goed gaat en de polmeke problemen 
klem zi)n m vergelijking met het buitenland5 
Waarom kom ik op de opmiepagma’s van de 
kranten nauwelijks vlammende betogen 
tcgen, die om maatregclen vragen tegcn racis- 
tisch geweld?
Of zijn die er wel geweest, maar heb ik die als 
blanke Nedeilandei gewoon over hethoofd 
gezien?
Op 5 September vroeg ik aan beide ministers 
tijdens het mondelmge vragenuurtje \\'at hun 
analyse van de mcidenten was Komt rcchts- 
extremisttsch geweld steeds vaker vool'' Hoe 
kunnen we het tegen gaan?
De sfeer van het antwoord was nogal gerust- 
stellend Ik wist er nog een toezeggmg van de 
mimsters uit te slepen dat er een onderzoek 
wordt mgesteld naar de achtergronden en 
motaeven van degenen, die zich aan discnmi- 
natie en racisme schuldig maken, maar dat 
was het dan ook Na afloop van het vragen- 
uurtje, dat rechtstieeks op de televisie wordt 
uitgczonden, kreeg ik wat emailtjes en bne- 
ven De reacties liepen mteen " U moet geen 
aandacht aan dit soort omwrkmkkelykheden 
geven, want dat brengt jongeren op het idee 
om ook molotovcocktails te gaan gooien 
Betcr is het om het verschijnsel te negcren, 
dan waait het vanzelf wel over " Andere reac
ties redeneerden " Er kan met genoeg geha- 
merd worden op wat er in de achtertum van 
Nederland gebeurt Alleen door de proble
men onder ogen te zien kun )e racistisch 
geweld bestrgden " Niet veel later brak het 
Israelisch-Palesti|nse conflict m allc hctdghcid 
ult jonge Marokkanen, die de Palestijnse 
zaak steunen, lieten zich verlcidcn om antisc- 
mitische leuzen te scanderen tijdens een 
demonstratie op het Museumplem en bi] 
div'erse synagogen kwam het tot mcidenten 
Naar mate onze samenleving veelkleunger is, 
zal de kans op racisme, maar ook op mteret- 
msebe spanmngen toe kunnen nemen Reden 
te nicer om een helder beleid te voeren 
Daarvoor is allereerst nodig te weten over 
w'dke feiten we het hebben. En daar wrmgt 
het
\Xat mi) opviel bi) de lijsten, die ik van de ver- 
schillendc mstellingen toegestuurd had gekre- 
gen is dat zi] onderlmg nogal van elkaar vnr-



schilden Hoe wordt er eigenlijk geregis- 
tteerd5 Hoe komt men aan zijn informatie en 
wic geeft wat aan elkaar door? 
Kiantenbenchten en meldmgen bkjken de 
belangn)kste bronnen \an informatie te mjn 
Instellingen \trerken vaak wcl met elkaar 
samen, maar ei bit] ken frapp ante verschtllen 
tc 7t]n In Rotterdam en Den Haag gccft de 
poll tie regelmatig meldmgen van discnmma- 
tie en racisme door aan bet Openbaar 
Mmistene. In Rotterdam heeft RADAR zich 
daar ook sterk voor gemaakt Maar in 
Amsterdam komen relatief weimg zaken van 
de politic bi) het Openbaar Mmistene terecht, 
ondanks de landed]ke richtli]n, die dat voor- 
schnjft. Dat is opmerkeltjk, want het ligt met 
voor de hand te denken dat er in Amsterdam 
aanmerkehjk minder wordt gedtscrimineerd 
dan elders Is de politic er wel toegankeli|k 
genoeg voor meldmgen^
Begm not'ember 2000 vond de behandelmg 
van de Justmebegroting plaats Namens de 
D66-fractie koos ik als een van de hoofdpun- 
ten de registratie van racisme en discrtmina- 
tie Hoe kun ]e een goed beleid voeren, als er 
geen deugdelgke registratie is? Waarom meb 
den overheidsmstellmgen, zoals wonmg-

tcren over de stand van zaken Op basis van 
een deugdelijke registratie zullen de rapporta-

ges aan gezag wtnnen Landen zoals Branlvnjk 
en de Verenigde Staten kennen een wet op de 
registratie van racisme Die wet verplicht 
allerlei overheidsmstellmgen op een uni forme 
mamer racistische en discrimmatoirc inciden- 
ten bi] te houden en door te geven Waarom 
zouden wi] zoicts met in Nederland organise- 
rem
Tijdens het debat met minister Korthals heb 
ik een motie mgediend, die vraagt om een 
onderzoek naar de mogelgkheden van het 
mtroduceren van een Raaimvet Registratie

uAlleen door de problemen onder ogen 
zien kun je racistisch geweld bestrijden."

bouwwerenigmgen, ziekenhuizen, scholen of 
sociale diensten met, wat zi) m de dagelijkse 
praktijk van him werk aan mcidenten tegen- 
komcn? Waarom wordt dat met centraal gcre- 
gistreerd? Een goede registratie biedt grote 
voordelen
Het geeft een betronwbaar beeld van de 
stand van folerantie in Nederland Het biedt 
mzicht m wat voor soort vormcn van discn- 
minatie en racisme vaak voorkomen en waar 
de ovcrhcid extra aandacht aan moct geven 
Door vergelijkmg met voorgaande jaren kan 
de voor- of achtermtgang worden gemeten, 
hetgeen tot noodzakeli]ke actie kan leiden 
Een goede registratie is ook bron van infor
matie, waar de overheid ult kan putten bi) het 
voldoen aan mteraationaalrechtelijke ver- 
plichtingen Jaarhjks moct Nederland rappor-

Racisme met daaraan gekoppeld de noodza- 
kelijke financiele middelen Goed registreren 
kost namelijk geld De minister van justitie 
nam contact op met minister van Boxtel van 
Grote Steden en Integratiebeleid Van Boxtel 
reageerde enthousiasl De D66-motie is op 
14 november 2000 door een grote 
Kamermeerderheid aanvaard Ik hoop dat de 
registratiewmt bijdraagt aan een krachtig anti- 
i acismebeleid En mtemdelijk dat mensen 
elkaar met respect zullen bejegenen, want 
daar gaat het om

Boris O Dittrich, Justitiewoordvoerder D66
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Internetpagma Midden-Oosten Conflict 
Een bescheiden oveizicht van enkele sites 
over dit al jaren durende conflict

www.ict.org.il/ ARABISR/frame.htm
Biedt een overzichtelijke omschnjwng van 
de verschillende terroristische orgamsaties 
die actief zijn in het Midden-Oosten Je kan 
zoeken in een data-base naar alle terroristi
sche acttes die gepleegd zijn van 1988 tot 
2000 waann ]e kan kiezen uit zoeken op 
datum, soort terreur, doelwit en lokatie. Er 
zijn verschijdende recente amkelen en 
documenten te vinden over conflicten tus- 
sen de Arabieren en Israeliers Kortom. 
deze site is een must als je op de hoogte wilt 
blijven van de huidige terreuractie’s en ook 
eens terug wil kijken naar conflicten in het 
verleden. De site is Engelstalig

Erik VerJioel'
news.bbc.co.uk/hi/english/ specM_report
Zeer mooi vormgegeven site met alles wat 
ie moet weten om het conflict tussen de 

w Arabieren en de Israekers te begnjpen
Achtergronden, analyses, uitieg en interprc- 
tatae van akkoorden door de jaren heen, 
audio en video van verschillende conferen- 
ttes, de geschiedems van Israel in 7 delen, 
columns en memngen vanuit beide kampen 
Vnj objectieve en mformatieve website 
waar je werkelijk uren zoet mee bent

www.israelvisit.co .il/B ehindthenews
Een van de vele Engelstakge sites die 
meuws aanbiedt met cen stork Israclische 
grondslag
En dat is toch wel een van de problemen op 
internet- alle mformatie die met de regulie- 
le zoekmachines te vinden zijn over het 
Midden-Oosten conlict zijn over het alge- 
meen nogal pro-israeksch. Vanuit het kamp 
van de Palestijnen is bijna helemaal mets te 
vinden, althans met in het Engels

www.visinhetnet.nl
Absurde site met Niet Het Laatste Nieuws 
Werkelijk alle nieuwsonderwerpen worden 
op de hak genomen Zo ook het Midden- 
Oosten Wil je op de hoogte blijven hoe er 
een vreedzame revolutie plaatsvindt in het 
omstreden gebied West-Urk fiets dan als- 
de-wieder-weer naar deze site

www.volkskrant.nl/nieuws / internationaal
Nederlandstalig nieuws over het Midden- 
Oosten
Vrij kang in de benchtgeving AUeen de 
koppen en het feitelijke nieuws (vaak letter- 
lijk overgenomen van het ANP) worden 
gegeven Het is duidehjk dat bi] de 
\7olkskrant de pnonteit nog altijd met bij 
internet ligt Voor echte diepgaande analy
ses verwijs ik nogmaals door naar de BBC- 
NEWS site

www.nrc.nl/W2/Lab/MiddenOosten
Wat dat betreft kan de Volkskrant veel leren 
van het NRC
De NRC heeft een heus Dossier gewijd aan 
het Midden-Oosten waar werkelijk alles te 
vinden is over de vredesonderhandelmgen, 
de conflictpunten, de geschiedems van het 
conflict en een profiel van de mensen ach- 
ter de schermcn bij de vredcsondcrhande- 
lingen Verder veel meuwsdocumenten en 
links naar relevante sites Ideale site als je 
alles in begnjpelijk Nederlands wil lezen

www.palestine-info.net
Via de links van het NRC kom ik dan uit- 
eindelijk toch nog terecht bij een site die het 
meuws bencht vanuit het oogpunt van de 
Palestijnen Het is een nogal nationaksti- 
schc site die enkel rept over zionmstsiche 
aanslagen op onschuldige Palestijnse kinde- 
ren en burgers Ongenuanceerd en absoluut 
subjectief maar toch aardig om de proble
men eens van de andere kant te bekijken 
Deze site is zowel in het Engels als in het 
Arabisch te bekijken

Disclaimer; dit is slechts een fragmen- 
tarisch overzicht van enkele sites die er 
mijns mziens toedoen 
Het betreft hier dus geen volledig over
zicht en dat is ook de pretentie met 
Nog opmerkmgen of suggesties, mail 
naar wverhoef@flevonet.nl

http://www.ict.org.il/
http://www.israelvisit.co
http://www.visinhetnet.nl
http://www.volkskrant.nl/nieuws
http://www.nrc.nl/W2/Lab/MiddenOosten
http://www.palestine-info.net
mailto:wverhoef@flevonet.nl


Ik zer’ Jongens wat is hiei aan de hand?’ 
f Ja, ik moet hier wonen’ zegt dc een 
En de ander zei hetzelfde1 
Ik zei ‘Man, lazer op, dit huis is zo groot, hier 
kunnen jullic makelijk met zijn tweeen 
wonen ’
‘Ja’, zegt de ene, ‘dat kan met want ik ben een 
kakker’
Ja’, zegt die andere, ‘dat kan met want ik ben 
socialist’
Ik zeg: Je kan het toch proberen? Ik kom er 
dan wel bi) zitten, als Dromer 66’

Ik kocht vanochtend het boekje van Youp van 
het Hek bi) de kiosk op het station Ik had nog 
een boekenbon in mgn portcmonnee zitten, 
die had ik gekregen als dank vooi een mtei- 
view.Bovenstaand stukje deed me denken aan 
datzelfde interview, waarm de journalist aan 
me vroeg of ik het met met hem eens was dat 
ik voorzitter was geworden van een club die 
een moederparti) had die mrmddels gezichts- 
loos en onaantrekkelijk is geworden 
Natuurlijk was ik het met met hem eens en 
heb hem dat ook eens duidelijk vertelt Maar, 
ik ben nu dne weken voorzitter van de JD en 
ik heb deze vraag al talloze keren gekregen 
In 1994 kwam D66 als grote wmnaar uit de 
bus met en dikke 24 zetels en recht op een 
plaat m de regenng Het idee van D66 had 
aangesproken bi) de kiezer. Een Nederland 
waarm de besluitvormmg minder afspeelt in 
de achterkamer en meer op de publieke tribu
ne Een Nederland w'aarm euthanasie en abor
tus gelegaliseerd en geregcld zijn Een 
Nederland waar de vnjheid is om op zondag 
de winkel open te hcbbcn 
Al deze punten zijn mmiddels omgezet m 
wetsvoorstellen en wetten D66 heeft dus 
mvloed gchad in
het beleid wat er de afgelopen jaren is 
gemaakt door het Paarse kabmet Het mooiste 
voorbeeld hiervan is de euthanasie wetge- 
vcmg die sinds twee weken emdelijk is vorm-

Dromer 66? Denker 66

gegeven, en wel op een mamer zoals D66 dat 
al 17 jaar wil Want vergeet met, D66 is het 
debat over de euthanasiewetgeving ooit 
begonnen Dit is echter met direct een issue 
waarbij het waardig is om van de daken te 
schreeuwen dat D66 hier de voortrekker in is 
gewcest Felt blijft dat D66 punten uit haar 
verkiezmgsprogram heeft weten om te zetten 
in wetgevmg Hoezo dan onantrekkelijk en 
gezichtsloos?
Okee, door D66 emdelijk eens een kabmet 
zonder CDA wat ervoor zorgde dat er op het 
gebied van ethische vraagstukken moderne 
wetgevmg kwam Maar wat mderdaad met is 
gelukt is om op papier een verdere democra- 
tisermg van de Nederlandse besluitvormmg te 
bewerksteliggen Dat is zonde, maar even- 
goed een aansponng om nog meer en met 
gocde meuwe ideen, en dus met alleen een 
referendum of de gekozen burgermeester, 
directe en vooral eerlijke democratic te clai- 
men
Je zult je nu afvragen waarom ik deze hele uit- 
eenzettmg geef over het wel en wee van D66 
Ik zal je dit uitleggem Wi) zijn de Jonge 
Democraten en hoe je het ook went of keert, 
we zijn en blijven verbonden aan D66 
Hiermee bedoel ik met dat we moeten, maar 
wat we mogem We hebben directe mvloed 
op het verkiezmgsprogram van 2002 via het 
mitiatief Jonge Democraten, Nieuwe 
Democraten’ Eaten we die mvloed en de titel 
‘meuwe democraten’ dan ook waar maken 
Eaten we vermeuwend bezig zijn door weer 
meer dan nu te kijken naar de wanordelijkhe- 
den bmnen de democratie Want die zijn er 
Dat een nacht van Wiegel heeft voorkomen 
dat er nu geen correctief referendum kgt, 
betekent met dat het dus maar een slecht idee 
is Sterker nog, we zullen harder moeten wer- 
ken om bij ledereen te kunnen claimen dat er 
wcldegelijk kmken m de kabels zitten en dat 
vormen van directe democratie daar de oplos- 
smg voor zijn Eaten we weer gaan Denken en 
met alleen Dromen van een referendum

Jonge Democraten en D66: Dromers ? 
NEE.. Denkers1

Jaspct Hormatm
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Democratische discussie
Democratic en democratische vermeuwing bhjft het belangnjkste thema dat de Jonge Democraten van 

andere (politicise) jongerenorganisaties onderscheidt Dit komt bijvoorbeeld tot mting in de vele moties die 
hierover op het congres behandeld worden en door de onderwerpen van de artikels in de Demo Dit was 

aanleidmg om hier een vast onderwerp in de Demo van te maken Hierdoor kan op een gestructureerde 
mamer de discussie bmnen de JD gevoerd worden De roep in de vonge Demo om kopi) voor de2e 

rubnek heeft dne JD-leden aangezet tot het schnjven en sturen van artikelen. Ik hoop dat dit voorbeeld
door velen gevolgd gaat worden.

Een bijdetijdse democratie de oplossing

Mark Riphage^^

8

Het probleem in de discussie over de demo
cratic lijkt me dat een groot aantal politici 
nog met klaar is voor een bi) de tijd brengen 
van de democratie, lettend op de kiesgerech- 
tigden Daarom kan )e met allerlei schitte- 
rende nieuwe voorstellen aankomen, maar 
die tot geen resultaat leiden. Professor 
Ankersmit (in artikel van Ernest in Demo 
)uh) is daarom denk ik voorstander voor 
stopzetting van de discussie over democrati
sche vermeuwing. Zelf denk ik dat democra
tische vermeuwing alleen gehaald kan wor
den door discussie, hoe lang ook Ik zal deze 
daarom in dit stuk mee proberen helpen 
voortzetten

rechtigden tien miljoen is. Verder kan de 
vnje keuze van het gaan stemmen (het is 
geen stemplicht vooi de kiezer) een motiva- 
tie geven om meer mteresse te gaan toncn 
voor de politick.

Maar dit is maar een praktische oplossing 
voor een kant van de zaak de kiezerszijde 
De politici moeten zich naast die directe 
belomng van de kiezer, ook meet reken- 
schap durven geven aan de kiezer zelf Ik 
denk dan aan democratische middelen als 
enquete of referendum Dit zal kunnen lei
den tot een grotere betrokkenheid van de 
kiezer

I aarom minder mensen kiezem* De
__ politick loopt over de hoofden van de
mens been Het wordt minder belangrqk 
gevonden Of ze zien het doel met ]e stemt 
een parti) en later knjg )e toch maar een 
compromis-poJitiek, die wel goed zal zijn, 
maar met wat )i] precies wil Dit zou een van 
de redenen kunnen zijn vooi een met-stem- 
mer om het nut van stemmen weg te relati- 
veren
Wat mi) een goed idee zou lijken om de 
democratie te verbetereM Beloon de kiezer 
direct voor zijn keuze Dit kan bijvoorbeeld 
door een bedrag van 25 piek dat kan gaan 
naar een hulporgamsatie, een CD-bon, een 
boekenbon of lets anders voor de kiezer 
zelf. De directe belomng h)kt me een goede 
mamer om te helpen benadrukken dat de 
kiezer ook voor zichzelf stemt En het geeft 
het gevoel dat de overheid ook lets voor de 
kiezer over heeft
Bi] ideaal succes zou belonen ongeveer 250 
miljoen kunnen kosten, als het aantal kiesge-

Naar aanleidmg van het artikel 
"Democratische Discussie" van Ernest, van 
de vonge keep wil ik nu reageren op de 
selectie uit het polmeke programma 
Over anders kiezen, het verlagen van de 
kiesgerechtigde leeftijd van achttien naar 
zestien jaar Ik weet met of je de formele 
volwassenheid van achttien jaar zo naar zes
tien jaar kan vervroegen en een puber zijn 
weg kan laten gaan naar de stembus 
Dan over de drempel van voorkeurstemmen 
afschaffen Ik denk dat er in de door de par
ti) vastgestelde voorkeurslqst toch een 
bepaalde logica zit Een resultaat van de 
afschaffing van die voorkeuslijst zou kunnen 
zijn de keuze voor allemaal populaire parti)- 
leden met de specialiteit) ustltte 
Ik denk ook anders over het doen van wis- 
selende verkiezmgsdata Zelf denk ik dat )e 
een hoge opkomst als een bi)deti)ds voordeel 
moet aangnjpen om de Inezers ook mogelijk 
meer te betrekken met de provinciale en 
gemeentelijke politick [)



Reactie op Anders Kiezen
De kiesrechtleeftijd verlagen naar zestien jaar 
is mderdaad bevorderhjk voor grotere betrok- 
kenheid van jongeren bi] de politick Maar de 
vraag is of de meeste daar wel zo seneus mee 
omgaan Als ik ki)k de naar de verkiezmgen 
(opimepeilingen politieke parti) en) die er bi) 
ons op school gehouden werden, lijkt mi) dat 
met zo’n goed idee Samen hadden veel scho- 
keren er voor gekozen om te choqueren en 
daarom te stemmen op een ‘verkeerde parti)’ 
In dtt geval op Janmaat en zijn parti) Daar 
moet wel even bi] gezegd worden dat ze hem 
helemaal mets vonden, maar alleen op de CD 
stemden om te kijken wat de reactie zou zijn 
en of die resultaten geplaatst zouden worden. 
Jammer voor de kiezers, maar de resultaten 
werden wel groot op het bord in de aula 
gehangen
De politick en de daarbi) behorende verkie- 
zingen zi)n met cool, maar velen zien het wel

als cool om expres samen met veel vnenden 
en vriendmnen op de ‘verkeerde’ parti) te gaan 
stemmen, terwijl ze ongetwijfeld vast wel een 
eigen voorkeur hebben Het vriendje of 
vnendinnetje volgen zal ook op grote schaal 
voorkomen Het is nu eenmaal een felt dat 
jongeren sneller te bemvloeden zijn Het zou 
jammer zijn als zulke ‘onecht-gemeende’ 
stemmen zo’n ‘verkeerde parti)’ extra stem- 
men zou geven Het is beter om de kiesrecht- 
leeftijd bi) zeventien te stellen, met omdat ik 
dat zelf ben, maar omdat )e dan denk ik toch 
overal een beetje volwassener tegenaan ki)k 
Dan zullen er vast wel mensen zijn die zeggen 
‘dat ene jaarpe’, maar dat ene )aart)e maakt 
heel veel verschil uit Je mag natuurlijk wel 
altijd lid worden van een politieke jongerenor- 
gamsatie en zo )e stem laten horen'

Sellama Baouch

Bezorgd over de geloofwaardigheid van
de regering
Op dit moment maakt de gehele politick zich 
zorgen over de belevtng van de politick onder 
het "gewone volk" maar hebben ze dat met aan 
zichzelf te danken5
Enerzijds schreeuwt de politick om meer 
betrokkenheid en anderzijds proberen ze deze 
betrokkenheid zo veel mogekjk in te perken 
Enerzqds laten we mensen meer betalen met de 
toezeggmg dat het ujdekjk is en als het puntje 
bi) paaltje komt dan is ti)dek)k wel een heel 
lange tijd Maar goed, zeg nou zelf, wat is nou 
een kwartje per kter benzine^ Kunnen we de 
kosten weer betalen van de protestacties van 
truckers en boeren, he WmE 
Dan het rekemngrijden van Tmeke Moot con
cept, ware het met dat ik als personeelsfunctio- 
nans van verwende IT Professionals mmiddels 
weet dat de bednjven deze kosten mogen gaan 
betalen Dat zorgt weer voor hogere prijzen van 
producten en dus betaal ik als consument een 
hogere pnjs Dit op haar beurt zorgt weer voor 
een hogere BTV^ he is dat met een verkapte 
vorm van belasting over belasting? Vast met 
Over belasting over belasting gesproken.

wegenbelasting, accijns, BTW en tolpoorten 
ELmmmmmmm
Maar, Tmeke bk)kt met voor een gat te vangen 
Als mets lukt dan is er nog chantage Chantage? 
Ja chantagel Utrecht wil met mee doen, oh dan 
nemen we de bestedtngen voor Utrecht toch 
nog even onder de loep De ANWB doet met 
mee, nou dan trekken we toch een order in 
Niet doen, nee dreigen, da’s namekjk poktiek 
gezien verantwoord Is er eindekjk een grote 
groep mensen die poktiek betrokken is (de 
ANWB heeft namekjk veel leden), dan wordt 
dat meteen in de kiem gesmoord met ordmair 
dreigen, flauw zwaktebod k)kt me zo 
Goed, het moge duidekjk zijn dat ik tegen reke- 
mngnjden ben Persoonkjk treft het me met, ik 
woon op nog geen vi)f rmnuten van mijn werk, 
geen rekenmg voor het rijden dus Ik weet een 
mooie mil Stop dat rekemngri)den, dan mogen 
ze het kwartje houden Alsof we dit kwartje 
uberhaupt nog terug zouden knjgen Over 
geloofwaardigheid gesproken, ik ben poktiek 
betrokken en ik geloof er al met meer in

Jan Padmos (ontvangen op 2 november 2000)



Lager-
huis

Mark Riphagc

Voor het eerst op een televisie program- 
ma leek het voor me Toen we op zaterdag 
9 december het laatste programma van 
het Lagerhuts hadden btjgewoond Boris 
grapte vooraf dat we omdat we geen 
gereserveerde pick hadden, met mochten 
gaan staan, anders zou hi] ons ais ex- 
voorzitter wel wat kunnen aandoen Later 
bleek dat we helemaal met in de buurt van 
de camera’s zouden zitten. Ik zat in een 
groepje van de aanwezige JD-ers met 
Boris op een balkon op de tweede verdie- 
pmg boven het gebeuren

ven wat van het programma terugha-
len. Ik heb Paul Witteman in het echt 

gezien. Hi) ziet er voor het programma 
met zo kalm ult als op de TV En ik heb 
Marcel van Dam live gehoord en mis- 
schien voor het programma begon bene- 
den zien

onderwerpen denk ik luid en duidelijk 
horen
De )utyvoorzitter was een Beatrix kunst- 
begeleider of zoiets Ik vond zijn opvat- 
ting over wie de beste debater was geen

Ml

Toen legde de regie mt wat we moesten 
gaan doen in het programma. We moch
ten gaan terugtellen met de klok en ons 
verder actief laten horen met gejuich of 
geboe

Na die klok kon het programma uiteinde- 
Ujk beginnen Onderwerpen waar de deel- 
nemers over konden praten waren onder 
andere wel of met een vnje zondag?, 
Nederland 10 of 20 miljoen inwoneiM, is 
een vrouw een muts?, moet er een fokver- 
bod komen voor gevaarlijke honden^ Op 
TV kon ]e onze umeke reactie op de

goede Hi) koos een vrouw mt, omdat ze 
zichzelf rustig hield bi) het presenteren 
van haar memng bi] de keer dat ze sprak 
Ik had zelf meer waardenng voor een 
man die actief en met humor zijn memng 
creatief gaf

Deze JD-activiteit vond ik een enerveren- 
de ervarmg. Misschien kom ik over vi)f- 
tien jaar hier zelf wel terug om in 
Lagerhuis op te treden. In elk geval, ik 
kan ledere JD-er aanraden om een keer 
lets speciaals met de JD te gaan doen

b
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De Demo heeft aan verschillende JD- 
afdelingen gevfaagd om een kort verslag- 
)e te schfijven over het wel en wee van 
hun afdeling Wi) willeo dan ook Maaike, 
Ingrid, Kemal, Kim en Alwm bedanken 
voor hun bi)dragen..

►actmteit samen met D66-Ni]megen 
over de Kabeltram
►activiteiten met het Gelders Politick 
Jogeren Kontakt (GPJK)

Alwm Gerntsen

-- ■!' V-ilt iVPSl

JD-Amsterdam
Afdeling Amsterdam zit weer in de lift 
Na een jaar 'slapend1 te zijn geweest kun- 
nen we weer zeggen dat we er 2i]n We 
zijn in augustus begonnen met de opzet 
van een plan om van JD-Amsterdam 
weer een gezonde afdeling te maken en 
zoals het er nu naar mt ziet, zitten we op 
de goede weg Het bestuur is uitgebreid 
van een naar drie personen en het aantal 
belangstellenden neemt bi) ledere activi- 
teit toe. Hoewel we er nog lang met zijn 
boekt JD-Amsterdam zeker voormtgang 
Bi) ons laatste Politick cafe waren er weer 
meer belangstellenden te constateren. 
Ook is het bl) de laatst gehouden 
PEP(pohtiek eten en praten) in 
Amersfoort erg druk en gezellig geweest 
(chapo Enkl). Zoals het er nu naar ult 
ziet gaat onze afdeling een goed jaar 
tegemoet,

Kemal Rijken

Gelderland
JD-Gelderland heeft afgelopen jaar een 
groot aantal activiteiten georganiseerd. 
Door een drmgend gebrek aan actieve 
leden worden de meeste activiteiten door 
een (te) klem aantal mensen bezocht.
Als er zich bmnenkort geen nieuwe 
bestuursleden aanmelden dan wordt de 
afdeling mogdijk binnenkort opgeheven. 
Enkele voorbeelden van de activiteiten in 
2000

►Berlijnreis met contact met de Junge 
Liberalen
►grote activiteiten bi) Diogenes 
(Nijmeegse politick, Milieubeieid, 
Gentechnologie)

JD-Utrecht
De eerste 6 maanden van 2000 stonden 
bi) de JD-Utrecht in het teken van het 
thema
harddrugs-beleid. De werkgroep lokale 
politick’ heeft in deze penode een hele 
reeks standpunten ingenomen, met als 
belangnjkste conclusie dat heroine op 
medlsche indicatie aan harddrugs-ver- 
slaafden moet kunnen worden verstrekt. 
Op het voorjaars-congres zi)n er een 
aantal moties van deze werkgroep in 
stemming geweest, die voor nogal wat 
commotie hebben gezorgd (op het 
najaarscongres klonken ze nog na). Ook 
hebben we er aan het begin van het jaar 
een grote activiteit aan gewijd. Er zou- 
den 4 Kamerleden komen, maar deze 
hadden vanwege een spoeddebat afge- 
zegd. Toch werd het een hele leuke 
avond in samenwerking met de JS en de 
CDJA, met de directeur van Centrum 
Maliebaan (centrum voor hard drug vcr 
slaafden) en een CDA-wethouder.
De ideeen van de JD-werkgroep sloegen 
ook aan bi] D66-Utrecht en in hun rap
port aan de gemeente over dit onderwerp 
zijn veel van onze ideeen terug te vmden. 
Kortom, een geslaagd project.
Natuurlijk hebben we ook andere dmgen 
gedaan: we hebben op veler verzoek de 
aloude borrels weer in ere hersteld (nu 
pohtieke cafe's genaamd). Dlt zi)n laag- 
drempelige bijeenkomsten in cafe De 
Kijker, waarbij we meestal een politick 
onderwerp bespreken, maar waar ook 
altijd ruimte is om gezellig met elkaar te 
kletsen. Verder zijn er drie AAV's 
geweest, heeft de discussiegroep Waan 
van de Dag enkele bijeenkomsten gehad.
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heeft er een excursie naar Leidsche Rijn 
plaatsgevonden, heeft het bestuur enkele 
radio-optredens gehad enz 
Ook het traditionele Ruilhart-debat (een 
debatwedstnjd tussen viet personen, 
zowel )d-ets als gasten) heeft weer plaats
gevonden, met ondermeer Amenka-des- 
kundige Maarten van Rossum onder de 
deelnemers. Het pubkek vond Erik van 
der Wei de beste debater, zodat titelhou- 
der John Bolte zijn wisseltroffee (een 
hart op sterk water) moest overdragen 
aan de winnaar (niet tot zijn sptjE). Op 
24 januan 2001 zal Erik de wisseltroffee 
weer mogen verdedigen.
In het najaar hebben we een mtroductie- 
activiteit georgamseerd waar alle meuwe 
leden en geinteresseerden persoonlijk 
voor zijn uitgenodigd. Er was eerst een 
mleiding over de JD en daarna een leuke 
discussie met Ralph de Vries (fractielid 
D66 Utrecht). Verder hebben we met 
D66 nog
campagne gevoerd voor de herindelmgs- 
verkiezingen (ondermeer met een bak- 
fietsrace). Ofschoon de verkiezmgsmt- 
slag met erg gunstig voor D66 is uitge- 
vallen, hebben we bij het campagne voe- 
ren veel lol gehad.
Er hebben zich dit jaar een aantal wijzi- 
gingen in het bestuur voorgedaan Mario 
is afgetreden als secretaris, en heeft toen 
het bestuur verlaten. Verder is Hugo 
afgetreden als voorzitter, en tpdelijk 
opgevolgd door Ingrid (als techmsch 
voorzitter). Oele is nog steeds penmng- 
meester, maar zal de fakkel snel gaan 
overdragen Daarnaast hebben we 
Jeroen, Maaike en Tamara als meuw lid 
mogen verwelkomen, en zijn Jeffrey en 
Rutger-Jan in de kascommissie benoemd 
Dit zijn de belangrijkste wapenfeiten van 
de afdehng Utrecht in 2000.
In 2001 zullen we natuurlijk doorgaan 
met het organiseren van de politieke 
cafe's en traimngen, ook wordt de werk- 
groep Waan van de Dag weer bijeenge- 
roepen. Het traditionele Ruilhartdebat

staat op de kalender voor 24 januan 
Natuurlijk kun je weer een grote forum- 
discussie van de JD-Utrecht verwachten. 
Kortom, veel leuks te doen en we hopen 
jullie allemaal weer te zien in 200E

Maaike Hemen

Den Haag
Op woensdag 22 September zag de meest 
bruisende afdehng van de Jonge 
Democraten het levenslicht. In het hart 
van de politick was rmm 60 man getuige 
van de wederopstandmg van de afdehng 
JD-HaaglandenR De ere-gast van de 
avond was europarlemetaner Lousewies 
van der Laan. Zi] vertelde op boeiende 
wijze over haar belevemssen in Europa 
Na deze succesvolle prichtmgsbi]een- 
komst zochten wi) een waardig opvolger 
Deze werd gevonden in de politieke lei- 
der van D66, Thom de Graaf. Ook hij 
sprak een bomvolle zaal toe en voerde 
een pittige discussie met het pubhek 
onder de strakke leidmg van Mieke 
Bloemendaal (burgermeester van 
Leidschendam) Na een europarlementa- 
ner en de fractie-voorzitter als gast te 
hebben gehad, is het nu tijd voor een 
minister Laurens-Jan Bnnkhorst zal het 
meuwe jaar met ons mlmden op donder- 
dag 11 januan om 20 00 m cafe 
Schlemmer (Lange Houtstraat 17, Den 
Haag) Ben je bemeuwd hoe het de brm- 
sendste afdehng van het land vergaat, 
wees dan van harte uitgenodigd op een 
van onze actmteiteN

Kim Waanders D
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In plaats van het m cle vonge Demo 
beloofde mboudeli]ke artikel over witte en 
awarte scholen, ^rolgt een vcrslag van een 
actmtiteit vTan het Gelders Politick 
jongeien Kontakt (GP]K) over de rnultJ- 
culturelc samenlcvmg Op 9 december 
was dit het them a van her eersle VisieOes- 
tival voor en door jongeren tussen de 16 
cn 26 jaar. Door nnddel van theater, 
tmiziek, debat, foi am en video werd het 
onden\rerp vanuit diverse invalshoeken 
btnaderd Bij clke werkvorrn werdcn stcl- 
kngen gepresenrterd waarovmr gesternd 
kon v'orden Ojv basis hieivan worden er 
aardvevtdapvcn aan dc ovcrhcici gcdaan 
DoeweJ de opkomst achterbkief bii de 
v erwaditmgen \ an de oigamsatte was de 
rial rncf aoki vijftig menscn "och goed 
gevuld De uitstekende organu atie en de 
deelname van een groot aantal provmcia- 
le pokoci maakten cr een veer succesvmlle 
dag van die zeker nax'olgmg verdict iT

ijciens dc discussies werd vooral dut-
delijk dal er versedillende wne^ op 

begrippen als cukuur' en ‘multieolmrele 
samenleving’ bestaan en dar dit tot vcm 
warring kan leiden Dt opvwtting van pro- 
vinciaal gedeputeerde Hans Esrneijer vran 
lict CD A zorgde bgvoorbecld voor een 
aantal leacties uit de zaal Hi] vmrdedigde 
de stalling ‘Eigen orgamsaties voor cultu- 
relc minderhcden kunnen de integratie in

Verzuilde samenleving

Nederlandse samenleving en cultuur
katholie
ken

protes
tanten

socialis
ten

Iiberalen

vraagtekens. Mijn mztens was deze kntiek 
ook terecht, naast de tegenstelkngen tus
sen protestanten, katholieken, socialisten 
en iiberalen stond de overeenkomst dat ze 
allemaal Nedeilanders waren Voor de 
culturele minderhcden gaat dit met op en 
vmioorzaakt de bevordenng van Turkse en 
Marokkaanse 'voetbalclubs, culturele vmr- 
enigmgen cn politieke parti]en, cen segre- 
gatie en het ontstaan en de handhaving 
van culturen naast en met binnen de 
Nederlandse samenleving en cultuur. 
Scliematisch kan dit worden weergegeven 
(zie tab el)

De jongeren namen de stelling met over 
en legden de vmger precies op de zere 
pled In het slotdcbat met comrnissans 
van de koningin Jen Kamminga en de 
tweedekarnerleden Henk Kamps (VVD) 
cn Francis ca Rave stem (D66) werd vmoral 
gediscussieerd over de taalachterstancl vmn 
culturele minderheden en de grote werke- 
looshcid ondcr allochtonen. Eller cen 
overzjcht vmn enkele stellmgen die in de 
aanbevekng zullen worden meegenomen

W' E'e problematick op witte en zwarte 
scholen wordt te veel vanuit een slaclit- 
offcroptick naar allochtonen gevoerd 
Zelf ervaren velen de situatie absoluut 
met zo

oblemen op zwTarte scholen zijn 
terug te voeren op de heterogemteit van 
deze scholen, oftewel dc diversiteit van 
culturen op deze scholen en de te ver- 
wachten botsmgen daartussen

Multiculturele samenleving

Nederlandse samen- Marokaanse Surmaamse culturele
levmg en cultuur samenleving samelvmg minderheden

^Ernest Verhees
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de samenleving bevorderen ’ met het 
argument dat lemand eerst zichzelf moet 
kunnen zijn om vohvaardig aan dc maat- 
schappi] deel te kunnen nemen Vooral de 
vergeli]king met de verzuilde samenleving 
in de ]arcn vpftig cn zestig zette de nodige

►Elke Nederlander moet de Nederlandse 
taal beheersen.



►Elke Nederlander heeft reclit op eigen 
cultuur, maar deze cultuur c q culturele 
ultingen mogen met mdrmsen tcgen 
Nederlandse begmselen en wetten.

►Er moet meet culturele uitwisseling op
de scholen komen.

Yoor meet informatie.
Gelders Politick ]ongereii Kontakt
Niemi^e Overstraat 55
6811 JB Arnhem
026-4456919
visie@gp]k.nl

D

DE KERK IN AFRIKA
"Denk erom, je mag aids 
voorkomen door het met te doen, 
maar condooms 
2ijn slecht"



Fitfe m tsfoiarg
Naar aanleidmg van het winnen van de 
Euroquiz bi| de VARA-radio was ik begin 
oktober in het Europees Parlement in 
Straatsburg Een heel umeke en mteressante 
ervarmg De pnjs was voor twee personen, dus 
ik mocht nog lemand meenemen Een studie- 
genoot die veel belangs telling heeft voor 
Europees Recht is met mi] mee geweest Van 
dtnsdag 3 tot en met donderdag 5 oktober ]1 
heb ik de reis naar en van Straatsburg gemaakt

a rmm acht uur reizen met de trem bus
men we aan in Straatsburg 's Avonds 

maakten we kenms met journalisten en met de 
beer Eppo Jansen, hoot'd van het Nederlands 
Voorlichtmgsbureau van het Europees 
Parlement Hi] introduced de ons bi] memg 
EP-hd, journalist of EP-medewerker als de 
'laureaten' 's Avonds maakten we nog even 
een wandeling door Straatsburg onder andere 
langs de kathedraal, door het centrum en over 
de Place Gutenberg en de Place Kleber 
Wat is het Europees Parlement en hoe werkt 
het RP5 De leden van het EP worden over- 
ecnkomstig het evenredighcidsbegmscl geko- 
zen bi] rechtstreekse verlciezmgen volgens een 
nationaal systeem De plaats van de 626 leden 
in de vergaderzaal wordt met bepaald door 
hun nationaliteit, maar door de Europese frac- 
tie waartoe ze behoren De beraadslagtngen 
van het EP worden geli]kti)dig getolkt in de elf 
officiele talen van de Gemcenschap In grote 
lijnen worden de werkzaamheden als volgt 
georgamseerd In het EP zijn er 17 vaste com- 
missies, daarna zijn er ook subcommissies en 
tijdelijke commissies Uit een commissie wordt 
een rapporteur gekozen die een verslag over 
een bepaald onderwerp schnjft De rapporteur 
client dan het ontwerpverslag in bi) de com
missie Vervolgens komt het ontwerpverslag , 
al dan met geamendeerd, in stemming 
gebracht in de commissie Als het verslag 
wordt goedgekeurd wordt het verslag voorge- 
legd aan de plenaire vergadermg, die amende- 
menten kan mdienen en vei volgens overgaat 
tot stemming Daarmce stelt het EP zijn 
standpunt vast Het EP, dat mvloed heeft op 
80% van de Europese wetgeving, heeft de vol- 
gende bevoegdhedem de w'etgevende 
bevoegdheid, de begrotmgsbevoegdheid en de

bevmegdheid tot controle op de uiwoerende 
macht (de Raad van Rlimsters en de Europese 
Comtrassie)
Abensdag 4 oktober was de dag waar het alle- 
maal om draaide het bezoek aan het Europees 
Parlement Het Parlementsgebouw bestaat 
eigenlijk uit twee gebourven (met de namen 
Louise Weiss en Winston Churchill) die door 
een loopbrug met elkaar verbonden zijn We 
kregen een eerste algemene rondleiding door 
het parlementsgebouw Als het EP in 
Straatsburg bijeenkomt, heeft de Europese 
Commissie ook een vergadermg in 
Straatsburg Dan worden er beslissmgen geno- 
men die aan de pets worden toegelicht 
In een van de commissiezalen gaf Lousewies 
van der Laan een lezmg Ook gingen de men- 
scn in de zaal in discussie met Lousewaes 
Vervolgens hadden wi) een gesprek met het 
EP-lid Van der Laan (zeg maar je en ]i) en 
Lousewies) m een van die cafes We kregen 
meteen een exemplaar van 'Brussel v^andaag' 
Voordat ze lid wTerd van het EP was ze kabi- 
netsmedew erker van Em ocommissans voor 
Bmtenlands Beleid Hans van de Broek Als 
ambtenaar van de Europese Commissie had 
ze meer mvloed Als EP-lid heeft ze veel meer 
vnjheid om haar eigen agenda te bepalen Ze 
vertelde over haar successen De vnjdagsessies 
van de vergadenngen m Straatsburg waren de 
facto door de Nederlanders is afgeschaft 
Vrqdags wyarcn er eigenlijk nooit onderwerpen 
die politiek erg mteres sant waren en - mede 
daarom - wTarcn er altijd maar wemig 
Europarlementaners Er konden geen stem- 
mmgen meer warden gehouden omdat het 
quorum nooit tverd gehaald Het quorum is 
eenderde van de parlementaners Door steeds 
tc vragen naar het quorum, dat met werd 
gehaald, werd uitemdelijk de vnjdag afge
schaft Volgens Lousewies is de helc verhm- 
zmg naar Straatsburg overbodig De leden van 
het EP w'erken de gehele maand m Brussel 
Een week m de maand verhuizen alle 626 EP- 
leden met de 2000 medew7erkers met al hun 
dossiers, laptops, computers etc Dat kost 
onnodig veel geld In Brussel staat ook zo'n 
mooi gebouw voor plenaire bijeenkomstcn 
Leuk is het om te zien hoe de pers er werkt 
De media heeft een eigen grote wnrkplek - en

Ard Ruiter
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een cafe - waar allerlei televisietoestellen staan, 
verbmdmgen voor de laptops en een grote 
documentatiedienst Een grote werkplek waar 
journalisten uit heel Europa komen iVUe 
documenten, persbenchten, dag agenda's, 
weekagcnda van her EP en van de fracties zijn 
daar verkrijgbaar. Een oase van tnformatie 
voor lederccn die eclat alles wil wetcn over het 
EP Ook het concepthandvest van fundamen- 
tele rechten van de Europese Ume kan je mee- 
nemen Heel mteressant voor twee rechtenstu- 
denten,
Het EP vcrgaderde wnensdagochtcnd o a. 
over een gedragscode over wapenexport, de 
scheidmg van de functie van interne audit en 
de functie van financiele controle vooraf. Het 
Europees Parlement wijzigt bijna elke keer van 
samenstelling Dat komt doordat EPdeden 
een openbaaibestuursfunctie aanvaarden in 
him eigen land of er is sprake van een natmm 
lijke omstandigheid De plattegrond wijzigt 
dan ook, dit houdt in dat de parlenientaners 
elke keer op een andere pick in de zaal zitten

Ji■

Heel apart om te zien is hoe de stemmmgen in 
het EP zijn
Europarlementaners rnaken rapporten en de 
Europese Commissie komt met voorstellen 
In elke fractie zit voor elke onderwerp een 
specialist Deze specialist geeft aan de voorzit- 
ter van de Europese fractie door of hi)/ zi) 
voor- of tegenstander is. De voorzitter noemt 
bi) de stemming de naam van het onderwerp 
en de amendementen De voorzitter laat door 
handopstekmg zien of de leden voor of tegen 
moeten stemmen en de leden volgen braaf 
Dat moet natuurlijk met Het is heel raar om 
te zien dat al die 600 parlementariers een uur 
lang alleen maar hun hand opsteken

Woensdagochtend wTerd er gestemd over rap- 
portages die als onderwerp hadden de uitbrei- 
dmg van de Europese LTnie 
Om 12 uur was er een 'plechtige vergadermg' 

De heer Carlo Campi, de president van de 
Italiaanse Republiek, hield een toespraak voor 
het EP I h] vond dat de uitbreidmg en de her- 
vorming van de Europese instelhngen 
momenteel de belangnjkste taak van de EU is 
De uitbreidmg vereist consolidatie, consolida- 
tie ondermijnt de uitbreidmg met maar maakt 
die mogelijk De Europese Commissie dient 
het gcmeenschappelijk bclang van de EU 
te bevorderen en economlsche lading dichter- 
bi) te brengen De EU moet volgens Campi als 
een geheel optieden op het gebeid van het bui- 
tenlands beleid en een gezamenli)ke defensie- 
en veiligheidsmacht opzetten De huidige (lees 
begm okfober 2000) zwakte van de euro moet 
worden aangegrepen om de pnjzen concurrc- 
render te maken, zodat de productiviteitssti)- 
gingcn die het gcvolg kunnen zijn van de inno- 
vatie worden ondersteund Het handvest van

dc fundamentcle rechten van de EU brengt 
Europa een stap dichter bi) de evolutie van de 
EU, dat begon met economlsche samemver- 
kmg Er moet een verband komen tussen het 
Handvest en de herziene Verdragen, aldus 
Campi Verder sprak Campi nog over dc ver- 
kiezmgen m Joegoslavie (een dag voor de 
revolutie in Belgrade), zijn verontrustmg over 
het geweld op de Westoever, m Jeruzalem en 
in Gaza Naast de economlsche handelsver- 
banden moet de mternataonale gemeenschap 
optreden m het belang van de gehele mens- 
heid solidanteit, vnjheid, gelijkheid, verdraag- 
zaamheid en het delen van verantwoordeli)k- 
heid Voor Ciampi is Europa nu hetzelfde als



de eigen nattonale belangen Campi beslutt 
met de woorden dat bet Europese mtegratie- 
proces met mag wotden opgehouden of ver- 
traagd
De beer Manders van de ELDR/ VVD-frac- 
tie had een hoorattmg geotgamseerd over bet 
transfers5Tsteem van bet bctaald voetbal Het 
zogenaamde Bosmanarrest dat in 1995 door 
het Europese Hof van Justme is gewezen 
beeft enorme gevolgen gehad voor bet betaald 
voetbal Het Hof oordeelde dat het transfer-

systeem in stnjd is met het vri] verkcer van 
werknemers De voetbalclubs slmten nu met 
prob'oetballers contracten met daann clausu- 
les voor afkoopsommen Wordt het contract 
met mtgediend dan betaalt de speler (via de 
memve werkgever) de 'transfersom' in een 
meuw jasje, nl de afkoopsom Mario Monti, 
Eurocommissans voor (of tegen) 
Mededmgmg wil dit systeem trerbieden 
Tijdens de mformele hoorzittmg gaven 
bestuursleden van voetbalbonden en oud- 
voetballer Peter Bosz bun visie op het systeem 
Ze hadden wel begnp voor de visie van Monti, 
maar vonden dat het afschaffen van het hmdi- 
ge S5rsteem desastreuze gevolgen zou hebben 
voor de gehele voetballeri). De voetbalbonden 
vroegen om een alternatief systeem waar 
bade ‘parti)en’ zich m kunnen vmden VC'dlicht 
een leuk discussieonderwerp voor de Jonge 
DemocrateiE 'S Avonds deed het NOS- 
Journaal verslag van de hoorzittmgen 
Donderdagochtend mochten we een besloten 
vergadermg bijwonen tran de fractie waar de 
SP deel van cut maakt De mhoud^ Helaas, de 
vergadermg was besloten en dus helaas 
geheim Daarna bezochten we nog de plenaire 
zaal, er was een discussie over het verslag over 
gelijke kansen voor vrouwen en mannen in de

Ume tussen Europarlementaners en de 
Commissic
Voor we weei uit Straatsburg vertrokken kreeg 
mi)n metgezel een Europees speldje en ik een 
EP-stropdas Omdat de Internationale trem 
vertraging had moesten we twee uur wachten 
m Dmsburg Dat was balcn, zouden ze het 
Internationale treinverkeer met Europees 
mocten regelciE Andcrhalve dag tussen alle 
mvloedri)ke, belangnjke mensen van Europa 
Zo zie ]e die mensen alleen maar op de beeld- 
bins en zo kan je ze bijna aanraken Twaalf uur 
later ben je thins en zit )e weer voor de buis 
Moe, voldaan en met een gewcldigc ervarmg 
njker val je in slaap Dromen over Pluropa
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Leefbaar Nederland niet serieus nemen

Ernest Veil
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Zorgde op het congres in Groningen Huub 
van het Hek voor een zeer vermakelijke 
zaterdagavond, in Den Haag was het enter
tainment meteen aan het begin van het pro- 
gramma geplaatst Jan Nagel als operungs- 
spreker was een mtstekende keuze Het werd 
rueuwe leden meteen duidelijk dat de JD met 
alleen seneuze pohtieke discussies houdt, 
maar ook plaats biedt aan de noodzakelijke 
dosis humor

-Jons bewees als acteur een mtstekende
k aangever in een komisch duo De vraag 

hoe de heer Nagel dacht te voorkomen dat er 
‘gekkc Henkies’ in zi]n partijkader bmnenslo- 
pen, en de opmerkmg van Nagel dat er met 
op IQ werd geselecteerd in zijn parti] waren 
enkele hoogtepunten van de show De komi- 
sche act was namelijk opgebouwd rond het 
vcrhaal dat er een meuwe politieke parti) was 
opgencht onder de naam Leefbaar 
Nederland Praapesmaker cn liedjeszinger 
Henk Westbroek en de bekende politicus 
Willem van Kooten zouden met Nagel in het 
bestuur zitten Over de standpunten en het 
onderscheid met de andere pohtieke partpen 
bleef Nagel erg vaag Leefbaar Nederland is 
meuvg gaat problemen echt oplossen en al 
het geld daarvoor komt van het stoppen met 
aanleg van de Betuwelpn 
Gezien de professionele aanpak treedt Nagel 
denk ik wel vaker met zijn show op in het 
land Er is zelfs een mternetsite en Leefbaar 
Nederland belegt persconferenties waar nota 
bene alle pohtieke journahsten op af komen. 
Een politick- geintcressecrd pubhek was 
Nagel duidehjk met gewend Op kritische 
vragen uit de zaal, waann met ledereen de 
grap meteen doorhad, moest hi) meestal een 
steekhoudend antwoord schuldig bhjven. 
Misschien moet Nagel eens met mensen gaan 
praten die verstand van pohtiek hebben om 
zijn verhaal slmtend te kri)gcn en om op de 
juiste momenten een kwmkslag te kunnen 
maken Pohtieke cabaretiers weten meestal 
wel waar ze het over hebben Uitweiden over 
het 25-punten programma dat op de home- 
page staat (ik was meuwsgierig geworden) 
biedt voldoende mogehjkheden om er een 
leuke avond van te maken ledereen een lap
top geven, een landehjke schoonmaakdag en

verlagmg van de BTW op computerappara- 
tuur zijn tenslotte lachwekkende voorstellen 
Over een aantal punten, met name over 
democratische vermeuwing, hjkt op het eer- 
ste gezicht wel te zijn nagedacht Dit is echtcr 
maar schgn, al snel wordt duidehjk dat er met 
mecr dan een aantal losse opmerkmgen ach- 
ter elkaar zijn gezet zonder emg logisch ver-

band Leefbaar Nederland moet dan ook met 
serieus genomen worden Om rmsverstanden 
te voorkomen zal ik enkele punten behande- 
len
Om de hoofddoelstelhng ‘Herstel van ver- 
trouwen in de pohtiek’ te bereiken moet vol- 
gens Leefbaar Nederland ‘ . de kiezer een 
maximale mvloed hebben op kandidaten en 
partijprogramma, met alleen op de verkie- 
zmgsdag maar ook in de daarop volgende 
penode’ Zowel kandidaatstelling als de 
samenstellmg van het programma zijn echter 
interne aangelegenheden van pohtieke parti)- 
en en het is met aan de overheid hier beper- 
kmgen aan op te leggen Een meuw intern 
kiessysteem van Leefbaar Nederland zal geen 
algemene pohtieke cultuuromslag veroorza- 
ken Dit systeem is zo ingewikkeld beschre- 
ven dat het waarschijnhjk een iromsche ver- 
wijzing is naar het pohtieke jargon m ambte- 
hjke stukken Laat ik pogen duidehjkheid te 
verschaffen
Wederom moet onderscheid worden gemaakt 
tussen het kiessysteem van de parti) en het 
algemeen kiesstelsel Leefbaar Nederland wil 
in de nagenoeg onbekende negentien kiesdis- 
tncten leden en sympathisanten de kicshjst 
laten samenstellen Hoewel de hjsttrelrker 
hiervan is mtgezonderd, is er hierdoor toch 
sprake van maximale mvloed van de kiezer 
Hetzelfde districtenstelsel wordt gebruikt om 
de helft (maximale mvloedl) van alle kamerle- 
den rechtstreeks te laten verkiezen Omdat de 
Tweede Kamer de pohtiek slechts op hoofd- 
hjnen moet bepalen zijn er volgens Leefbaar



Nederland overtgens maar 100 zetels nodig 
Niet alleen is het oorzakeh)k verband ondui- 
delijk, dit gaat door de automatische A'erho- 
ging van de kiesdeler (het totaal aantal mtge- 
brachte stemmen / aantal kamerzetels) ten 
koste van de kleinere parttjen en dus van de 
democratische representativiteit van de 
Tweede Kamer Hetzclfde geldt voor het dis- 
trictenstel Volgens Leefbaar Nederland zijn 
de kleme parti] en ook overbodig geworden 
Politteke partijen verhezen echter met him 
bestaansrecht door het aantal zetels dat ze 
bezitten of verhezen
Het argument dat bij het chstnctenstelsel de 
binding met regionale kandidaten groter is, 
gaat er aan voorbi) dat de kiesdistricten 
gecreeerde regio’s zijn die met samenvallen 
met voor de bewoners verkeltjk bestaande 
regionale gebieden Bovendien gaat het ten 
koste van de gemeentehjke en provmciale 
politick (en dus verkiezingen) die toch op de 
eerste plaats regionale problemen dicnen op 
te lessen Tweede Kamerieden zijn er voor 
het algemeen Nederlands belang, of, popu- 
lairder geformuleerd, voor een leefbaar en 
vti) Nederland’. De persoonhjkheid en het 
charisma van Tweede Kamerieden zijn daar- 
bij ondergeschikt aan hun pohtieke opvattm- 
gen zoals die in hun partijprogramma tot mn 
drukkmg komen Het is aan de pohtieke par
ti) en om door her goed overbrengen van hun 
ideeen de kiezers aan te spreken De verant- 
woordehjkheid voor de lage opkomst bi) de 
verkiezingen hgt volledig bi) de partijen en 
met bi] het systeem Pohtieke partijen moeten 
zich dan ook ten doel stellen kiezers aan zich 
te bmden door middel van een dmdehjke 
keuze in de mogehjke oplossingen van de 
problemen en met door veel popuhstisch 
geschreeuw en wemig wol 
Leefbaar Nederland kan kortom het beste 
vergeleken wotden met ‘De Tegenparti)’ van 
Koot en Bie, die begin jaren tachtig ook even 
seneus genomen dreigde te worden

D

De Mythe van de mooie , 
voorbeelden

Vaak hoor je tegenwoordig van die pradhti- 
; ge verhalen die als het ware tetuggekoppeld 
t worden op de samenlevmg of een deelge- 
I bled daarvan. Meteen maar een voorbeeld: 
^ een kool heeft tien apen.

Boven op de kooi hgt een tros bananen 
Zodra er echter een aap dichtbi] de bananen 
komt, worden de anderen nat gespoten. Na 

\ een ti)d]e bhjven alle apen beneden en 
J neemt geen van de apen nieuwe mitiatieven 
| Dan vervangen ze 1 aap. Die probeert het 
f in zijn onschuld heel even maar wordt 
i meteen door de groep teruggefloten. Dus 
. het gezapige leven zonder bananen gaat 
j weer verder. Pas als er veel apen worden 
i vervangen dan komt er meuw leven en 
[ nieuwe mitiatieven

Als hem dit op overtuigende wijze wordt 
voorgeschoteld, zit elke toehoorder instem- 

J mend te kntkken bi] al dit verbale presenta- 
tiewerk. De boodschap: ‘we gaan veel men- 

j sen in de organisatie vervangen’ gaht er m 
[ als gesneden koek en wordt vaak met 
i instemmend geknik aangehoord. Maar stel 

het verhaaltje eens lets anders: er komt geen 
aap bi), maar een zeehond. Die kan met 
klimmen maar houdt wel van een straal 
water. Een goed verteller kan het nu zo

• brengen dat een vreemde eend in de bijt, 
: eentje met een andere kt|k op de zaak, de 
j ingedutte boel weer op gang kan krijgen.
[ Het wordt nog spannender door er een oh- 
| fant bi] m te doen. Die is en gek op water 
j en kan zo bi) de bananen
J Een tweede fenomeen dat optteedt, is dat 
; de dtscussie met meet over de hoofdzaak 
I (de reorgamsatie) gaat maar over het mooie 
j voorbeeld. Betrapt u er zichzelf met op dat 
j u zojuist pogmgen deed om gaten te schle- 
[ ten in het voorbeeld? Dat is nu juist wat er
* gebeurt, het voorbeeld is begrijpehjk en 
| overzichtelijk. ledereen snapt het en wil 
| erover meepraten De reorgamsatie snap- 
| pen ze nu eenmaal met allemaal en sneeuwt 
{ dus onder. En dat was nu juist de bedoe-

}
i

Img.....
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IFLRY-seminar "North-South Cooperation

i
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In Den Haag vend van 9 oktober tot 14 
oktober een IFLRY-seminar plaats Het 
seminar werd georganiseerd door de Jonge 
Democraten en de Jongeren Organisatie 
Vnjheid en Democratic en had als thema " 
North-South Cooperation"

e International Federation of Liberal 
I and Radical Youth (IFLRY) is een 
Internationale overkoepelende organisatie 
van hberale en radicale jongeren organisaties 
Het client als platform voor de samenwer- 
king van hberale en radicale jongeren cn stu- 
denten organisaties IFLRY heeft 74 organi- 
saties van alle contincnten als lid Bij dit 
seminar waren dan ook mensen aanwezig uit 
vers chill ende landen, zoals Colombia, 
Canada, Albame en ulteraard Nederland 

et thema van het seminar "North-South 
Cooperation" omvat versclnllende geschil- 
punten op het gebied van afhankeli] kheid en 
Internationale samenwerking Enkele van 
deze geschilpunten zijn tijdens het seminar 
aan bod gekomen, zoals de verhouding ont- 
wikkehngs samemverlcing en vnje handel, de 
positie van het IMF en wereldbank, anti-mijn 
campagnes en specifieke problemen van ont- 
wikkehngslanden Het seminar thema werd 
op door middcl van werkgroepen, discussic, 
case-studies en lezmgen behandeld De 
lezmgen werden verzorgd door dhr B 
Schennink van de Kathoheke Umversiteit 
Nijmegen en dhr. B de Jong van Fair Trade 
Nederland De lezing van dhr Schennink 
had betrekkmg op de geschiedems, de huidl- 
ge stand van zaken en de toekomst van Inter
nationale samenwerkmg Hienn formuleerde 
hi) enkele voonvaarden voor Internationale 
samenwerlnng, namehjk verklemen globale 
ongehjkheid en margmalisenng, voorkomen 
van confhcten en het versterken van regiona- 
le en Internationale svstemen om de men- 
senrechten te bevorderen 
Uiteiaard werd er een bezoek gebracht aan 
het parlement Naast een rondleiding en een 
tentoonstelhng hadden we een gesprek met 
een WD tweede kamerlid, die voornamehjk 
mtleg gaf over de Nederlandse democratic 
De vnjdag van het seminar werd volledig 
gewijd aan het thema HIV en ontwikkehngs-

landcn Deze dag werd verzorgd door Asa 
Nilsson In de ochtend werd er aandacht 
besteed aan de situatie in Afnka en bewust- 
wording van de problemen, die Afnkaanse 
landen hebben met AIDS In Afnka neemt 
AIDS de vorm aan van een epidemic 
Ongeveer 34 mtljoen mensen in Afnka heb
ben AIDS en dit cijfcr groeit nog steeds Elk 
land in Afnka heeft in meer of nundere mate 
te maken met de AIDS-epidemie

In de landen Zuid-Afrika, Malawi, 
Mozambique, Rwanda en Zambia hebben 
tussen de 1 op 7 en 1 op 9 volwassen een 
HIV-infectic Dit zijn allecn nog maar de cij- 
fers De impact die de epidemic heeft 
op de economic, het ondenvijs, de 
gezondheidszorg, de cultuur en de 
ontwikkeling van het land is enorm 
De middag van deze dag werd 
besteed aan het ontwikkelen van een 
campagne tegen HIV/ AIDS 
Verschillende groepen werkten eigen 
ideeen uit in een campagne voor 
Afnka
Naast het ‘seneus’ gedeelte van het 
seminar was er ruimtc voor gezellig- 
heid Twee hoogtepunten hienn 
waren dc culturele avond en de 
Liberal Farewell Party Op de culture
le avond had ledereen typisch eten en 
drmken uit zijn of haar land meege- 
nomen Deze avond leverde vreemde sma- 
ken en rare katers op Het seminar werd op 
vnjdagavond feesteiijk afgesloten met een 
fee st
De officiele afsluitmg was op zaterdag 
Tijdens de bijeenkomst werden twee resolu- 
ties besproken, die tijdens het seminar waren 
gemaakt De resoluties hadden betrekkmg 
op de rol van de IMF en wereldbank en de 
legahsatie van soft-drugs Deze resoluties 
zijn op de ‘General AssembL’ in Zuid-Afnka 
mgediend.

D



Dear Liberals and radicals,
Om maar gelijk in Internationale sfeer te 
beginnen Voor diegene die mi) nog met 
kennen zal ik me even kort voorstellen 
Mijn naam is Wouter Brunia, ik ben twin- 
tig jaar, en alweer vi)f jaar lid van de JD 
Op bet afgelopen congress ben ik tot nieu- 
we Internationaal Secretans benoemd Ik 
ben hiervoor actief geweest in de afdelmg 
Amsterdam, als pennmgmeester en 
Voorzitter, ook nu ben ik nog bi] de afde- 
ling betrokken

| e Internationaal Secretans is verant- 
P woordclpk voor de Internationale
contacten van de JD Ik zal eerst even kort

lets vertellen over de Internationale con
tacten van de JD, in latere DEMO’s zal ik 
bier op terugkomen
De JD is lid van zowel IFLRY 
(International Federation of Liberal and 
radical Youth) en LYMEC (Liberal and 
radical Youth Movement of the European 
Union) Dit zijn Internationale "umbiella 
organisations" voor libeiale en radicale 
PJO’s Behalve de JD is ook de JOVD lid 
van beidc organisaties

LYMEC Congress
Begin december werd het LYMEC congres 
m Barcelona gehouden De JD was verte- 
genwoordigd door Wouter Brunia, interna
tionaal Secretans, en Rogier van Root), lid 
Internationale Commissie Hier volgt een 
kort verslag van het congress

llet belangrpkste agendapunt was het 
voorstel tot een nieuw, geamendeerd 
Manifesto (politiek programma) De JD 
was samen met NKL uit Finland, VU mt 
Denemarken en Jong VLD uit Vlaanderen, 
een van de wemige organisaties die amen- 
dementen had ingediend. Na eerst in 
Working Groups te zijn voorgekouwd is 
het meuwe Manifesto, unaniem door het 
congress aangenomen Veel JD amende- 
menten zijn door het congress overgeno- 
men De JD invloed is duidelijk zichtbaar 
in de delen over milieu, persoonlpke vri)- 
heid en ICT gcbruik

Verder zijn er twee resoluties, waarvan de 
JD respectievelijk medemdiener en hoofd- 
indiener was, aangenomen 
De ecrstc resolutie ging over het vergrotcn 
van de rechten voor "Individual Members" 
(IMS) One man, one vote, is erg ongc- 
brmkelijk in Internationale politick De JD 
is er samen met andere organisaties in 
geslaagd om een "Working Group" (WG) 
m te stellen Deze WG gaat bekijken hoe 
het IMS het beste kan worden gcimple- 
menteerd in een "umbrella organisation" 
als LYMEC Ikzelf zal de JD in deze WG 
vertegenv oordigen Daainaast zal Rogier 
van Rooi], mijn voorganger, als IMS, als lid 
van de WG, voor dezelfdc belangen stnj- 
den

De andere resolutie betreft "Pan European 
Legislation of soft drugs" Ook deze reso- 
iutie is aangenomen Dit is bereikt door 
enorm veel lobbywerk, concessies doen, 
en samenwerken met veel andere organisa
ties Opmerkelijk was dat de JOVD tegen 
gestemd heeft Hier komt duidelijk de ware 
aard van de JOVD naar boven Liberalisme 
en conservatisme zijn twee verschillende 
dingen

In het algemeen is de JD kntisch geweest 
ten opzichte van het bestuur Er is veel 
beloofd en wemig gedaan, ook zijn de 
fmancieen erg zwak Omdat het bestuur 
opnieuw veel beloftes heeft gedaan, maar 
de JD wemig vertrouwen in een goede

Pouter Brunia

21



afloop heeft, heeft de JD een aantal 
amendementen voor het "Programme of 
Action 2001" voorgesteld Deze zijn alien 
door het congres aangenomen, en dwin- 
gen het bestuur bepaalde zaken (beter 
)aan te pakken Ook hier was het opval- 
lend dat de JOYD geen enkele op- of aan- 
merkmg had op het beleid van het 
LYMEC bestuur. Dit is des te opvallender 
omdat de JOYD alttjd poogt te staan voor 
een goed fmancieel beleid

De JD heeft vooral samengewerkt met de 
volgende organisaties- Jung Freisinnige, 
Zwitserland, Junge Liber ale, Duitsland, 
Junge Liberale, Austria, Venstre kingdom, 
Denemarken, \ KI.. Finland en (NC, 
Catalunva

De Internationale Commissie 
Zoals bcloofd op het congress, ben ik 
bezig de Internationale Commissie 
(opmeuw) op te zetten Op het congres 
hebben een aantal mensen al hun mteres- 
se getoond Spreekt Internationale poli
tick je aan? Dan is de Internationale 
Commissie waarschijnlpk lets voor )ouw. 
Samcn met de Internationaal Sccrctans 
bepaal )e het beleid van de JD op interna
tionaal gebied, tevens is het mogelijk de 
JD in bepaalde organisaties te vertegen- 
woordigen Heb je intresse, of wil je 
gewoon meer mformatie mail me dan op 
\vouter@

D

DEADLINE 18.2 
Kopij dient voor 16 februari in 
het bezit te zijn van de redac- 

tie!
Meer informatie is op pagina 2 te vin- 

den.

Staatsmstellingen Sinds 1994 is Ethiopie 
een federale republiek met negen op etm- 
sche basis vastgestelde regio’s met recht op 
afscheidmg De president wordt voor zes 
jaar gekozen en heeft alleen een ceremome- 
le functie.
Eritrea is een eenpartijenstaat (PFDJ) en is 
verdeeld in 10 provincies met door de pre
sident benoemde gouverneuts Het parle- 
ment w^ordt indirect gekozen door de zes 
regionale assemblees

Enkele jaartallen: 1896 Ethiopie onafhan- 
kelijk keizerrijk, veremging Eritrea cn 
Ethiopie door de VN, 1962 afscheidmgsbe- 
weging m Eritrea, 1998 gewapend grens- 
conflict, 16 december 2000 vredesakkoord 
Entrea-Ethiopie

Reden van keuze deelname Nedeilandse 
troepen aan VN-vredcsmissic

Enkele afkortingen:
UNMEE The United Nations Mission in 
Ethiopia and Eritrea
NECBAT Nederlands-Canadees bataljon 
TSZ Temporary Security Zone

Enkele cijfers: totaal aantal manschappen 
4200 gvaarvan 1100 Nederlanders, vier 
Apache-gevechtshehkopters als optie, 
geschatte kosten voor Nederland 76 mil- 
joen gulden

Toerisme: zeer, zeer beperkt

Angenomen moties op het congres van 25 
en 26 november 2000 m b t vredesmissies

10.1.2. DEELNEMEN AAN VREDES
MISSIES

Indieners AJW Amsterdam 
Woordvoerder- Erik vd Wel/Wouter 
Bruma

Constaterende
► De omschakehng in de Nederlandse



logische ontwikkehng een belangri)ke kracht 
is in de Internationale orde

knjgsmacht van defensiemacht naar inter- 
ventiemacht

Overwegende
► Dat het meewerken aan vredcsmissics in 
opdracht van de Veremgde Naties een 
nobele zaak is
► Dat de Nederlandse belasttngbetaler de 
hoge defensie uitgaven gerecht\raardigd wil 
zien
► De gemaakte blunders door de 
Nederlandse knjgsmacht in Veremgde 
Naties verband in het verleden

Spreekt als haar menmg mt
► Dat de Nederlandse knjgsmacht actief, 
doch op verantwoorde wijze, deel moet blij- 
ven ncmen aan vredesmissies in opdracht 
van de Veremgde Naties

En gaat over tot de orde van de dag

10.1.2. RUST OP DEFENSIE
Indieners Boris van der Ham e.a.

Constaterende dat
► Er al jaren wordt bezmnigd op defensie
► Er al jaren wordt gereorganiseerd op 
defensie

overwegende dat
► Defensie een totaal andersoortige taak 
heeft gekregen sinds het einde van de 
koude oorlog
► Vredesmissies een belangnjke taak van 
defensie is geworden
► Dat deze missies vanmt het punt van 
mensenrechten, vrede en veiligheid zeer 
belangnjk zijn

voorts overwegende dat,
► De voortdurende bezuimgingen en reor- 
gamsaties op defensie hebben geleid tot 
veel onrust
► Dat het werven van meuwe vrouwen en 
mannen voor de knjgmacht zeer mocilijk 
gaat vanwege deze onrust
► Nederland actief meedoet aan 
Vredesmissies
► Nederland vooral vanwege haar techno-

spreekt mt dat
► Dc overheid rust moet brengen in de 
knjgsmacht door haar bezuimgingen moet 
staken en energie en geld moet steken m 
het mvesteren in haar personeel en midde- 
len om actief deel te kunnen nemen aan 
vredesmissies

10.1.3 ZELFREDZAAMHEID VAN 
VREDESMISSIES
Indiener Boris van der Ham e,a

constarende dat
► Nederland steeds vaker meedoet aan vre
desmissies
► Dat de Nederlandse overheid haar uitge- 
zonden militairen vaak in beschermmg laat 
nemen door buitenlandse mogendheden als 
Amenka en Frankrijk

dat
► Het uitzenden van troepen op zich goed 
is
► De veiligheid van Nederlandse militairen 
zo veel mogelijk gegarandeerd moet worden

voorts overwegende dat
► In het verleden (Scebremca) gebleken is 
dat Nederland met kan blmdvaren op het 
ingnjpen van andere landen ten behoeve 
van Nederlande militairen
► De Nederlande militairen onder de ver- 
antwo or dell] kheid horen van de 
Nederlandse overheid, omdat ze 
Nederlandse staatsburgers zijn
► Nederland ook eerst verantwoordelijk 
moet zijn voor de veiligheid van haar mili- 
tairen

spreekt mt dat:
► Er geen Nederlandse militairen mogen 
worden mtgezonden wanneer de 
Nederlandse regermg met over de absolute 
zeggenschap beschikt over de beschermmg 
en het lerugroepen van haar militairen.

Itnest Vertices
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Na het lezen van deze Demo kun ]e het idee ktijgen 
dat cen deel van mijn vonge column bedoeld was om 
ledereen op het verbeerde been te zetten Volledig m 
tegenspraak met mgn opmerkmgen is de 
Nieuwsbnef immers nu wel ingevoegd (in de 
hoedanigheid van Verenigmgsmeuws) en is het doel 
hersteld om hier op structurele wijze vervolg aan te 
geven Niets zo wispeltung als het landekjk bestuur 
dat ovengens wordt bedankt voor het verttouwen in 
ons Naast de vaste net pagma’s Veremgmgsnieuws, 
verdeeld in de rubneken Landekjk Bestuur, 
Werkgtoepen en Afdeltngen en bedoeld voor de 
aankondigmg en verslaggeving van activiteiten, in het 
midden van de Demo, is er nog een wijzigtng. De 
column van de voorzitter neemt op de laatste pagma 
de plaats in van het landenprofiel dat om twee 
redenen is geschrapt Door de International Pages 
wordt er al aandacht geschonken aan de 
Internationale activiteiten en onderwerpen van de JD 
dat met alleen een leefbaar Nederland wenst 
Bovendien was de meeste mformatie die werd 
geboden al bekend of achterhaald Zo was het 
aanvankelijke streven om dttmaal Argentmie onder 
de loep te nemen net zo voorspelbaar als overbodig 
Ook de, op een mogelijk bezoek van premier Sharon 
aan Nederland voormtlopend, zelfs meer 
gerechtvaardigde keuze voor Israel, was geen reden 
om het landenprofiel als rubnek te handhaven Met 
wederom 24 makkelijk gevulde pagtna’s blijft de 
Demo een bloeiend orgaan dat zich makkelijk kan 
spiegelen aan de veremgmgsbladen van andere 
politteke jongerenorgamsaties Dat samenwerkmg 
hiermee een streven, en zelfs noodzakelijk, bit)ft, 
wordt bewezen door het gezamenlgk met het CDJA 
georgamseerde interview met minister Vermeend 
Dit was door de JD alleen, met of moeilijker gelukt 
De Demo-redactie begint ook op andere gebieden 
actief te worden Als onderdeel van de algehele 
vermeuwmg van de homepage van de JD zijn we 
bezig met een internetpagma van de Demo Het doel 
is om 1 april in de lucht te zijn Onder het mom van 
‘memand is te jong of te oud om te leren’, ]e schtjnt 
bmnen de JD zelfs een persoonhjke coach te kunnen 
kiijgen, wil de JD/Demo een schnjfcursus gaan 
orgamseten Hierdoor kunnen JD-leden leren op 
schnft hun talrijke goede ideeen te verwoorden en 
kan de Demo als ‘proefschnff’ fungeren voor 
toekomstige publicaties in landeli|ke dagbladen Het 
zal de redactie ook het helaas noodzakelijke 
corngeerwerk schelen waardoor er kostbare ti)d 
vnjkomt voor interviews en achtergrondartikelen

Ernest k'erhees

Demo
Vnjzmnig-democratisctL magazine van de jonge Demociatea 
nummer 2, |aatgang 18 versdajnt 6x per jaar 
pnjs voor met leden per nummer fl 5,-

Demo is het onafhankelijk orgaan vin de Jonge Democraten 
Publicaties in Demo given met noodzakehjkerwtjs de memng van de 
redactie of het Landeliik Bestuur weer.

Aanleveren kopi)
Alleen bt)dragen die op floppy worden aangeleverd met daarbi) een 
afdruk op papier worden behandeld De kopi] dient te zijn bewaard als 
WordPerfect (5 x, 6 x) of MS Word bestand Voor de Macintosh kan het 
opgeslagen worden als MS Word, Clans Works of Simpeltest 
De tekst moet onopgemaakt (als Waal” tekstbestand) worden 
aangeleverd Dus geen cursrvenngen, onderstreepte zmnen, vegedrubte 
letters, etcetera
De tekst moet wd voorzien z;j!i van een boventitel, tltd en streamers 
Streamers xijn de dden van de tekst die m Demo vegedrukt staan, los 
van de tekst Het is erg handig sis :c ]e tekst dulddt)k m stukken verdedt 
Houd er rekemng mee dat ]e stuk kan worden mgekort in verband met 
ruimtegebrek Zorg er dan ook voor dat )e tekst duiddtjk aangegeven 
stukken bevat, die in dat gesal geschrapt kunnen worden. Dit voorkomt 
ved ffustatie en tijdverlies Een Demo-pagma bedraagt ongeveer 550 
woorden, exdusief illustraties I k )] ipvf worden alleen geretourneerd als 
er een voldoende geffankeerde en aan de alvender geadresseerde 
retourenvelop is meegestuurd en het retouradres op de flopp}^ vermeld 
staat Een arttkd kan door de redactie worden mgekort of in het gehed 
met worden gepbatst Zonder toestemmmg van de hoofdredacteur mag 
niets mt Demo worden overgenomen

Redactie-adres
Redactie Demo 
T a v Hoofdrechcteur Demo 
Postbus 660,2501 CR ‘s-Gravenhage

Kopi] via e-mail
Voor kopi) via e-mail gelden de normale aanleveretsen Maar 
kopi) via e-mail moet als attachment tn Word document of m 
een textfile meegestuurd worden Afbeeldmgen kunnen ntet 
meegestnurd worden, en dienen op de deadline op 
bovengenoemd RedacUe-adres aanwezig te zijn 
E-mail adres demo@jongedemocraten nl

Hoofdredacteur
Ernest Yerhees 
024-3785217

Redactie
Jaap Beetstra (tekenaar)
Jofirey Bieleman (adjunct hoofdiedacteur)
Anncnenke Fioole (redacteur)
Floor de Heus (redacteur)
Mark Rtphagen (redacteur)
Marcel Venting (vormgever)
Ernest Yerhees (hoofdredacteur)
EnkVerhoef (redacteur)

Lay-out ontwerp
Marcel Veodng

Druk:
CoeneBV Den Haag 
Bewefkmg- 
ED&A, Voorburg

Demo deadline 18.3
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J. Bieleman, E ck-
met een gast bijdrage van-

Matieke Mol (CDJA) Willem Vermeend "Ik heb er behoefte aan zo 
^ toegankelijk mogelijk te zi)n "

"Het was toeval dat ik met de pokttek in 
aanraking ben gekomen, net zoals het toeval is 
dat ik hier nu zit Mensen vragen wel eens "Is 
het een vorm van camereplanmng geweest?" 
Het antwoord is nee Ik ben ook nooit lid 
geweest van de Jonge Sociaksten, maar het is 
een goede leerschool Je kfljgt de mogelijkheid 
lets te doen met je b clangs telling en met je 
ideaal Maar idealen vragen ook om kenms en 
ervanng om de idealen te knnnen reahseren 
Wees wel actief, graag zelfs, maar zorg er eerst 
voor dat je voldoende bagage hebt verzameld 
voordat ]e die stap zet Heel ]ong de Kamer 
in? Het kan, maar over het algemeen zou het 
voor het functioneren beter zi|n, een zekere 
bagage en ervanng te hebben Kenms, 
ervanng, ideeen, dat is voor de Kamer beter 
Zo kri]g je mensen met verschillende 
ervarmgen "

"Ik houd niet van lucht verplaatsen"
_ jk ben pas echt lets met politick gaan 

doen toen ik werkte bi) de umvcrsiteit 
van Leiden Ik had een hele leuke baan dus ik 
dacht die Kamer komt wel een keer Ik stond 
op een onverkiesbare plaats toen er lemand 
weggmg en dan woidt er gevraagd aan lemand 
anders "Bent u bereid om kamerhd te 
worden?" Ik dacht "Non Willem, ]e moet nu

)a of nee zeggen" Het is natuurhjk een mooie 
uitdagmg om m de Kamer te gaan Ik dacht 
"Als ik nu nee zeg, kan ik het wel schudden" 
Later kwam de overstap van kamerhd naar 
staatssecretans: heel eervol, het was toch een 
beepe een jongensdroom van mi] Ik was lang 
kamerhd geweest en had ook allerlei 
nevenfuncties naast nnjn Kamerhdschap 
Daar moest ik wel mee stoppen toen ik 
staatssecretans werd Het beviel me wel om 
nu eens aan de andere kant van de tafel te 
zitten Ik had toch alti)d al de neigmg om me 
overal mee te bemoeien Ik ben een doener, er 
moet lets utt mgn handen komen Aan het 
eind van de dag moet ik lets gedaan hebben, ik 
hou met van lucht verplaatsen Dat had ik als 
kamerhd ook."

"Ik zie vermindering aan mteresse in pohtieke 
partpen met als een vermindering van 
ideahsme De pohtieke partijen hebben wTel 
minder leden. Ik denk dat mensen evenveel 
idealen hebben als vroeger, maar dat ze die 
ook kwijt kunnen in maatschappehjke 
orgamsaties of belangenveremgmgen Ze 
hoeven dus met speciaal de politick in 
Mensen kiezen, sommigen vmden politick 
met aantrekkehjk genoeg Pohtieke partijen 
kunnen er in zoverre aan bi]dragen dat ze 
kunnen laten zien hoe belangnjk het pohtieke 
handwerk is voor de samenleving Pohtici



bemvloeden een belangnjk deel van bet 
maatschappehjk leven Politick is ook boeiend 
en uitdagend, dat zou duidelijkcr moeten 
worden Mensen weten t^aak met wat er bi] 
komt kijken en wat ]e met kent, daar zal )e ook 
met 20 snel aan deelnemen Ik ken mensen die 
vinden dat er in de Tweede Kamer maar wat 
aan gekletst woidt Maar dat is een verkeerd 
beeld "

Belastingplan
"Ik wilde het plan vri) snel vormgeven en snel 
door de kamer keen hebben om het in 2001 te

him eigen beleidsvnjheid willen behouden 
Die visie leeft bi] mi] en vele anderen "

"Ik ben ongeduldig"
"Het was wennen, dit mimstene Dan kom ]e 
hier en wat je dan opvalt is de breedte van het 
beleidsterrem Je hebt overal mee te maken 
gemeenten, uitkenngsmstanties, regelingen, 
de WAO, de WW7 Het is een regeldepartement 
en een overlegdepartement Ik hou met 20 

van vergaderen Vergadermgen waar twee uur 
voor staat, doe ik in een half uur 2o win ik 
ti]d Snel beslissmgen nemen, maar wel

^ Ik houd niet van lucht verplaatsen
kunnen uitvoeren Het was natuurli)k van 
groot belang dat de belastmgdienst, de 
werkgevcrs en anderen voldoende ti)d werd 
gegeven om met een meuw stelsel te gaan 
werken Was dat met gelukt, dan had het 
belastingplan pas in 2002 kunnen worden 
mgevoerd en dat zou om meerdere redenen 
ongelukkag zijn Ten eerste is in verband met 
de invoenng van de euro, ten tweede omdat 
het een verkiezmgsjaar is en de partijen dan 
bezig zijn met hun verkiezmgsprogramma We 
wilden dat nsico van vertraging met nemen en 
daarom in 2001 het nieuwe stelsel invoeren "

"Voor de opstelhng van het CDA, die 
mteindelijk als oppositieparti] toch meegmg in 
het voorstel, had ik wel begnp Je moet toch 
een bepaalde afweging maken Het was ook 
geen verrassmg voor mi) Gaandeweg merkte 
ik dat het CDA op constructieve wi)ze naar de 
parlementaire behandeling aan het kijken was 
Het CDA begon langzamerhand het stelsel 
steeds aantrekkehjker te vinden en zag 
elementcn in het plan die de parti] zelf graag 
wilde Ik dacht dus al dat ze wel mee zouden 
gaan "

"Ook is wel eens gezegd dat het nieuwe stelsel 
geen zm heeft omdat er een Europees belas- 
tingstels el zal komen Ik denk daar anders 
over. Ik loop al lang genoeg mee in Europa en 
int ervanng zeg ik, dat dat met voor de hand 
ligt Landen hechten veel aan hun eigen 
stelsel, het hangt nauw samen met het 
mkomens- en werkgelegenheidsbeleid, daar 
gaat Brussel gewoon met over Landen zullen

oppassen dat het nauwkeung en verantwoord 
gebeurt, heel zakelijk Het was wennen Ik ben 
ongeduldig, de medewerkers moesten 
natuurhjk ook aan mi] wennen, ik ben anders 
dan de vonge minister

Er wordt wel gespioken over het 
casemanagerconcept een persoon voor de 
client, die contact onderhoudt met alle 
mstanties. Ik vmd dat een puma oplossing 
WaaronE Om de 'Kastje-naar-de-muur 
situatie' te laten verdwijnen Het werkt het 
beste als lemand het proces begeleidt en alle 
problemen voor ]e oplost en met je meeloopt 
Dat gaan we ook doen, de Kamer heeft zich 
daarvoor uitgesproken Heel intensief, maar 
we zien in de praktgk dat het de beste 
methode is Direkt en met van loket naar 
loket Die aanpak werkt Een aanspreekpunt, 
dat maakt het beleid effectiever en 
doelmatiger

"Brieven en telefoontjes. Dat hoort er bij.
Dat is leuk!"

Ik heb de gewoonte om op veel maandagen 
het land in te gaan Dan ga ik achter het loket 
zitten en zelf een poging doen om te 
bemiddelen De reactie van mensen, als ze ml) 
achter het loket zagen zitten, was heel aardig 
De desbetreffende medewerker vroeg. "Dit is 
minister Vermeend, mag hi) bi) dit gesprek 
zitteW Er werd heel laconiek op gereageerd 
"Hoe word je ministeE Dat hjkt me ook wel 
leuk " Heel spontaan Ze willen hun verhaal 
kwijt "Kan ik u eens belleiE" Ook brieven en 
telefoontjes Dat hoort erbi) Dat is leuk Maar



wat goed gaat wordt met verteldl Je hoort 
alleen maar wat je fout doet Op straat" 
Mencer Vcrmeend, ik heb mi)n loonstrookje 
gehad Non )a, het kon er mee door" 
Vervolgens "Nou ik u toch spreek, kunt u nu 
toch met lets doen aan Het is plezieng dat 
mensen je gaan benaderen Het is een 
onderdeel van je werk Ik probeer zo 
toegankelpk mogelijk te zijn, daar heb ik 
behoefte aan Ik wil geen minister zijn die op 
zijn kantoor zit, maar een die weet wat er 
plaatsvmdt, die mensen wil betrekken bij zi]n

im

werk in het belang van de economic, 
werkgelegenheid en van de mensen zelf Het 
is ook een vooideel als )e betcr geschoold 
bent, dan kan je ook beter werk doen De 
werknemer is het belangnjkste 
bednjfskapitaal, de productiefactor Alleen 
met goed opgeleide werknemers, die 
innovatief, creattef en constructief zijn en die 
de gelegenheid krijgen in een orgamsatie, knjg 
je een succesvolle orgamsatie Arbeid en zorg 
moet gecombmeerd kunnen worden De 
gemiddelde werknemer tegenwoordig is goed 
opgeleid, steeds betcr, maar wil wel flexibel 
werken en eigen verantwoordclijkheid Het 
gaat er pnmair om dat meuwe generatie 
inspeelt op andere eisen en wensen "

%
^ Ik wil geen minister 

zijn die op zijn kantoor zit
werk Dat is het aardige van dit werk De hele 
dag achter de computer hjkt me vreseli]k Ik 
zit wel vaak te internetten, 'voor mijn werk 
ook, maar verder ben ik gewoon aan de slag "

De steekwoorden

Referendum 
"Ben ik voor"

"Je kunt aan Willem alles overlaten, behalve 
het sociahsme"
"Maarten van Traa Ook het sociahsme1 
Anders was ik geen PvdA-lid gewoiden en 
zou ik hier met zitten "

Favonete coahtiepartner, CDA of D66?
"D66 Hahaha1"

Carnereperspectief
"Ik w'ect mt eigen ervanng dat het altijd 
anders uitkomt dan je denkt Op het ogenbhk 
dit en als ik er op uitgekeken ben of ik moet 
weg politick is buitengewoon ongewis Het 
kan morgen afgelopen zijn "

"Wat ik zelf belangrpk vmd m mijn 
mimsterschap is om op de lange termijn te 
kijken naar Nederland wat betekent de 
mterneteconomie voor ons land^ Voor de 
economic^ Voor schohng^ Wat moeten wi) 
doen om bi] te blpven2 Nee, sterker nog, wat 
moeten we doen om voor te blijveW We 
moeten veel doen aan scholing De komende 
jaren zal het draaien om scholing - 
herscholmg, bi] scholing, omschohng 
Kortom, de Nederlandse bevolkmg moet op 
een hoger scholmgspeil komen Kenms, 
kenms, kenms, als opwilger van werk, werk,

Positieve Discnmmatie
"Het woord discnmmatie bevalt me met, ook 
geen positieve discnmmatie Wel ledereen 
gehjke kansen "

Jacques de Mil llano
"Ik ben het eens met de negatievc reacties " 

Uw favonete politica
"Ik vmd dat collega Netelenbos het mtstekend 
doet, een pnma minister "

D



veede fase 1
isc, dsiar keken we op de havo allemaal enorm tegen op. Ik ben van "de laatste lichting’ 

fvISSIde twccdc fase nog niet aan de orde was. Tsja, want op de Montessori-Havo 
ii liwi vietde jaar dtfpt de bovenbouwcoordinator tpaat al te vaak voor gewaarschuwd 

nllcmaai :noesten overgaanpmdat de tweede fair voor tle ^ptif stond. II|| waarschuwde yoor 
■lai we^ouden fopen als'we**i de vkyde b|even-zittep.'’^alit bet volgende

t weede fase belapdenJ.’,^afj|b^en »^co6r
: Mezen, CKV volgen tvodb<& niet-ingewiiden c** 7 ^ ^ St / ^ ^

3fdinajot betel^npe; een prnllek n 
, & Kuni|zugfnige 'Wte**

1997, was de tweede fase gedoemd om te 
mislukken En dan nog te bedenken dat de 
Nijmeegse Montesson-Havo een pionier van 
do overheid was en is Onze school voerde in 
1995 het mtussen o ?o geroemde en A^ergiiisde 
studiehuis in Volgens het studiehuis-concept 
kunnen leerlingen zichzelf door zelf te plannen 
en door voor zichzelf te werken beter worden 
voorbcreid op het hoger cn het weten- 
schappelijk ondenvijs Bi] ons op school was 
het studiehuis een daverend succes, en mede 
hierdoor is het studiehuis concept bi] de 
mvoenng van de tweede fase landelijk gemtro- 
duceerd
Zoals we allemaal wel weten gmg het landelijk 
veel slechter met het studiehuis dan het op het 
Montesson was gegaan De verklanng hieivoor 
is erg simpel Het Montesson ondeiwijs is er al 
sinds jaar en dag op gespitst leerlingen zelf tc 
laten plannen en zo veel mogelijk op hun eigen 
tempo te laten werken Ook is het in het 
montesson onderwijs heel gewoon wanneer 
leerlingen aan andere vakken werken wanneer 
zc voorlopig klaar zijn met een ander vak 
Om terug te komen op de tweede fase en dan 
met name het studiehuis gedeelte, kun je 
zeggen dat de "reguliere school" veel meer 
moeite heeft met het zoeken naar de goede weg 
als het om het studiehuis gaat Niet ledere 
school is hetzelfde, op de enc scholengemeen- 
schap worden de leerlingen heel erg gestuurd 
en is de afstand tussen leraren en leerlingen erg 
groot De andere middelbare school doet het 
tegenovergestelde Helaas is het voor het 
studiehuis zo dat het op veel Nedeiiandse 
scholen de gewoonte is en was om de leer
lingen te sturen en zo veel mogelijk aan het

Maiheveld

lEemal Rijken

mamer te begeleiden dan voorheen Ze zijn 
vaak met anders gewend dan "gewoon" les te protesterende 
geven en de leerlingen aan het work tc zetten scholieren op het 
Het motto van de overheid cn van de twmede 
fase is dan ook leerlingen moeten leren leren 
Maar hoe wtl je dit bereiken als docenten erg 
veel moeite hebben om de leerlingen te leren 
hoe ze moeten leren? Doordat ledeie school zo 
zijn eigen opvattingen heeft over het leren leren 
zijn er verschillende studiehuis-vananten 
ontstaan En het einde is nog met in ziehd 
Want vanaf dit jaar zijn de eerste piomers- 
scholen, zoals ik ze maar even met een mooi 
woord noem, al weer begonnen met het 
volgende vermeuwingsproject van het rmm- 
stene van OCW het VMBO Raken docenten 
een beetje gewend aan de tweede fase en het 
studiehuis, moeten ze de hele bovenbouw van 
de Mavo en het VBO aanpassen aan het 
VMBO i
Heb je ook een mtgesproken memng over het 
Nederlandse onder\vijs? Dan komt dat goed 
uit1 De Jonge Democraten hebben een onder
wijs opgencht "Actief met Onderwijs" Actief 
met Onderwijs is er voor om de problemen en 
knelpunten van het onderwijs op te lessen 
Problemen als het Bachelor-Masterschap, de 
tweede fase, het leraren tekort, de overvolle 
klassen in het basisonderwijs, verloedenng van 
de vakken als Frans en Duits En met te 
vergeten het VMBO Al met al meer dan 
genoeg stof dat schept tot het komen van 
oplossingen en meuwe alternatieven voor het 
Nedeiiandse onderwijs
Interesse^ Bel naar Kemal Rijken 06-28073761 
of mail kemalrijken@hotmail com

D
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Een bescheiden ovemcht van enkele 
sites over gekke koeien.

Erik verhoef
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http://www.volkskrant.nl/achter- 
gronden/dossiers/45000477.html
Wil )e op de hoogte blijven van het 
laatste meuws omtrent BSE is deze site 
een absolute must De Volkskrant heeft 
een mtgebteid dossier gewljd aan de 
BSE-problematiek verdeeld in 
categoneen per land, maatregelen van de 
overheid en info over de ziektc 
Creutzfeld-Jakob Verder kun ]e 
meedoen aan een opmiepeiling over of 
de BSPl-cnsis uw consumptiegedrag 
verandert te ja of te nee Uit de 
tussenstand van deze peiling valt te 
concluderen dat de meestc mensen 
vmden dat het allemaal wel mee valt en 
met mmdei vlees eten dan voorheen 
Slechts een kleme mmderheid (16%) 
zegt weldegehjk bang te zijn voor gekke 
koeien en consumeren dcrhalve minder 
of geen vlees meer

http: / / www.minlnv.nl/
De enige echte site van het ministene 
van onze eigen Laurens-Jan Brmkhorst 
De site komt nogal druk en onover- 
zichtelijk op mi) overVeel felle kleuren 
en bewegende plaatjes maar als )e even 
verder khkt dan blijkt er toch een hoop 
nuttige informatie te vmden te zijn 
Ik kies voor beleidsthema veehouderi) 
http:/ / www.minlnv.nl/ thema/dier/ 
veehoud/
Op je scherm verschijnt een inleidende 
tekst over de ontwikkelingen in de vee
houderi) door de jaren been (schaal- 
vergrotmg, mestoverschotten, ultstoot 
van ammomak, scharrelproducten en de 
opkomst van de biologische bocr) Je 
kunt een brochure aanvragen die 
antwoord geeft op de vraag wat er 
allemaal komt ki)ken voordat de melk 
van de koe in ons glas belandt en voor 
de echte die-hards zijn er 
samenvattmgen van beleidsdocumenten 
Over de BSE-kwestie wordt amper 
gerept, er zijn enkel wat ANP 
persbenchten en een paar kamerbneven 
over dit onderweip op de site geplaatst

de site van LTO Nederland 
LTO staat voor Land- en Tumbouw 
organisatie De site is praktisch 
mgedeeld per rubnek en bevat handige 
informatie en tips voor boeren over hoe 
om te gaan met de laatste 
ontwikkelingen in de landbouw Ook 
over BSE is een hoop te vmden. Er is 
een hjst met antwoorden op 
veelgestelde vragen en er is een 
overzicht van alle overheidsmaatregelen 
tot nu toe

http:/ / www.bsereview.org.uk/
Ook in het buitenland (vooral in 
Engeland) zi)n de gemoederen behoor- 
h)k hoog opgelopen vanwege die 
gestoorde koeien Deze Engelstalige site 
van het Britse Food Standards Agency 
bevat mtvoerige informatie en een 
uitgebreid overzicht van links naar 
andeie websites met BSFmnformatie

www.visinhetnet.nl
Na al dat mformaticve en cducatieve 
geweld is het nu tijd voor lets heel 
anders Vismhetnet is een site die het 
actuele meuws op de hak neemt, zo ook 
de BSE-kwestie "Een gekke koe maakt 
vreemde sprongen, en de overheid 
sprmgt er dan ook ngoureus mee om 
Knuffelen wi) de gekke mens volledig 
dood m de hulpverlenmg, bi] de gekke 
koe wordt de kop doorkliefd om te 
kijken of het dier mag blpven leven. Bi) 
Vismhetnet kun je altijd rckenen op een 
waarheid als een gekke koel"

Disclaimer dit is slechts een fragmen- 
tansch overzicht van enkele sites die er 
mijns mziens toedoen Het betreft hier 
dus geen volledig overzicht en dat is ook 
de pretentie met Nog opmerkmgen of 
suggesties, mail naar 
wverhoef@flevonet nl

D
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Democratische discussie
Democratie en democratische vermeuwmg blijft het belangrijkste thema dat de Jonge Democraten van andere (politieke) 
jongerenorgamsaties onderscheidt Dit komt bijvoorbeeld tot rating in de vele mottes die hierover op het congres behandeld worden 
en door de onderwerpen van de artikels in de Demo Dit was aanleidmg om hier een vast ondenverp in de Demo van te maken. 
Hierdoor kan op een gestructureerde mamer de discussie binnen de JD gevoerd worden Dit keer komt de voomtter aan het woord 
met een artikel over bestuurkjk onvermogen Ook Jasper ziet het belang van democratische vermeuwmg in en heeft daarom een 
werkgroep opgencht die hier aandacht aan gaat schenken Deze rubnek zai dan ook bi]na verzekerd zijn van een vaste bijdrage.

Maak einde aan bestuurlijk onvermogen
Op het Bmnenhof staat een machine die water 
wegpompt utt de grond die de stevige bodem 
moet vormen van het establishment Toch 
typisch, ook in Den Haag zelf dreigt de polder 
te onderstromen Het befaamde poldermodel, 
waar zelfs in het buitenland met veel respect 
over wordt gesproken, is vastgelopen 
Economisch gaat het misschten goed met 
Nederland maar ondertussen zijn we wel aan het 
flmten in het donker door de tekortkommgen 
van het poldermodel en de gedoogcultuur als 
zwakke schakel leven we in een land waar 
problemen in de zorg en in het onderwijs ult de 
weg worden gegaan, en de samenlevmg steeds 
harder wordt Nederland kenmerkt zich door 
haar bestuurlijk onvermogen, en daar moet een 
etnde aan gemaakt worden1

>1 at we in en democratische rechtsstaat leven 
'Jliiwil zeggen dat we beslmten bi) meerder- 

heid nemen maar wel elkaars rechten accepteren 
Het lijkt echter alsof we het maken van besluiten 
mt de weg gaan en tot in overdrevcn vorm alleen 
de rechten van elkaar respecteren Aan de ene 
kant is er de wd om alle belangengroepen mee te 
laten beslissen, aan de andere kant de wil om 
effecttef beleid te formuleren Neem nou het 
geval Schiphok enerzijds moet het bednjfsleven 
te vnend gehouden worden, anderzijds moeten 
mikeugroepenngen en omwonenden van Schip- 
hol invloed knjgen Resultaat het probleem 
Schiphol wordt met opgelost Het emge 
wapenfeit is de boete van 100 miljoen door 
Netelenbos opgelegd aan Schiphol vanwege het 
overtreden van de velmdsnorm Rr wordt echterO
geen meuw beleid gemaakt, een boete is en bkjft 
het emge wapenfeit Het piobleem suddert dus 
voort, met maar een gevolg een verkes van 
vertrouwen in de poktield Dal verkes van 
vertrouwen is terecht Er is namekjk een ziekte 
in bestuurkjk Nederland we kiezen onze volks- 
vertegenwoordigers eens in de viei jaar, maar die

vertegenwoordigen ons alleen als er makkekjke 
keuzes gemaakt moeten worden Bi) gecom- 
pkccerde beleidsvraagstokken zoals de proble- 
matiek rond Schiphol die om een sterke en 
vooral daadkrachtige overheid vragen, laken ze 
hun verantwoordekjkheid
Die verantwoordekjkheid laten ze over aan een 
overlegsti uctuur van een leger aan groepcrmgen 
en belangenbehartigers Nu wil ik met zeggen 
dat het met nemen van een keuze aangaande 
Schiphol direct te wijten is aan het poldermodel 
Ik ben echter wel overtuigd dat de besluit- 
vormmgscultuur mgezet door het poldermodel 
oorzaak is van het met nemen van besluiten, 
omdat er emdeloos naar de verschillende 
belangen gekeken wordt Het is belangnjk dat de 
poktiek daadkracht toont en voor beleid kiest dat 
het probleem oplosl Dat bi) het maken van zo’n 
keuze enkele belangen moeten worden gene- 
geerd, is noodzakekjk Je kunt tmmers met leder 
belang recht
doen, want dan is de oplossmg voor het 
probleem automatisch een gemiddelde En bij 
mocikjke beleidsvraagstokken heb je mets aan 
een "gemiddelde" Naast het met kunnen nemen 
van besluiten kjkt het alsof de vastgestelde regels 
met nageleefd kunnen worden Dit werd vong 
jaar al duidekjk gemaakt door een imtiatief van 
de JD, rvaarm de gezamenlijke politieke 
jongerenorgamsaties het gedoogbeleid op de 
schop namen
Dat er duidekjke keuzes gemaakt moeten 
worden gemaakt bij problemen in de zorg, 
onderwijs, or dehandhaving en schiphol is 
duidekjk ik stel daarom voor om het 
vastgelopen poldermodel overboord te gooien 
en de poktiek weer te hennneren aan hun taak 
keuzes maken en zorgen dat eke vervolgens met 
hoeven worden gedoogd Maak een einde aan 
het bestuurlijk onvermogen in ckt landl

D
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De reis begon in Utrecht, en zoals gewoonlijk 
met een later dan gepland vertrek. Ten 
noorden van het knooppunt Gormchem, op 
de A27 waren werkzaamheden t.bv een 
viaduct van de Betuwelijn. Tussen Breda en 
Antwerpen was een strook grond westelijk 
langs de At 6, waar bomen en struiken waren 
gerooid. Dit ten behoeve van de aanleg van 
de hogesnelheidslijn Zuid. Hoewel dit mets 
met de eigenlijke excursie te maken had, vond 
ik deze werkzaamheden als resultaten van de 
politick van de jaren ’90 zodamg mdruk op 
me te maken dat ik ze m dit artikel wel 
opneem

Zoeken en Bureaucratic
angekomen in Brussel was het eerst
zoeken naar de locatie Eenmaal aan- 

gekomen waren er eerst formaliteiten die 
strengei waren dan bi] een gemiddeld 
popconcert Tassen door de rontgendetector 
en personen door de metaaldetector. Overal 
beveiligingspersoneel. Daarnaast moesten de 
orgamsatoren van de excursie in een ander 
gebouw formulieren mvullen, badges en 
pasjes regelen. De veihgheidsmaatregelen 
bleken geen overbodige luxe. Lousewies van 
der Laan vertelde tijdens de voortreffelijke 
lunch dat een tijdje daarvoor, toen de Turkse 
minister van buitenlandse zaken onaange- 
kondigd bezoek van Koerdische actie- 
voerders kreeg Dat dit met voor een kopje 
thee was, moge duidelijk zijn, en het felt dat 
ze ondanks de "strenge" formaliteiten toch 
bmnenkwamen, gaf een enorme blamage aan 
de beveiligmgsdienst van het parlement. 
Natuurlijk namen ze "strengere maat- 
regelen".

Vragenuurtje, feitelijk gastcollege
Na afloop van de lunch kregen we een 
spreekbeurt van zowel Lousewies als van Bob 
van den Bos. Ook oud-JD voorzitter Boris 
van der Ham, momenteel beleidsmedewerker 
van de D66-europarlements-fractae was erbij 
De onderwerpen die Lousewies aan de orde 
bracht waren het gedrag van de ELDR- 
fractte, waarom ze steeds met verschillende 
fracties meestemden, de chnsten- 
democratische reactie op de Nederlandse 
euthanasiewetgevmg en het leggen van 
contact met collega-parlementaners. Het

moge duidelijk zijn dat het alleen beheersen 
van je moerstaal met leidt dat je bondgenoten 
kunt vmden Beheersmg van Engels, Frans, 
en mimmaal een andere taal is bittere 
noodzaak In de wandelgangen en de liften 
(verticale wandelgangen) is beheersmg van 
meerdere talen een stuk gereedschap, net zo 
belangnjk als deskundigheid Het kan het 
verschil mtmaken tussen een bondgenoot 
voor je voorstel of motie e d en geen 
bondgenoot
Over dat chnsten-democratische protest dat 
begon toen de Duitse chnsten-democraten 
een resolutte wilden waarm ze opnepen tot 
veroordelmg van de Nederlandse euthanasie
wetgevmg Afgezien van de chnstclijke 
parti]en wll geen enkele Nederlandse euro- 
parlementaner dat deze resolutie al in het 
parlement komt De chnsten-democraten 
trachten echter liberalen, groenen en

i—PIJ ,.................
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socialisten te bewerken, in het bijzonder ult 
kathoheke landen als Italic en Spanje 
Omgekeerd proberen de Nederlanders het 
tegendeel te verkondigen Terecht In het 
stuk staat onder andere dat het in strijd met 
het gelijkheidsbeginsel van de grondwet zou 
zijn, wat natuurlijk nonsens is Het uur 
verliep tot een vragenuurtje dat voor dat je 
het wist voorbi] was, en vervolgens loste Bob 
Lousewies af Lousewies moest naar de 
plenaire vergaderzaal Bob startte met een 
keihard relaas over de top van Nice en de 
gevolgen van de mogelijke toetreding van 
Oost-Europa. Dat zal een dan nog trager en 
chaotischere besluitvorming opleveren Ook 
kwam aan de orde het door elkaar halen van 
eisen en een vastgepinde datum van
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toetreding In zijn ogen was het belangri)kste 
of een land aan de EU-eisen voldeden, of dat 
nu vandaag of in pab ‘m beet 2010 is Onder 
regermgen in Oost-Europa is een race 
ontstaan om maar aan die EU-eisen te 
voldoen, want als EU-lid "boor je erbij, heb 
je het helemaal gemaakt" Maar het nationale 
inkomen van de voormahge Oostbloklanden 
samen is minder dan van een land als Belgie 
alleen.
Ook een alternatief van een federatief 
Europa met een supranationaai kabmet 
boven de regermgen van de lidstaten kwam 
aan de orde Dit plan stmt op tegenstand van 
Frankrijk en Duitsland. Nederland wil wel, 
maar diverse potentiele bondgenoten zijn, 
omdat er bijvoorbeeld verhiezingen voor de 
deur staan (Groot-Bnttannie), nog met ri|p 
voor Ook hier gold, dat het tot een discussie 
uitgegroeid gesprek tussen "de zaal" en Bob 
voor )e het vast afgebroken moest worden, 
daar hi] naar de plenaire zaal moest Punt van 
besprekmg op dat moment- beleid rondom 
het Middellandse Zeegebied

In de plenaire vergaderzaal
Wi] gingen er ook heen, naar de publieke 
tribune
Er zijn grote verschillen tussen een Tweede 
Kamerdebat en een Europees Parlements- 
debat. Alle leden communiceren in hun eigen 
taal en luisteren naar de spreker geschiedt 
alleen via tolken Ook op de tribune bestaat 
de mogehjkheid om in |e moerstaal de 
vergadenng te volgen, en achter de vergader
zaal zitten de glazen hokjes voor de tolken, 
voor ledere EU-taal een Verder valt het op 
of een Zuid- of Noord-Europeaan aan het 
woord is, de eerste spreekt veel lulder en ook 
met zijn of haar hchaam Spreektijden 
worden geregeld overschreden, de parlemen-

taner die bmnen de vastgestelde ti)d zijn of 
haar verhaal af heeft zal nooit worden 
uitgevonden. Interessant voor een uur, maar 
om dagelijks tbv. beroep of studie of om 
wat voor reden aanwezig te zijn, moet je uit 
een ander hout gesneden zijn.

Borrelen
Na een uur kregen we te zien waar de 
parlementariers met behoud van goede 
gezondheid een al dan met alcohohsche 
versnapertng namen Het zat er goed 
mgencht uit en het was een ]mste moment 
om bi) te babbelen en te relaxen na twee 
gastcolleges en een bezoek aan de vergader
zaal. Gezien de hoeveelheid bier, waren velen 
er wel aan toe

Terug uit Brussel
Helaas was het al voorbt) voordat we het 
wisten. We namen wat hchts tegenover het 
station Brussel Leopoldswijk, het vroegere 
Brusselse emdstation voor de tremen van en 
naar de richtmg Namen Na een zoektocht 
vonden we de plaats waar de bus stond. Veihg 
maar mistig kwamen we in Nederland aan, na 
een nt vol netwerken onder het genot van 
koolzuurhoudend en/of geestnjk vocht 
Ook al bezoek je het voor de tweede maal, 
het is besltst de moette waard om een Euro- 
parlementexcursie mee te maken Het 
verheldert )e kt]k op Europa

Deze rubtiek vervangt voortaan de 
Nieuwsbrief, die ook niet meet zal 
verschijnen in de maanden dat de 
Demo niet uitkomt. Om op de 
hoogte te blijven van de activiteiten 
van de JD verwijzen we naar de 
homepage: www.jongedemocraten.nl

I
en 29 Apr
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Vo or alle activiteiten zijn inlichtingen verkrijgbaar op het landehjk secretariaat:
070 - 3622162

14 maart 2001JD Groningen: Politick & Pasta
Voor info mail. Afdelmg Groningen ( gromngen@] ongedemocraten nl)

14 maart 2001 JD Amsterdam: Amsterdam excurste
Voor info mail Afdelmg Amsterdam ( amsterdam@)ongedemocraten nl)

16 maart 2001 JD Utrecht: Waan van de Dag
Voor info mail Afdelmg Utrecht (utrecht@jongedemoctaten nl)

19 maart 2001 JD Amsterdam: Politick Cafe
Voor mfo mall. Afdelmg Amsterdam ( amsterdam@]ongedemocraten nl)

24 maart 2001 Anti-racisme demonstratie
Voor mfo mail- )asper@] ongedemocraten nl

25 maart 2001 JD Utrecht: Spreekvaardtgheidstraining
Voor info mail Afdelmg Utrecht ( utrecht@jongedemocraten nl)

27 maart 2001 JD Groningen: Politick Cafe. "Twee maanden Bush - wat heeft het ons 
gebracht?"
Voor info mail Afdelmg Groningen ( groningen@]ongedemocraten nl)

2 april 2001 JD Haaglanden: Voorzittersdebat in Leiden
Voor info mail JD Haaglanden ( kim@) ongedemocraten nl)

4 april 2001 JD Amsterdam: Schipholexcursie
Voor info mall. Afdelmg Amsterdam ( amsterdam@)ongedemocraten nl)

7 april 2001 JD Utrecht: Motie-Middag
Voor info mail Afdelmg Utrecht ( utrecht@] ongedemocraten nl)

10 april 2001 JD Utrecht: Algemene Afdehngsverg adering
Voor info mall Afdelmg Utrecht ( utrecht@)ongedemocraten nl)

11 april 2001 JD Amsterdam; Pohtiek Eten en Praten (PEP)
Voor mfo mail' Afdelmg Amsterdam ( amsterdam@]ongcdemocratcn nl)

18 april 2001 JD Amsterdam: Debattraining
Voor info mall Afdelmg Amsterdam ( amsterdam@]ongedemocraten nl)

28 april 2001 JD Landehjk: JD Congres
Voor mfo mail. Landehjk Secretariaat (ls@)ongedemocraten nl)

26 mei 2001 UDS: NK Debatteren
Voor mfo mail Landehjk Secretariaat (info@jongedemocraten nl)

28 mei 2001 JD Twente: Enschede Studentenstad debat
Voor mfo mail. Afdelmg Twente (twente@j ongedemocraten nl)
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De afdeling Utrecht is het jaar 2001 goed 
van start gegaan Op 11 januan vond de 
meuwjaarsborrel plaats Deze werd goed 
bezocht Ook waren enkele D’66~ers aan- 
wezig, waaronder de eenmansfractie voor 
de gemeente Utrecht. Na een penode van 
stilte ging de werkgroep Waan van de Dag 
op 17 januan weer met succes van start Er 
wordt nu tedere maand een Waan 
georganiseerd, die je zeker met mag missen 
De eerstvolgende is op 17 maart De Waan 
van de dag vtndt plaats op zaterdagochtend 
en Derm nemen de deelnemers onder het 
genot van een lunch de krant door en 
discussieren over actuele onderwerpen

p 24 januan was het jaarhjkse Ruilhart-
debat Dit jaar is er gekozen voor een 

andere opzet In plaats van een forum- 
discussie, is er gekozen voor een open 
inschnjvmg. Dit hield in, dat negen 
deelnemers de stnjd met elkaar en de 
stellingen aangmgen De mteindelpk 
winnaar was Maaike Heijnen en dat leverde 
haar een echt schapenhart op sterk water
°P
Voor de komende maanden staan nog veel 
activiteiten van de afdeling Utrecht op 
s tap el Op 28 februan orgamseren we een 
politick cafe met als thema orgaantransplan- 
taties Er worden enkele gasten met kenms 
van zaken uitgenodigd 
Verder orgamseren we op 
25 maart een spreek- 
vaardigheidtraming Een 
echte aanrader als je wilt 
leren spreken in het 
openbaar. Zoals hier- 
boven vermeld is er op 17 
maart een Waan van de 
dag. De volgende Waan 
van dag op 7 apnl staat in 
het teken van het 
komende congres en is 
dus een waan-zinmge motie middag. Op 10 
apnl is de algemene afdelingsvergadermg 
met jaarverslag, beleidsplan, jaarrekenmg, 
bestuurswisseling en moties In de toe- 
komst staat nog veel activiteiten van de 
afdeling Utrecht in de stagers De komende 
tijd is de afdeling Utrecht zeker een bezoek 
waard1

Afclelingen

t-M- Heijfien / J. Bielemar
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De Nederlandse landbouw: kwantiteit of kwaliteit?
De Duitse minister van landbouw Renate Kiinast kondigde de vorming van een federale 
dienst voor consumentenbescherming en voedselveiligheid aan. Het nieuwe beleid moet 
in het teken van gezonde producten staan in plaats van het subsidieren van de bestaande 
vormen en daarmee verbonden overproductie. De consument komt centraal te staan. In 
commentaren op de economische ontwikkeling van Derde wereldlanden is vaak te lezen 
dat als de landbouw structured verbeterd zou worden, de hele bevolking daar beter van 
wordt. Goede landbouw is de basis, daar kun je industrieen op bouwen.

If uitsland, Derde wereldlanden, hoe staat 
f het hi] ons Onze landbouw is net als in 

Duitsland vooral gencht op kwantiteit veel 
productie voor zo mm mogelijk geld De 
eerste boeren in het oude Mesopotanie 
konden door betere irngatte techmeken ook 
ambachtsheden gaan onderhonden Hoe 
meer er door een persoon geproduceerd 
wordt, hoe minder mensen het land hoeven 
te bewerken Dankzi) de pnmaire sector 
waarm productie plaatsvond kon de 

Anneiienke Fit ■ secundaire verwerkingssector en de tertiaire 
“ dienstensector tot bloei komen Maar als

door schaalvergroting en intensivenng van 
landbouw de kwaliteit van voedsel en milieu 
afneemt zou het kaartenhms van onze 
samenleving wel eens in kunnen storten 
Waar liggen de problemen en wat gaan we 
eraan doen?
De wortels van de hedendaagse landbouw 
liggen in 1850 toen de mdustnele revolutie 
begon In de landbouw ging het in de 
peuode 1850-1870 erg goed, er vonden veel 
modernisenngen plaats Door de Industnah- 
sermg nam de omvang van de wereldhandel 
sterk toe De mdustnele producten werden 
verhandeld tussen de njke westerse landen, 
maar ook was er een groeiende export naar 
de Derde wereld Er ontstond een Inter
nationale taakverdelmg Europa voerde 
mdustrieproducten uit en importeerden 
grondstoffen en agransche producten mt de 
rest van de wereld Het deel van de 
beroepsbevolking dat in de landbouw werkte 
daalde van 44% in 1849 naar 23,5% in 1920 
Een van de oorzaken van de economische 
crisis in de jaren dertig was de overproductie 
in de landbouw Minister Coign kon in die 
penode met onder protectiemaatregelen uit 
De Tarwewet werd dc eerste grote cnsiswet 
en garandeerde een mimmumpri)s van f!2,50 
per 100 liter tarwe Na de Tweede Wereld- 
oorlog nam de werkgelegenheid in de 
landbouw snel af De overheld nchtte zich

op het opbouwen van een moderne, 
concurrerende Industrie gencht op de 
export
Vanaf het begin van de opnchtmg van de 
Europese Economische Gemeenschap m 
1957 probeerde Nederland van de landbouw 
een belangnjk terrein voor het Europees 
beleid te maken Het leek handig om het 
landbouwbeleid voor alle hdstaten te 
stroomlgnen In 1962 werden de volgende

doelstellmgen van het gemeenschappelgk 
landbouwbeleid geformuleerd een gegaran- 
deerd mmimummkomen voor de boeren en 
aanvaardbare pnjzen voor de consumenten 
Het Europese landbouwbeleid heeft gcleid 
tot een spectaculaire groei van de productie 
en tot aanhoudende overschotten van 
landbouwproducten Voor 1950 waren de 
boerenbednjven gemengd en klein, gencht 
op dc locale of nationale markt, nu vond een 
enorme productrestijgmg plaats door 
mechamsatie, schaalvergrotmg en de toe
passing van nieuwe techmeken op het gebied 
van kweek en voedmg Men ging steeds meer



voot de Internationale markt produceren, 
gemengde bednjven verdwenen, veevoeder 
wcrd tut Derde wereldlanden geimporteerd 
Er waren minder mensen, minder land en 
toch steeg de productie enorm Een 
Nederlandse melkkoe bijvoorbeeld gaf in 
1950 gemtddeld 3800 Mo melk, in 1985 gaf 
een koe 5350 Mo melk
Toen emd jaren zeventig de graanbergen en 
de melkplassen groeiden, begon de voedsel- 
export op grote schaal Het voedsel werd 
ook aan Afnka geleverd gratis als hulp, 
tegen zachte lenmgen en naderhand tegen 
zwaar gesubsieerde dumpprpzcn De 
grootschaligheid en enorme productie in de 
landbomv hebben tot meer problemen 
geleid dan alleen overschotten De negatieve 
gevolgen van onze landbomv komen we nu 
dagelijks in het meuws tegen De gigantische 
hoeveelheden mest die de Nederlandse 
veestapels produceren zijn te groot om 
lokaal in de bodem te verwerken, als gevolg 
hiervan worden water en bodem ernstig 
vervuild Daarnaast heeft de mtensieve 
veeteelt geleid tot varkenspest, dioxme- 
ktppen en BSE De dieren worden te dicht 
op elkaar gehouden en knjgen verkeerd 
voer Het dierenleed is met te overmen en 
onzc gezondheid loopt groot gevaar 
In Duitsland moet de biologische landbouw 
een aandeel van 20% krijgen Onze minister 
Bnnkhorst gaat voor 10% biologische 
landbouw in Nederland, maar hi] is van 
mening dat de verantwoordelpkheid bi) de 
consument hgt Als de consument biolo
gische landbouw wil, moet die maar 
biologische producten kopen Nu is het nog 
zo dat als een boer overschakelt op 
biologische landbouw de overheid 65% van 
de mkomstendervmg vergoedt als over- 
bruggings-krediet Daar wil de minister 
echter vanaf De Tweede Kamer is van 
mening dat de overheid biologische land
bouw moet stimuleren Het is waar dat de 
landbouw meer vraaggencht moet gaan 
werken Subsidies verstrekken om meer te 
produceren en vervolgens de producten 
weer gesubsidieerd dumpen is met echt 
praktisch Minister Bnnkhorst vindt dat de 
consument door zijn koopgedrag meer 
biologische landbouw mogelpk moet maken 
De consument spreekt echter met twee

tongen Aan de ene kant wil ledereen graag 
veihg voedsel, zijn de meeste mensen tegen 
het leed dat dieren wordt aangedaan en 
mogen de bodem en water met vervuild 
worden Aan de andere kant zal men in de 
supermarkt het goedkoopste stukje vlees 
kiezen Het zal de consument duidelpk 
gemaakt moeten worden dat vooral door het 
jarenlang najagen van de hoogste op-

Brinkhorst gaat voor 10% 
biologische landbouw in

Nederland

brengsten voor de laagste pnjzen, de 
problemen op het gebied van bestri|dmgs- 
middelen, mest, dierwelzijn en BSE konden 
ontstaan
Duitsland heeft een goede voorzet gegeven, 
maar met alleen de consument moet centraal 
staan Overheid, boeren en consumenten 
zullen samen op weg moeten gaan naar een 
duurzame mamer van landbouw en daardoor 
een betere voedselkwahteit De overheid 
moet de boeren en consumenten stimuleren 
milieu- en dus mensvnendelijke landbouw 
een warm hart toe te dragen De boeren 
moeten steun knjgen om over te kunnen 
schakelen op andere productiemethodes en 
de consument moet accepteren dat de 
voedselpnjzen De portemonnee kan beter 
worden getrokken voor het tastbare 
biologische product en de duurzame pro- 
ductiewijze, dan voor het via de belasting, 
indirect, orde op zaken stellen Hierbi] moet 
wel heel goed in de gaten worden gehouden 
dat gezond voedsel voor ledereen betaalbaar 
bli]ft Maar de pnjs moet worden betaald 
Als we voor kwantiteit kiezen krijgen we de 
rekemng mtgedrukt in miheuvervuihng, 
dierenleed en bedreigmg van de volks- 
gezondheid Om ons land leefbaar te 
houden zullen we een hogere pnjs moeten 
betalen We moeten ons, als samenlevmg, 
inzetten voor een goede kwaliteit van 
voedsel en milieu

D



Politiek is handig bij het spelen van 
Triviant, maar verder heb je er niks aan

Democratic betekent "volksregermg" 
Waarom lijkt het dan of dit woord de bete- 
kems heeft gekregen van oud en stoffig, 
zeker voor de jeugd Een woord dat leuk is 
om te weten als je een potje Triviant speelt, 
maar met lets om over te discussieren in een 
cafe Deels is dat de schuld van de politick 
die doodsaal is geworden, maar wat wll )e als 
het woord compromis de klok slaat Politici 
die wel dreigen met aftreden, maar dit toch 
met doen, omdat ze met voor hun idealen 
durven te vechten Deels komt dit omdat de 
jeugd met goed wordt bereikt door de 
pohtiek De politick moet weer voor 
ledereen toegankelijk worden en vooral voor 
de jeugd Dus stel ik het volgende voor'

Henk-Jan Bastn
e jongerenpartijen moeten weer gaan 

-v samenwerken net als ze deden bi) het 
stri|den tegen het gedoogbeleid en een 
alternatieve verkiezmg orgamseren.
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TV en internet zijn twee media waarmee )e 
de jeugd goed tot redelijk goed mee kan 
bereiken Ik zclf zat te dcnken aan een 
combinatie van beiden m de vorm van een 
alternatieve verkiezmg Ongeveer zes weken 
voor de Tweede-Kamerverkiezing begmnen 
met mtzendmgen waarbij jongeren kunnen 
reageren op stellingen via internet met als 
hoogtepunt de alternatier e rrerkiezmg BNN 
de jongerenomroep van Nederland 2 heeft 
veel kenms op dit gebied opgedaan, denk 
maar eens aan de nationale IQ test 
Misschien is het mogelijk dat ze dan hierbi) 
worden betrokken Ja, ik weet dat het gaat 
lijken op een meuwe show van Joop van de 
Ende producties, maar vergeet met dat 
democratic staat voor volksregcnng en dat 
alle groepen kiesgerechtigden mogen 
stemmen, maar een goede dmdehjke 
informatiebron ontbreekt momenteel voor 
de jeugd

D
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Werkgroep Zin In Zorg
Bi) deze stel ik me eerst even voor, zodat 
jullie ai een eerste goede indruk kunnen 
krijgen van me Mi)n naam is Menno Spie- 
kerman en ben 21 jaar en woon in Den Haag 
Vanaf november 2000 ben ik lid geworden 
van de Politieke Parti] D66 Vanuit daar ben 
ik in contact gekomen met de Jonge 
Democraten, waar ik reeds lid van geworden 
ben Binnen de JD ben ik een heleboel 
gezellige, aardige en leuke mensen tegen 
gekomen Onlangs heb ik 29 januan 2001 
deelgenomen aan de eerste kaderbijeen- 
komst van bet meuwe jaar Deze avond was 
heel informatief voor mi) Samen in het 
begin met de hulp van Kemal Rijken, 
(bestuurslid Politieke Zaken) probeer ik de 
werkgroep "ZIN IN ZORG" van de grond 
te knjgen

opelijk zijn er een heleboel JD’ers als
met-JD’ers die het met mi) eens zijn dat 

er heel veel, maar dan ook heel veel moet 
veranderen in de Zorgsector, want als we met 
snel mgnjpen dan zijn wTe afhankelijk van de 
mensen (familie, kenmssen) om ons heen De 
financiele steun die minister Els Borst ledere 
keer toezegt, als ze wordt geconfronteerd met 
een vervelende en een erge situatie, kan ze wel 
toezeggen, maar de mensen in de Zorgsector 
zien er mets van De miljoenen die minster 
Borst beloofd gaan naar de grote kantoren toe 
(bijvoorbeeld AZIVO, NUTS-Verzekermgen). 
Om een voorbeeld te noemen De mede- 
werkers in de gezondheidszorg moeten steeds 
harder wTerken, moeten steeds meer mensen 
gaan verzorgen in een snellcr tempo, maar 
krijgen er geen extra cent meer voor betaald Je 
kan namelijk met met )e handen in je zakken 
lopen als )e in de gezondheidszorg werkt, 
omdat het namelijk geen blaad)e papier is wat 
je opzi] kan leggen Je hebt met mensen te 
maken die geestelijke, kchamelijke en verzor- 
gendc hulp nodig hebben De medewerkers 
taken overspannen, gestrest en kunnen als ze 
met de VUT gaan meteen naar het 
be) aardentehms
Huisartsen raken overspannen, gaan staken 
Afdelmgen m ziekenhuizen sluiten, omdat er 
geen personeel te vmden is 
Dit kan natuurlijk met Daarom wil ik om de 4

weken een werkgroepvergadermg beleggen, 
en discussieren over zake die we als werkgroep 
"ZIN IN ZORG" moeten en kunnen 
verbeteren Hierbi) gekeve ledereen aan te 
treffen als bijlage de agenda die ik bi) de 
eerstvolgende werkgroepvergadermg wil 
behandelen Deze werkgroepvergadermg 
wordt gehouden m Utrecht, (ca 15 mmuten

Minister Borst van volksgezondheid

lopen van Utrecht Centraal)
Als |uUie graag met mi) als voorzitter er een 
fantastasche werkgroep van willen maken, dan 
kunnen jullie me dit laten weten via mi] 
emailadres (menno spiekerman@planet.nl, of 
via telefoonnummer 06-51931361)
Graag zie ik veel readies van JD’ers Als deze 
JD’ers mensen in hun omgevmg kennen, die 
zich graag willen mzetten voor deze 
werkgroep, kunnen ze natuurlijk ook even 
reageren

aandachtspuhten
WERKGROEP ZIN IN ZORG', ^.

- miljoenen die de minister Els Ba||f) 
beschtkbaar stch voor der 'A , ' - 
ge/ondheidszorg, maar waar de -2, 
medewerkers van gez.ondhcids- 
insteUingen niks van-zied AcUg,

- sluitende afdelingeii@ ziekeniiulze%'}') f
- oversparmen hmsartseru ' 'E'" A ' -
- Bejaarden/verpleegtehoizea 1 ;vA-'A A
- Personeek -tekprU ''weds ''mcidtAiant@k- 

kelijker TOEeter bhfallEwcifdSEAS AAJA'
- waar enEpezieiiweSbAor^byei'fiSjdlf'

3 Spiekerman
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Minder partijen, meer vreugd
Terwijl m de jaren '50 in Nederland de 
yerschillen tussen socmlisme, liberalisme en 
chnsten-democratie nog evident zichtbaar 
waren in alle facetten van de samenleving, 
zijn deze verschillen de afgelopen decenma 
steeds meer vervaagd Wie had 30 )aar 
geleden ooit kunnen vermoeden dat de twee 
aartsvijanden in de Nederlandse politick, 
PvdA en WD, samen een kabinet zouden 
vormen? En sterker nog het ook nog tot op 
heden zeer goed met elkaar lijken te vinden? 
Niemand toch?

Eoen D66 werd opgencht was een van 
haar doelen het politieke systeem in 

Nederland op te blazen Men wilde 
democratische vernieuwmg, minder achter- 
kamertjespolitiek, een twee- of dnepartijen- 
stelsel met een grote progressive volks- 

Efik Verlim-i’ parti), en liberahsermg van ethische vraag-
stukken Na 35 jaar is eigenhjk alleen dit 
laatste item verwezenhjkt Dankzi] D66 is 
abortus en euthanasie emdehjk in de wet 
geregeld Maar qua democratische ver- 
nieuwmg is er voor D66 in de toekomst nog 
een hoop werk te verzetten.
In plaats van ontploffing van het politieke 
systeem behoort D66 nu zelf tot het 
politieke establishment en in plaats van 
radicale vernieuwmg staat de parti) nu voor 
de bmdende factor met de WD en de 
PvdA, vong jaar zelfs onderstreept op het 
Congres met de ondertitel sociaal-liberaal 
Groen Links van Paul Rosenmuller sluit 
langzamerhand steeds meer compromissen 
om meer geloofwaardigheid als toekomstig 
coalitiegenoot te vergaren De WD heeft 
zich op haar beurt al jaren neergelegd bi) 
het felt dat Nederlanders nou eenmaal graag 
een regelende en sturende overheld willen 
In 2002 zou het zeker met onmogelijk zijn 
dat Groen Links en WD samen in een 
kabinet zitten
Zoals de ontwikkehngen nu gaan zijn er 
eigenhjk nog maar twee groepermgen in 
Nederland die zich onderscheiden van de 
centrumlinkse en centiumrechtse brei aan 
partijen die we njk zijn dat zijn de SP en de 
kleme Chnstelijke partijen (Christen Ume 
en SGP) De SP staat voor het pure 
sociahsme zoals aangehangen door de 
SDAP van voor de oorlog (voorloper van de

PvdA) De Christen Ume en de SGP zijn de 
emge twee partijen die werkelijk op 
chnstelijke waarden gebaseerdc politick 
bednjven De rest zijn in feite liberale 
partijen met hetzij conservatieve (WD) 
hetzi) confessionele (CDA) of progressieve 
(PvdA/Groen Links) trekjes 
Als gevolg van de verzuihng zit Nederland 
nu opgescheept met een wirwar aan partijen 
die programmatisch veel te veel op elkaar 
lijken en dit heeft een aantal significante 
nadelen ten eerste is het voor de kiezer 
verwarrend omdat hij/zij hieidoor met weet 
waar hij/zij aan toe is Waarom zouden 
mensen nog gaan stemmen als het gros van 
de partijen het met elkaar eens is-3 Ten 
tweede zorgt een meerpartijenstelsel ervoor 
dat het moeihjk is om een meerderheids- 
coahtie te vormen, waardoor er soms wel 
100 dagen of meer aan overleg voor nodig 
zijn om een meuw kabinet te formeren In 
die 100 dagen kan er geen meuw beleid 
gemaakt woiden
Wat dat bctreft is een tweepartijenstelsel 
veel efficienter De verschillen zijn duidelijk 
voor de mensen en kunnen eventueel in 
verkiezmgstijd nog eens extra aangedikt 
worden Terwijl de discussie in Nederland 
vooral gaat over wie met wie een regenng 
wil vormen, kan het in een tweepartijen
stelsel echt gaan over de mhoud Een 
ellenlange kabinetsformatie wordt ook 
overbodig want de winnaar gaat gewoon 
regeren en de verliezer gaat oppositie 
voeren
Makkelijk en voor ledereen duidelijk Een 
ander voordeel is dat het een stuk demo- 
cratischer is want de wmnaai mag sowieso

Het wordt tijd dat 
ook D66 eens wat 
gaat rondkijken op 
de huwelijksmarkt

regeren terwijl het in de parlementaire 
democratic van Nederland regelmatig is 
voorgekomen dat de parti) met de meeste 
zetels buiten de regermgsdeur wordt 
gehouden Denk bijvoorbeeld aan 1977 In



dat jaar was de PvdA de grote winnaar met 
53 zetels (10 meet dan daarvoor), maar 
desondanks werden de sociaal-democraten 
buitengesloten door CDA en VVD 
De voordelen van een tweepartijenstelsel 
spreken voor ztch Toch denk ik dat een 
tweepartijenstelsel in de praktpk m 
Nederland moeilijk te realiseren is Er 
slmmert namelgk nog altijd een lichte vorm 
van verzmling in ons land Alle parti) en 
opdelen in een progressief en een 
conservatief kamp is hier gewoonweg 
onmogelijk
Er is hier non eenmaal behoefte, naast een 
grote progressieve en een grote conserva- 
tieve, aan tenminste een socialistische en 
twee of meer christelgke partgen Een betere 
weg is bet langzaam samengaan van partijen, 
een ontwikkelmg die zich aan bet eind van de 
jaren '80 al mamfesteerde door de fusie van 
PPR, PSP, EVP en CPN in Groen Links 
Toen haalden mensen er de schouders voor 
op, maar nu is gebleken hoe succesvol zo'n 
combinatie kan uitpakken Het CDA is een 
ander veihaal, die parti) is een samengaan 
van ARP, CHU en KVP en doet het een stuk 
minder goed door de toenemende ontkerke- 
lijking Als deze partijen besloten hadden om 
met te gaan fuseren hadden ze er 
waarschijnlijk nog slechter voorgestaan Het 
meest recente mitiatief tot samengaan is de 
opnchting van de ChristenUme (RPF en 
GPV) waardoor we nu in totaal nog maar 
dne chnstelijke partijen in de kamer hebben 
Het wordt tijd dat ook D66 eens wat gaat 
rondkijken op de huwelijksmarkt en een 
aantal mteressante partners weet te stnkken 
voor het vormen van een grote progressieve 
volkspartij Dit idee is al eens van stal 
gehaald in 1972 maar gmg toen jammerlijk 
de mist in omdat de PvdA op het laatste 
moment terugkrabbelde en koos voor 
eigenbelang Welhcht is het ti)d voor een 
tweedc kans voor dat toen al revolutionaire

plan De tijdsgeest zit mee en wat hebben we 
te verliezen? D
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De Brus seise landbouwlobby onder druk
In de International Pages dtt keer een artikel van Arjan Geveke die voor zijn stage werkzaam is 

als medewerker van Lousewies van der Laan bi) het Europees Padement in Brussel Voor 
mformatte over de Internationale orgamsaties waar de JD lid van is verwijs ik naar de 

homepages -www.lymec org en www.ilfry.org . De volgende bijeenkomst van de Internationale 
Commissie is op dinsdag 6 maart om 19.00 te Utrecht CS, Stationsrestauratie. Voor meet

mformatie wouter@]ongedemocraten nl

Het onlangs uitgebracht rapport van de 
Europese Rekenkamer over voedsel hulp aan 
Rusland bracht maar weer eens aan het licht 
hoe machting de landbouwlobby in Brussel 
is De landbouwlobby houdt een zelfvoor- 
zienend stelsel in stand dat twmtig )aar 
geleden al ult de ti)d was Misschien brengt de 
BSE-cnsis eindelijk verandenng in het 
inefficiente stelsel

CAP
U et gemeenschappehjk landbouwbeleid 

Arjan Gcvckc 1. %. of common agricultural pokey (CAP) 
beslaat bijna de helft van de begrotmg van de 
Europese Gemeenschappen Dit is de sector 
waar de mvloed van de Europese Unie het 
grootst is Van oudsher is het landbouwbeleid 
een nationale aangelegenheid geweest Om 
de voedselproductie veihg te stellen, werd 
deze sector grotendeels gereguleerd door de 
staat
Met het Verdrag van Rome in 1957 werd de 
Europese Gemeenschap voor Kolen en Staal 
(EGKS) opgencht door Franknjk, Dmtsland 
en de Benelux Dit verdrag legde het kader 
neer voor onder meer een douane-ume, een 
gemeenschappehjk transportbeleid en de 
CAP Om ook tot een gemeenschappehjke 
markt voor landbouwproducten te komen, 
kwam er een Europees landbouwbeleid Het 
verdrag schnjft dit dwingend voor Tevens 
legt het verdrag ook de doelstellingen vast 
van het gemeenschappehjk landbouwbeleid

- het bevorderen van techmsche vooruitgang 
in de landbouwproductie
- verzekenng van een redehjke levensstan- 
daard voor boeren
- stabihsatie van markten
- waarborgen van redehjk consumenten- 
pnjzen

Deze politick correcte formulenngen brach- 
ten in de praktijk een zelfvoorzienend 
systeem tot stand, goedkope landbouw

producten werden door importheffingen van 
de gemeenschappehjke markt geweerd, er 
ontstonden door ovcrproductie boterbergen 
en melkplassen en door exportsubsidies 
werden klemere boeren in arme landen 
weggeconcurreerd In feite betaalt de 
Europese burger belasting om daarvoor te 
dure producten terug te krijgen De CAP 
heeft dan ook meer het karakter van een 
herverdehngsbeleid dan een stabihsatie-, laat 
staan een consumentenbeleid gekregen In de 
jaren ’70 had kntiek van miheugroepenngen, 
consumentenorgamsaties en derde wereld- 
landen al tot verandenng moetel leiden, maar 
de lobby voor behoud van de CAP bleek te 
sterk
Op Europees niveau bestaat er een hjzeren 
dnehoek’ van landbouwministers, Directo- 
raat-generaal Landbouw en de landbouw
lobby De landbouwraad is het beslmt- 
vormingsorgaan met een margmale rol voor 
het Europees Parlement Bovendien wordt de 
landbouwraad ondersteund door een Speciaal 
Comite voor de Landbouw, waarin ambtena- 
ren van de mmistenes van landbouw zitten, 
in plaats van het gebruikehjke Comite van 
Permanente Vertegenwoordigers, oftewel de 
EU-ambasseuders Bovendien houdt de 
structuur van de CAP zichzelf in stand, 
doordat pohtici en ambtenaren vooral van 
landbouwgebieden komen en nauwe banden 
hebben met de landbouwlobby

Voedselhulpprogramma aan de 
Russische Federatie

Onlangs hchtte Maarten Engwirda, lid van de 
Europese Rekenkamer, voor de begrotings- 
controle commissie van het Europees 
Parlement het evaluatierapport over de 
voedselhulp aan Rusland toe De Reken
kamer heeft zich in haar rapport gecon- 
centreerd op de evaluatie van effectiviteit en 
de efficientie van de hulp Over de efficiente 
kan kort gezegd worden dat de problemen 
verkeerd werden geanalysecrd, deadlines met

http://www.lymec
http://www.ilfry.org


w erden eehaald en de Commissiedeleg-atie inO O
Moskon onderbemand was Het is echter wel 
bemoedigend dat de Commissie in een zeer 
kort tijdsbestek deze voedselhulpoperatie 
kon opzetten Onder politieke druk van de 
landbouwraad werd namelijk tot dit 
hulppiogiamma besloten Tekenend hiervoor 
was het menmgsverschil tussen de 
econfinraad en de landbouwraad De 
ecofinraad trvijfelde aan de noodzaak Ook 
het rapport van de Rekenkamer stelt dat de 
noodzaak voor voedselhulp met is 
aangetoond Het probleem lag met zozeer bi] 
gebrek aan voedscl, maar eerder bi) gebrek 
aan geld om voedsel te kopen Hoewel 
Rusland getroffen was door een misoogst en 
op dat moment in een fmanciele crisis 
verkeerde, exporteerde Rusland nog graan en 
andere producten om aan harde valuta te 
komen
Echter, Rusland is de tweede grootste 
afzetmarkt van vlees Daarbi] kwam nog dat 
ook de Amenkanen een voedselhulppro- 
gramma imticerden De landbouwdobby 
vreesde zodoende een sterke daling van de 
Europese landbouwexport en zette de 
landbouwmimsters onder druk De lobby 
was bang om een deel van de Russische 
markt kwi)t te taken
Ook kan afgevraagd worden waarom vlees 
uit Europese interventievoorraden naar 
Rusland gestuurd werden om een misoogst te 
ledigen Deze interventievoorraden moeten 
mtcraard weer op pell gebracht worden door 
het opkopen van vlees van boeren door de 
Commissie

Verandering
De macht van de landbouwlobby wordt en 
kan op een aantal manieren afgezwakt 
worden
Teneerste is er in Europa een proces gaande 
waarm de status van de landbouw in de 
nationale economic afneemt Zowel het 
aandeel in de werkgelenheid, BNP als 
grondoppervlakte neemt af. Zo is in 
Nederland het aandeel in de werkgelegeheid 
van 13,7% in 1955 gedaald tot 4,0% in 1995 
(Commissie, 1995) Hoewel dus het belang 
van landbouw en de electorale aanhang 
afnemen, heeft dit nog met geleid tot 
fundamentel wpzigingen.

Ten tweede bestaat er politieke druk van 
Derde Wereldlanden op het protec
tion! stische landbouwbeleid van de EU, 
gekanaliseerd in de WTO Zonder een 
hervormmg van het beleid is er binnen de 
WTO geen overeenstemming over 
handelsliberalisatie Bp elke ronde geeft de 
EU echter wel wat toe Zo zpn de McSharry 
hervormingen in de landbouw7 begin )aren 
negentig doorgevoerd onder de druk van de 
regenngsleiders en ministers van financien 
Ten derde kan de uitbreidmg met de midden 
Europese landen druk zetten op het 
landbouwbeleid Het beleid wordt simpelweg 
onbetaaldbaar als dezelfde structuur in stand 
wmrdt gehouden na de uitbreidmg 
Waarschpmjk zal de landbouwlobby uit- 
breidmg naar het Oosten Afertragen om de 
CAP zolang mogelijk in stand te houden 
Ten vierde kunnen consumenten zich 
veremgen in Europese milieu- en consumen- 
tenorganisaties om een krachtige tegenlobby 
te vormen Het probleem bp deze 
orgamsaties is dat het belang waarvoor zp 
lobbyen nogal diffuus is Hoewel deze 
orgamsaties voor een zogenaamd collectief 
goed staat, milieu en consumentenbelang, 
hebben zp meer moeite met het vmden van 
steun dan one-issue orgamsaties, zoals de 
CAP
Ook kan in het landbouwheleid de co- 
decisieprocedure worden ingevoerd Hier- 
door wordt het Europees Parlement een 
mede-wetgever en vmdt er democratische 
controle op het landbouwbeleid plaats De 
strpd om het landbouwbeleid verplaats zich 
dan naar het Europees Parlement, waarm het 
beleid tenmmste wordt bepaalt in een open 
procedure door gekozen volksvertegen- 
woordigers De beslissmg om het Europees 
Parlement een stem te geven in de 
besluitvormmg over de CAP ligt echter in de 
handen van de landbouwuaad Blpkbaar kan 
er alleen opschudding m de landbouwraad 
komen, als ze voor onvoorziene situaties 
komt te staan, zoals de BSE-cnsis

De BSE-crisis
In Nederland valt het nog wel mee, maar 
vooral in Duitsland en Frankrpk laat de BSE- 
crisis een ravage achter Politic! rollen over 
elkaar heen met voorstellen over



voedselveiligheid Immers, de gekke-koeien- 
ziekte kan worden overgedragen op de mens 
in de vorm van de ziekte van Crcutzfeldt- 
Jakob Zodoende worden alle koeien waar 
men met geheel zeker van is dat ze BSEwri) 
zijn, naar bet slachthms gebracht ter 
beschermmg van de consumenten Dit is de 
ene kant van het verhaal 
Een andere kant waarom de Commissie en de 
nationale mmisteries van landbouw overgaan 
tot zulke drastische maatregelen is om het 
veitrouwen van de consumenten te herwm- 
nen Door de BSE-cnsis is de vraag naar 
vlees enorm gedaald, wat tot gevolg heeft dat 
ook de pnjs is gekelderd Als de vraag nog 
verder daalt, zal deze onder de gestelde 
mterventieprgs komen te kggen en is de 
Commissie verphcht om het vlees op te 
kopen Zo bezicn, is de slacht van koeien een 
mamer om het aanbod van vlees terug te 
drmgen Waarschijnlpk is de slacht van 
koeien goedkoper dan het opkopen en 
opslaan van vlees, of het non ethisch is of 
met
Deze crisis zet druk op de CAP en de 
nationale landbouwmmistenes Zo heeft m 
Duitsland de CDU-landbouwministei 
moeten aftreden en zit er nu een Groene 
minister Zi] is begonnen om een radicaal 
hervormmgsprogramma in Duitsland door te 
voeren dat is geent op consumenten, 
biologische landbouw en dierenwelzijn Ook 
Eurocommissans Fischler is met een 
hervormmgsplan gekomen, waann deels de 
nadruk hgt op meer biologische landbouw en 
deels op het afschaffen van landbouw- 
premies Onze minister van landbouw 
Bnnkhorst was hier al langei voorstander 
van

De BSE-cnsis heeft waarschi)nh|k het 
grootste effect op de CAP Het zal echter nog 
wel een ti]d duren voordat het 
protectionistische beleid verlaten wordt ten 
gunste van Derde Wereldlanden, de 
landbouwlobby met puur haar eigen belang 
behartigt en er een mentahteitsomslag heeft 
plaatsgevonden naar groene landbouw
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De voo
Q> Doorspoelen!!!!!!!

O
p de dag dat deze Demo op de mat 
ligt zou het wel eens zo kunnen zi|n 
dat het hmdige bestuur prectes dne 
maanden bezig is Ook ben ik dan precies 

dne maanden voorzitter Dat is voor mi) 
reden om stiekem temg te kijken en vol 
enthousiasme vooruit te kijken Het is 
immers belangnjk dat je af en toe een pas 
op de plaats maakt en bekijkt hoe de zaken 
er voor staan

De afgelopen dne maanden zijn voor het 
meuwe bestuur vooral maanden van 
opbomv van veitromven en vnendschap 
geweest |e komt bi) elkaar en moct toch 
samen een team gaan vormen, want zonder 
team spirit kom )c nergens Het team staat er 
nu memand doer onder voor een ander en 
ledereen loopt over van enthousiasme Du 
bli)kt wel mt het felt dat we vooral in het 
begin gezamenlijk praktisch heel het land 
hebben afgeieisd om de vereniging nog 
beter tc leren kennen Het belangnjkste is 
echter dat het schnjven van een 
AANVALSPLAN nu in voile gang is Du 
aanvalsplan bevat onze doelstellmgen voor 
de komende jaren veel meer afdelmgen, 
menmgsvorming, democratische
vermeuwmg, internet als epicentrum, 
laagdrempchgheid, service en
naamsbekendheid Dit aanvalsplan zullen we 
op het komende congres presenteren en 
to ehch ten
Het hebben van een aanvalsplan en 
enthousiasme is leuk, maar zonder 
resultaten natuurhjk nietszeggend Daarom 
willen we bij het komende congres 
resultaten laten zien, en we zijn al goed op 
weg we hebben twee meuwe afdelmgen in 
Twente en in West-Brabanf en de 
menmgsvorming begmt weer op gang te

komen m de werkgroepen Ik vnl 
van deze mogehjkheid gebrmk 

m maken om eens te meer reclame
te maken voor onze absolute 
belangnjkste doelstelling
laagdrempehgheid Als )i) een 
bijeenkomst wilt regelen omdat je 
gemteresseerd bent in een 
bepaald
onderwerp, of )e wil in ]ouw 
omgcvmg een afdelmg opzetten 

of misschien wel een werkgroep Denk dan 
met dat lukt me nooit Wi] willen bi) deze 
aan ledere "startende ondernemer binnen de 
JD" duidelijk maken dat wi) acticf helpen bi] 
de opzet en orgamsatie van wat dan ook 
ml|Bi] de Jonge Democraten sta je no oil 
alleen
Het is met zo dat het voorzitteischap )e 
totaal onveranderd laat Zo merk ik dat ik 
het veel moeihjker vmd dan ik had gedacht 
om bi) een maandelgksc kaderbijeenkomst 
enkcl tc luistercn Ik ben temand die wil 
praten en met wil luisteren Door zo'n 
avond merkte ik echter dat achterover 
leunen en luisteren de beste manier is om tot 
frisse ideeen te komen Ik ben dan ook heilig 
overtuigd van het nut van zo'n 
kaderbijeenkomst, dus kom de volgende 
keer en denk met ons mee Wi] willen jullie 
helpen met het opzetten van afdelmgen, 
maar wi] zijn op onze beurt mets zonder de 
mbreng van jullie Het voorzitterschap heeft 
me zeker ook veranderd als persoon, met in 
denken
mar wel m doen Ik merk dat ik vaak erg 
gehaast ben want je bent eigenlijk overal en 
alti)d met de JD bezig Mijn hmsgenoten 
hebben daar bhjkbaar het meeste last van 
De mobiele telefoon beheerst mijn leven 
Als ik dan ook op het toilet zit en de 
telefoon gaat ren ik zonder nadenken naar 
mijn kamer en vergeet ik dus vaak om door 
te spoelen Er hangen nu door heel het 
huis grote posters met JASPERS? 
DOORSPOELENmim Sorry, heve 
hmsgenoten, ik zal voortaan eerst 
doorspoelen

Een ding weet ik zeker Het r oorzitterschap 
spoel ik voorlopig met door1
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Op een zeer geslaagd congres in Maastricht 
is besloten om de Nieuwsbrief op te hefFen 
zodra deze vervangen is door een electroni- 
sche email Ik ga ervan mt dat dit in de prak- 
tijk betekent dat er geen papieren 
Nieuwsbrief meer zal verschijnen. Het 
Landelijk Bestuur is ooit met de 
Nieuwsbrief begonnen omdat de Demo niet 
of nauwelijks verscheen. Nu de Demo 
mmiddels een bloeiend bestaan leidt (het 
kan altijd beter, dus alle hulp is welkom) is 
ook de noodzaak voor een plaatsvervanger 
verdwenen. Het voordeel van de 
Nieuwsbrief dat een lid elke maand post van 
de JD knjgt, weegt niet op tegen de finan- 
ciele en praktische (tijd en moeite) bezwa- 
ren. Het Verenigingsnieuws m het midden 
van de Demo biedt aan het Landelijk 
Bestuur en alle organen binnen de JD (afde- 
lingen en werkgroepen) voldoende moge- 
hjkheden hun mededelingen te doen. Helaas 
is nog niet iedereen zich hiervan bewust bin
nen de JD. In deze Demo is uiteraard rmm 
aandacht voor het congres van 28 en 29 april 
m Maastricht. Het opmerkelijke optimisme 
van D66-voorzitter Gerard Schouw in het 
interview wilde ook op het congres nog wel 
eens de overhand voeren. Hoewel er op 
financieel gebied een duidelijke realiteitszin 
bestond bij het Landelijk Bestuur, was er van 
verdere ongerustheid of crisismanagement 
weinig te bespeuren. Het was zoals Jasper 
wilde wel een tof, cool, tegekgaaf congres 
waarop iedereen zich prima vermaakt heeft, 
maar of het politick mhoudelijk even sterk 
was, waag ik te betwijfelen. Het verslag van 
het congres is m deze Demo beperkt tot een 
foto-reportage met emge toehchting. Laat 
mijn als waarschuwmg bedoelde kantteke- 
ning memand ontmoedigen om mee te hel- 
pen de JD weer een bloeiende veremging te 
maken en D66 aan 17 zetels te helpen m de 
(verre) toekomst. Een goede opstap is lid 
worden van de redactie van de Demo, de 
terugloop van actieve redactieleden begmt 
zorgehjk te worden.
Vriendehjke groet,

Demo
Vrijzinnig-dcniocralisch magazine van de Jonge Democraten 
nummer 2, jaaigang 18 vetschijnt 6x per jaar 
pnjs voor met leden per nummer fl 5,-

Demo is het onafeankelijk orgaan van de Jonge Democraten Publicaues 
in Demo geven met noodzakelijkerwijs de memngvan de redactie of het 
Landelijk Bestuur weer
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17 zetels als doel bij de verkiezingen
jl. heefit de Demo een interview gehouden 
met de voorzitter van D66, Gerard Schouw. 
Hierin wilden we wat meer te weten te 
komen over de voorzitter zelf en uiteraard 
over D66, de moederpartij van de Jonge 
Democraten. Op nadrukkelijk verzoek van 
Gerard werd er getutoyeerd.

Ben je al van jongs af aan in politick gein- 
teresseerd geweest?

Ernest Vef]

4

jk kom uit een a-pohtiek nest Mijn ouders 
ijen familie zijn geen ltd van een polttieke 
parttj, mijn ouders zijn ook met uxtgesproken 
links of rechts. Ik kwam vroeger altijd bij een 
boerenfamilie en die was wel heel politick 
geinteresseerd, die hadden bet altijd over Den 
Uyl, Wiegel en Van Agt en wat voor schanda- 
lige dingen die allemaal deden. Ik begreep dat 
allemaal met, waarom deed Van Agt nou 
zulke dingen?, hoe zat dat met Den Uyl? Dat 
heefic er toe geleid dat ik er over ben gaan 
lezen en kranten bij ben gaan houden 
Toen ben ik gaan studeren in Dordrecht. 
Door de zeeen van tijd ben ik impulsief naar 
een afdehng gegaan van een pohtieke partij 
om eens te gaan kijken hoe dat werkt. Er 
stond een mtnodigmg in de krant van D66 
en dat was lets waar ik me het meeste toe 
voelde aangetrokken, ik zou nooit naar een 
PvdA- of WD-bijeenkomst gaan

Het was met leuk en wel leuk. Niet leuk vond 
ik dat er 20 mensen in roodpluchen stoelen 
heel gewichtig been en weer zaten te praten, 
dat vond ik wel een beetje bureaucratisch 
Maar het was leuk dat er lemand was die zich

kandideerde voor de Provmciale Staten, en 
die had lemand nodig die zijn campagne 
wilde voeren Dat leek mij wel wat, ik stu- 
deerde bedrijfskunde en ik wilde wel een 
soort campagneplan maken en affiches laten 
drukken Zo ben ik er eigenhjk mgekomen

Waarom die keuze voor D66?

Wat mij aansprak en aanspreekt bij D66 zijn 
eigenhjk dne punten dat is het punt van 
democratic, wat heel belangnjk is Ten twee- 
de de rationaliteit, dat klinkt een beetje zwaar, 
maar dat je weloverwogen besluiten neemt, 
dat je links en rechts laat wegen en dan beshst 
hoe we het gaan doen. En als derde, een 
mhoudelijk punt, alles wat rond milieu 
speelt, zorg goed voor je leefomgevmg maar 
sla daarm met door zoals sommige pohtieke 
partijen.

Van campagneleider tot voorzitter.

Nou ik heb wel veel dingen bij D66 gedaan 
Campagneleider gmg, denk ik zelf, wel goed 
Toen vroegen ze me om in de gemeenteraad 
te gaan zitten Toen ben ik in 1990 in de 
gemeenteraad van Dordrecht gekomen en 
ben ik 4 jaar fractievoorzitter geweest. Dat 
was ook wel leuk, als jong broekie fractie
voorzitter Daarna ben ik hjsttrekker gewor- 
den en van 1994 tot 1998 wethouder. In 
1998 ben ik voorzitter geworden van het 
wetenschappehjk bureau van de partij want ik 
was inmiddels gepromoveerd. In 1999 kwam 
de vraag of ik me wilde kandideren voor het 
voorzitterschap van de partij. Dat vond ik wel 
een zware klus maar ik had kort daarvoor als 
voorzitter van het wetenschappehjk bureau 
samen met de directeur een stuk gemaakt 
over hoe het allemaal anders moest bmnen 
D66. En als je A zegt moet je ook B zeggen

En wat moest er anders met D66?

Als je in je hms denkt, ik ga het eens anders 
mnchten, dan pak je de meubels op en zet ze 
ergens anders neer en heb je het bmnen een 
paar uur geregeld Als je een partij als D66 
wilt veranderen dan, dat heb ik inmiddels wel



geleerd, met je beschxkken over uithoudmgs- 
vermogen en een lange adem Er moest meet 
aan strategie-ontwikkelmg worden gedaan 
bmnen de partij, strategisch denken over 
campagne voeren, over de polxtxeke issues. Er 
moest meer regie gevoerd worden - dat is bet 
tweede punt - meer overleg tussen de ver- 
schillende geledmgen m de partij. En bet 
derde is dat je meer moet mvesteren m de 
mhoud van je boodschap. D66 is met alleen 
de partij van staatsrechterlijke vermeuwmg 
maar ook voor goed onderwijs, een goed 
zorgsysteem, aandacht voor milieu Als voor- 
zitter heb ik met bet bestuur een plan 
gemaakt, daar heefit bet congres ja tegen 
gezegd en dat plan dat voeren we nu uit Met 
als belangnjkste doel meer kiezers en meer 
leden De groei en bloei van de veremgmg is 
bet belangnjkste doel voor dit bestuur Het 
zou mooi zijn als we kunnen zeggen dat we in 
de opimepeilmgen op 20 zetels zitten, maar 
daar zie je het nog met aan Dat is het verve- 
lende aan alles. Je ziet het bijvoorbeeld wel 
aan de ledenaantallen D66 heeft: jarenlang 
kelderende ledenaantallen gehad en dat is 
zich nu aan het stabihseren, smds vong jaar

De mensen in de partij hebben ook het gevoel 
dat er wel wat aan het veranderen is Er is 
meer regie en meer strategic en er wordt beter 
over dmgen nagedacht. De kiezers zien ook 
dat D66 zich profileert. We hebben natuur- 
hjk de monarchie-discussie gehad waarbij 
D66 zich heeft geprofileerd, dat heeft veel 
leden opgeleverd. Bij de discussie over de tol- 
poortjes nam D66 ook een duidehjk stand- 
punt in, geen tolpoortjes maar kilometer- 
heffing. Het vervelende is dat dat zich nog 
met laat vertalen m gunstige opimepeilmgen.

Zie je jezelf meer als bestuurder of als 
politicus?

Misschien ben ik alle twee wel maar in deze 
fimctie ben ik bestuurder en niet het vijftien- 
de kamerlid. Je ziet wel eens dat partijvoorzit- 
ters van alles en nog wat vmden van de poli- 
tieke agenda. Dan moet je in de Tweede 
Kamer zitten volgens mij. Want ik kan wel 
van alles en nog wat vmden — en dat vind ik

ook - maar wat heeft dat voor zm om dat in 
de kranten te zetten of op de televisie te roe-

HUES
pen Dat heeft vooral zm als je in de Tweede 
Kamer zit want dan kan je dat ook onder de 
aandacht van je collegas brengen, je kan lets 
afdwmgen bij ministers Als ik wat te melden 
heb dan bel ik wel de vertegenwoordiger op.

Is dat ook de reden dat je redelijk onbe- 
kend bent bij het grote publiek?

Het is een persoonhjke, bewuste keuze om 
onbekend te zijn. Het heeft ook te maken 
met de partijcultuur en met tijdsbestedmg 
De voorzitters van de PvdA en het CDA heb
ben een paar dagen per week, die zijn eigen- 
hjk fulltime partijvoorzitter, met dienstauto 
en al. Voor D66 is het een leuke hobby, lets 
wat je erbij doet, ik heb daarnaast nog een 
baan, dus ik er heb er ook geen tijd voor aller- 
lei televisie of radioprogramma's of lets der- 
gehjks Thom de Graaf is degene die de poh- 
tieke agenda moet bepalen voor D66 Daar 
wil ik best aan meehelpen maar ik ga hem 
met overschreeuwen, dat hjkt me met ver- 
standig.

Het zorgt wel voor meer aandacht in pers.

Ik kan morgen lets bedenken, dan hebben we 
mega-aandacht op de voorpagma van de 
kranten maar wat schiet ik er mee op? Het is 
ook met m het belang van de partij. Als ik lets 
vmd, lets politicks, dan ga ik dat roepen,
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ook met in het belang van de partij. Als ik lets 
vmd, lets politicks, dan ga ik dat roepen, ver- 
volgens moet Thom de Graaf daar op reage- 
ren, die is het er natuurhjk met mee eens, 
want was hij het er wel mee eens, dan is het 
geen issue Dan komt er een conflict tussen 
twee heren, daar kun je weken de voorpagma 
mee halen. Maar dan gaan de mensen zeggen 
dat D66 de zaakjes met op orde heeft. 
Verdeeldheid, ruzie, het is al een kleme partij. 
Je moet geen competentie tussen personen 
krijgen, wel op onderwerpen. Als een voorzit- 
ter lets gaat vinden dan wordt het al gelijk m 
de sfeer van de personen getrokken Ik heb 
veel hever dat het over de mhoud gaat. En ik 
kan er goed mee leven in de luwte mijn werk 
te doen.

Hoeveel zetels denk je bij de verkiezingen 
te halen?

Ik heb gezegd ergens tussen de 14 en 20, 17 
vmd ik wel mooi.
Dat zou zetelwmst betekenen terwijl D66 m 
de peihngen op groot verhes staat.
Heb je ooit wel eens een directeur van een 
groot bednjf, die een jaar verhes heeft gehad, 
horen zeggen dat het volgend jaar ook wel 
weer verhes wordt? Nee, volgend jaar hebben 
we wmst, want we gaan dit en dat doen Ik ga 
me toch met te barsten werken om een beet- 
je uit te komen op 10 zetels. We gaan voor de 
wmst, voor de groei.

Ben je bij 17 zetels ook pas tevreden?

Dan vmd ik dat we het goed hebben gedaan

Waarom zou ik op D66 kiezen?

Volgens mij is dat heel simpel, omdat D66 de 
emge partij m Nederland is met een hnks- 
hberaal gedachtegoed. Vrijheid van mensen 
die voorop staat, toekomstgencht, en dus ook 
verandermg. D66 is echt een verandermgs- 
partij. Er zijn twee hberale partijen, de WD 
en D66. De WD staat met de rug naar de 
toekomst en wij staan met het gezicht naar de 
toekomst, de WD is conservatief en wij zijn

juist veel vooruitstrevender. Nou als je dat 
bevalt dat moet je op D66 stemmen, als je dat 
met bevalt dan moet je gewoon op een ande- 
re partij stemmen.

Heeft D66 een imagoprobleem zoals vaak 
als verklaring wordt gegeven voor de slech- 
te resultaten in de opiniepeilingen?

We zijn nu bezig met de partijtop om de 
gewenste positionermg van D66 te realiseren. 
Dat is een partij die komt met mitiatieven, 
een partij met durf, daadkracht en een partij 
die de agenda durft te zetten en toekomstge- 
ncht is Dat is het beeld dat we willen neer- 
zetten in de verkiezingen. Maar ik kan met 
geheel ontkennen dat het grote pubhek dat 
beeld nog met ziet. Daar zijn redenen voor te 
bedenken. Voor mij is belangnjk dat dit het 
beeld is en alles wat we doen als partij moet 
een bijdrage leveren aan dit beeld, mitiatief, 
vermeuwmg, durf, daadkracht. Dus als er 
weer eens een kamerlid voor het oog van de 
camera zit te twijfelen en lets met weet en zegt 
kom morgen maar terug dan draagt dat met 
bij aan dit beeld. Dan kan dit kamerlid een 
telefoontje krijgen en zeg ik 'dit draagt met 
bij aan wat we willen bereiken'.

Moet je vaak bellen?

Ik ben geen schoolmeester of slavendnjver, 
maar mensen in de top van de partij moeten 
snappen, waar we naartoe willen. ledereen 
kan daar dus zo zijn bijdrage aan leveren. 
Mensen die dat met doen, daar moeten we 
dan maar eens een keer een gesprek mee 
hebben



En ook dat is iets van de lange adem, natuur- 
lijk, je voortdurend bedenken dat je een bij- 
drage levert aan de positionermg van je parti), 
dat is, met nieuw, maar om bet zo te explici- 
teren is wel nieuw

Hoe denk je over het probleem dat D66- 
kiezers mogelijk gaan twijfelen tussen de 
PvdA en WD als grootste partij waardoor 
voor D66 stemmen een verloren stem is?

Ik weet met of dat zo gaat lopen. Als Wim 
Kok met meet meedoet als lijsttrekker van de 
PvdA dan komt dit weer in een andere ver- 
houdmgen te liggen Als Annemane 
Jorntsma lijsttrekker van de WD wordt en ze 
maakt twee fouten - en dat doet ze nog wel 
eens - dan we hebben we ook weer andere 
verhoudingen.
Je moet ook uitgaan van je eigen kracht, van 
D66. Dat willen we mtstralen, dat is de cam- 
pagne, zus en zo gaan we het doen Niet al bij 
voorbaat gaan zitten duiken. Ik denk dat er 
genoeg punten zijn waarom D66 daar een 
positie in kan knjgen

Wat is het belang van de JD voor D66?

Ik vmd dat belang erg groot en ik zou ook 
graag de relatie tussen de partij en de JD wil
len versterken. Daar zijn een paar redenen 
voor Het is toch een talentenbak, mensen die 
zich aan het ontwikkelen zijn voor politick en 
voor bestuur. De JD is ook een aanjager, een 
mobilisator van ideeen en ontwikkelingen die 
leven bij jongeren in de partij. Als derde een 
soort van horzelfiinctie. De JD vindt wat, lees 
ik meens in een persbencht Hoezo vmdt de 
JD wat? Het is goed als mensen even wakker 
schnkken

Hoe kijk je tegen de kritiek van Leefbaar 
Nederland op D66 aan?

Sommige mensen worden er zenuwachtig 
van. Niet doen Als zo'n partij zegt dat ze 
voor een referendum en een gekozen burge- 
meester is, dan is dat prachtig, dan hebben we 
een partner, emdehjk een tweede pohtieke 
partij die er openlijk voor nit komt dat ze

daar ook voor staat. Dan moeten ze met gaan 
zeggen dat ze dat zelf hebben uitgevonden 
want dat is natuurlijk een leugen Ze slaan in 
popuhstische zin wel een beetje door Maar 
als je een bondgenoot hebt in het vermeuwen 
van allerlei bestuurhjke systemen dan is dat 
pnma

Leefbaar Nederland symbohseert de opkomst 
van lokale partijen. Er wordt ook wel eens 
bmnen D66 gezegd dat dat slecht is voor de 
democratic Dat is helemaal met slecht voor 
de democratic, kennehjk weten die lokale 
partijen te verwoorden wat leeft onder de 
mensen. Daar kunnen we wat van leren, zoek 
de agenda van de samenlevmg op.

Er wordt wel eens getwijfeld aan het nut en 
de toekomst van politieke partijen.
Ik denk dat er altijd mensen zijn die bij elkaar 
komen die dezelfde ideeen hebben. Als die 
zich naar het gemeentehuis vervoegen en zich 
laten mschnjven als pohtieke partij, is er een 
pohtieke partij. Dus die zullen altijd bestaan, 
alleen zullen ze steeds meer komen en gaan 
Het zijn geen vaste mstituten meer en daar 
moeten we m Nederland gewoon aan wen- 
nen. We denken nog dat we 200 jaar verder 
kunnen met een PvdA, een WD, een D66 
en een Groen Links.
Je ziet dat m Italic bijvoorbeeld. Daar staat 
een chansmatisch persoon op (Prodi) die 
vraagt welke pohtieke partijen met hem mee- 
doen Hij won er de verkiezmgen mee. In 
Nederland is dat ook met ondenkbaar.

Zie je ook ooit een Paarse partij ontstaan?

Dat is met te voorspellen D66 heeft dat 
hnks-hberale kwadrant m de verkiezmgen in 
de verkiezingsmarkt, dat is groot genoeg om 
als pohtieke partij een paar jaar vooruit te 
kunnen Waar het nu om gaat, het komend 
jaar, is een dergehjke positionermg te kiezen 
dat mensen dat ook zien Die zien dat D66 
een verstandige links-hberale partij is met veel 
pit, energie en durf. Dat is de opgave voor het 
komend jaar.

; o ffhey Bieleman_



Democratische discussie
Democratic en democratische vermeuwing blijft het belangrijkste thema dat de Jonge Democraten van 

andere (pobtieke) jongerenorganisaties onderscheidt. Dit komt bijvoorbeeld tot uiting in de vele modes die 
hierover op het congres behandeld worden en door de onderwerpen van de artikels in de Demo. Dit was 
aanleiding om bier een vast onderwerp in de Demo van te maken. Hierdoor kan op een gestructureerde 

manier de discussie binnen de JD gevoerd worden. De roep in de vorige Demo om kopij voor deze rubriek 
heeft drie JD-leden aangezet tot het schrijven en sturen van artikelen. Ik hoop dat dit voorbeeld door velen

gevolgd gaat worden.

Ard Kuilcr I
8

Democratic en democratische vernieuwing 
blijft het belangrijkste thema dat de Jonge 
Democraten van andere (politieke) jonge
renorganisaties onderscheidt. Dit komt bij
voorbeeld tot uiting in de vele moties die 
hierover op het congres behandeld worden 
en door de onderwerpen van de artikels in 
de Demo. Dit was aanleiding om hier een 
vast onderwerp in de Demo van te maken. 
Hierdoor kan op een gestructureerde 
manier de discussie binnen de JD gevoerd 
worden. Ard Ruiter levert de eerste bijdrage 
die is geinspireerd door de naam van de 
werkgroep Tijd voor een nieuwe 
Thorbecke. Laat velen hier een voorbeeld 
aan nemen.

ower to the people is oplossmg 
nieuwmg lokaal bestuur

voor ver-

Het burs van Thorbecke is in 1850 ontwor- 
pen en gebouwd. De Nederlandse overheid 
bestaat urt drie bestuurslagen: het njk, de 
provincre en de gemeente Het burs van 
Thorbecke is gebouwd in de tijd dat de over
heid niet meer was dan een nachtwakers- 
staat. Een burs uit 1850, dat moet wel een 
monumentaal pand zijn. Helaas voor het 
huis, dat met de mrddelen urt 1850 is 
gebouwd met behulp van de archrtecten urt 
1850, veranderde het klimaat. De verzor- 
gingsstaat bloerde op. Dat klimaat taste het 
burs aan en het huis werd door redereen nog 
eens geschrlderd, geplamuurd en gerestau- 
reerd. Dat heeft allemaal niet geholpen en 
het huis zakte door zijn fimdamenten 
Natuurhjk kan je met 'die stukjes huis' wel 
proberen om een nieuwe huis te bouwen, 
maar erg mooi wordt het niet en niemand 
heeft het vertouwen om veihg dat huis bin

nen te gaan. De drie gemeentehjke bestuurs- 
organen - raad, college en burgemeester - 
werken voor de burger verwarrend Welk 
orgaan doet nu waft Het wordt tijd dat er 
een meuw huis wordt gebouwd. Om te 
begmnen met de verdiepmg die het dichtst 
bij de grond staat: de gemeente. Er moet een 
geheel nieuwe opzet van het gemeentebe- 
stuur komen

Op het gemeentehjk niveau moeten er twee 
instanties zijn: enerzijds de burgemeester en 
anderzijds de gemeenteraad. De burgemees
ter is hier het hoofd van het gemeentebe- 
stuur en de raad fungeert als een gemeente- 
lijke parlement In deze vorm is er een dui- 
delijke scheiding tussen bestuur en raad. De 
scheidmg moet zijn gebaseerd op de directe 
verkiezmg van de leden van de raad en de 
burgemeester. Daarnaast heeft de burge
meester een persoonlijk kabmet. Bij invoe- 
nng van dit plan zal het voor het eerst in de 
Nederlandse geschiedems zijn dat er een 
direct bestuur gekozen wordt door de 
bevolking!

Het bestuur van de gemeente hgt dus in han- 
den van de burgemeester; hij is primair ver- 
antwoordebjk voor de uitoefenmg van zijn 
bevoegdheden. De bevoegdheden omvatten 
het volgende: de bevoegdheden die de bur
gemeester nu al heeft en het algemeen en 
dagelijks bestuur. De opzet van de gemeen- 
teorgamsatie, de controle op de admimstra- 
tie, het uitvaardigen van beschikkmgen en 
de controle op de vermogensbeheer zijn 
taken van de burgemeester. Voor de uitvoe- 
ring van zijn
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bevoegdheden moet de burgemeester 
beschikken over een persoonlijk kabmet dat 
onderschikt is aan de burgemeester, maar 
supeneur is aan bet gemeentelijke ambtena- 
renapparaat. De leden van het kabmet ver- 
vullen bun functie voor de penode dat de 
burgemeester m office is of totdat de burge
meester het kabmetsbd ontslaat Het kabmet 
van de burgemeester is verantwoordmg 
schuldig aan de burgemeester. De burge
meester bepaalt zelf hoeveel kabmetsleden er 
moeten zijn tot een bij formele wet bepaald 
maximum aantal leden De gemeentebe- 
stuursbevoegdheden van de burgemeester 
kunnen worden gemandateerd aan de leden 
van het kabmet Als de burgervader vmdt dat 
bij de besbssmg zelf moet nemen, dan doet 
bij dat. De kabmetsleden en de burgemeester 
moeten gevraagd en ongevraagd mbchtmgen 
verschaffen aan de raad De verantwoordebj- 
ke bbjft de burgemeester, bij heeft immers 
een kiezersmandaat. Het kabmet wordt 
benoemd door het hoofd van het gemeente- 
bestuur De leden mogen met bd zijn van de 
raad of van de raad van een aangrenzende 
gemeente Zo wordt het ookmogebjk dat 
managers van bednjven tijdebjk een manager 
zijn bij een gemeente.

De gemeenteraad heeft de bevoegdheid om 
gemeentelijke verordenmgen vast te stellen, 
algemene verbmdende voorschnften voor de 
gemeente vast te stellen, de burgemeester te 
controleren en adviseren. De raad maakt 
verordenmgen die zij m het belang van de 
gemeente nodig vmdt, stelt de naam van de 
gemeente vast, maakt inspraak- en referend- 
averordenmgen, stelt belastmgverordemngen 
vast, wijzigt en stelt de begroting vast en stelt 
jaarrekenmg vast. De functie van raadslid is 
een deeltijdbaan, waardoor raadsleden met 
alle tijd hebben om zich m alle dossiers mt- 
gebreid m te verdiepen Voor een goede uit- 
voermg dient de raad te beschikken over een 
aantal rechten waarvan hier een beperkte 
opsommmg wordt gegeven het recht van 
vragen, het recht op mhchtmgen en het recht 
op enquete.

Omdat de raad hier een zelfstandige positie 
heeft, moet hij ook over een eigen onder- 
steunend secretanaat beschikken, dat met 
onder toezicht staat van de burgemeester.

De raad voert haar controle op de burge
meester mt m eerbiedigmg en respect voor de 
taken en bevoegdheden van de burgemeester. 
Mocht het tot een conflict tussen de burge
meester en de raad komen, dan is de raad 
bevoegd tot het aannemen van een motie van 
wantrouwen tegen de burgemeester Dan 
moet de bevolkmg aan het woord komen en 
zich uitspreken over de ontstane situatie. De 
burgers kunnen dan een meuwe burgmeester 
en een meuwe gemeenteraad kiezen

Een duidehjke scheidmg van taken tussen 
raad en burgemeester is de oplossmg voor 
een effectieve duahsme m de gemeenten. Dit 
stelsel creeert duidehjkheid. De taken zijn 
duidehjk verdeeld. Als burgers problemen 
hebben zoeken ze meestal een aan de burge
meester ondergeschikte ambtenaar, met een 
raadslid. Dit verzwakt de positie van de raad 
met De raad is er voor de belangen van alle 
mwoners van de gemeente Het gemeenteap- 
paraat lost de problemen op van de mdividu- 
ele burgers De raad heeft in dit model een 
zelfstandige, sterke positie Voor de burgers 
valt er nu duidehjk lets te kiezen en kunnen 
de verantwoordelijke mensen ter verant
woordmg roepen en ze straffen door ze niet 
te herkiezen Een ander voordeel is dat de 
macht over het gemeentebestuur en het 
'gemeenteparlement' bij de burgers hgt en 
dat de mvloed van de burgers op de gemeen
te vergroot wordt Zo wordt de gemeentepo- 
htiek (weer) mteressant Herkenbaarheid van 
de democratic is hier het cnterium. Power to 
the people is de oplossmg voor een vernieu- 
wende lokale politick met het bestuur geba- 
seerd op een moderne structuur.
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Task-force financien
Met het oog op de wijziging van de flnan- 
ciele situatie van de JD vanaf het komen- 
de jaar is op het congres besloten een 
task-force te formeren, die onder andere 
gaat kijken hoe de financiering van onder 
andere de afdehngen in die toekomst het 
best geregeld (zoals besloten op het con
gres op basis van activiteiten m plaats van 
ledental) kan worden en een voorstel doet 
aan de volgende ALV. In deze taskforce 
moeten ook mensen nit de afdehngen zit- 
ten, opdat de afdelingen ook in de toe
komst werkbaar blijven. Via de kaderlijst 
zal de eerste bijeenkomst van de taskforce 
worden aangekondigd en iedere afdeling 
wordt opgeroepen een vertegenwoordiger 
te sturen.

JD-debating club
Binnen de JD zijn een aantal mensen 
bezig een debating club op te richten. Een 
heel goed mitiatief, waarbij je straks je 
debating vaardigheden nog verder kunt 
ontwikkelen, door er veel mee te oefenen. 
Hoe het er precies nit gaat zien is op dit 
moment nog met helemaal duidehjk, 
maar dat zal binnenkort veranderen. Wil 
je hier meet informatie over hebben neem 
dan naar deze bijeenkomst te sturen, 
zodat er al in een vroeg stadium met alle 
belangen rekening gehouden kan worden.

JD excursie naar Tweede Kamer 
Eind mei (waarschijnlijk op dmsdag de 
28e) zal de JD een bezoek brengen aan de 
Tweede Kamer. Naast een rondleiding 
staat een bezoek aan de fractiebijeen- 
komst op het programma. Dit is jou kans 
de plaats te bezoeken waar de politieke 
beslissingen worden genomen. En om 
‘onze’ politic! eens echt aan het werk te 
zien. Hou voor de exacte datum en aan- 
vullende gegevens de homepage van de 
JD (www.jongedemocraten.nl) en de digi- 
tale nieuwsbrief in de gaten.

Kom in het Introteam
leder najaar (emd September) organiseert 
de JD haar introductieweekend. Dit 
weekend heeft als doel nieuwe JD leden 
kennis met de vereniging te laten maken 
en ze enthousiast te laten worden om 
actief te worden. Ook dit jaar zal dit int- 
roweekend georganiseerd worden. Dit 
willen wij als Landelijk Bestuur in samen- 
werking doen met een zogenaamd con- 
gresteam, die het weekend mede vorm 
kan geven. Heb je zin om mee te helpen 
er een spetterend weekend van te maken, 
meld je dan aan bij: hans@jongedemocra- 
ten.nl.

Ontvang ook sms-berichten 
over de JD
Sinds begin dit jaar kent de JD het zoge- 
naamde JDsms2u-project, een nieuwsser- 
vice via sms voor Jonge Democraten. Via 
deze weg word je op de hoogte gehouden 
van de laatste nieuwtjes op JD gebied. 
Ongeveer een keer per week ontvang je 
dan een sms-je met JD meuws Wil je op 
de sms-lijst mail dan even naar: 
hans@jongedemocraten nl

NK Debatteren
JD doet mee aan NK Debatteren! Dit jaar 
organiseert de Utrecht Debating Society 
voor de vierde keer een landelijk parle- 
mentair debattoernooi Het toernooi zal 
plaats vinden op 26 mei 2001 in het aca- 
demiegebouw in Utrecht. De debatten 
zijn in het Nederlands en worden gevoerd 
door twee teams met leder twee teamle- 
den. De spreektijden zijn 5 minuten voor 
de constructieve speech en 3 minuten 
voor de samenvattende betogen. De 
debatten zullen worden gejureerd door 
ervaren debaters van de Utrecht Debating 
Society en de finale jury zal bestaan uit, 
naast de UDS-ers, uit een aantal promi- 
nenten uit de politieke-, de academische- 
en de mediawereld.

http://www.jongedemocraten.nl
mailto:hans@jongedemocra-ten.nl
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Afsluiting politick jaar
Om het politick jaar af te sluiten zal de 
JD een gezellige afslmtmgsactiviteit hou- 
den, waar en wanneer is op het moment 
van schrijven nog niet dmdelijk maar het 
zal ergens in jum zijn. Mogehjk wordt het 
weer een sport activiteit of lets dergelijks. 
Houdt de homepage van de JD en de 
komende e-mail nieuwsbnef in de gaten 
voor meet mformatie.

Landelijk Politick cafe van start met 
klimaatdebat in Utrecht
Zoals op het congres al is aangekondigd 
gaat de JD van start met een landelijk 
roulerend politick cafe. De bedoehng is 
dat op iedere eerste woensdag van de 
maand, ergens in Nederland, een politick 
cafe onder de naam "JD-visie-cafe" zal 
plaatsvinden. Deze zullen niet alleen wor- 
den gehouden op plaatsen waar afdelin- 
gen al actief zijn, maar ook op plaatsen 
waar de JD wel leden, maar geen afdeling 
heeft.

De afdeling Utrecht heeft de aftrap met 
het eerste "JD-visie-cafe", waar gesproken 
over het klimaatbeleid De discussie zal 
gehouden worden in het kader van ‘Foot 
Fight', een wedstrijd rondom de 
Mondiale Voetafdruk (ofwel Global 
Footprint). Dit is een methode waarmee 
iedereen voor zichzelf kan mtrekenen hoe 
groot zijn 'voetafdruk op de aarde' is. 
Daarnaast kan deze discussie niet los 
gezien worden van de komende klimaat- 
top m Bonn, welke medio juni ook zal 
plaats vinden.
Het eerste JD-visie cafe zal dinsdag 12 
juni (deze keer dus op een dinsdag 
) gehouden worden in de achterzaal van 
cafe ‘De Gasterij’, Trans 7 in Utrecht dus. 
De discussie gaat van start om 19.30u. 
Meet informatie volgt op de homepage 
van de JD, www.jongedemocraten.nl. Als 
je vragen hebt of mee wilt helpen met het 
opzetten van een JD-visie-cafe bij jou in 
de buurt neem dan contact op met bans, 
via hans@jongedemocraten.nl. (HG)

Campagneteam

Met het oog op de introdagen van de uni- 
versiteiten en hogescholen en de komende 
verkiezmgen gaat de JD vanaf half augus- 
tus starten met een permanente campag- 
ne. De JD moet haar smoel op zoveel 
mogehjk plaatsen laten zien, vandaar dat 
we gaan voor een spetterende campagne. 
Hxervoor heeft het Landelijk Bestuur 
hulp nodig van actieve JD-ers m het hele 
land. Heb je zm om de campagne mede 
vorm te geven en ervanng op te 
doen met alle ups en downs van een cam
pagne, meldt je dan aan voor het campag
neteam, wederom via: hans@jongedemo- 
craten.nl

Declaratieformulier

Als JD’ers lets willen declareren aan maak 
dan gebruik van het standaard declaratie
formulier.
Deze is te vinden op www.jongedemocra- 
ten.nl (kies organisatie en dan formulie- 
ren).

Door het gebruiken van dit formulier 
zorg je ervoor dat je declaratie zorgvuldig 
wordt afgewikkeld.
Dit in plaats van eigen gemaakte brieven 
of formulieren. Dit zorgt voor vertraging 
bij het afwikkelen van de declaraties.

Dit formulier kan natuurlijk ook door de 
afdelingen en werkgroepen worden 
gebruikt om hun declaraties te verwerken.

Jullie penningmeester,
Edgar Zaagsma

http://www.jongedemocraten.nl
mailto:hans@jongedemocraten.nl
mailto:hans@jongedemo-craten.nl
mailto:hans@jongedemo-craten.nl
http://www.jongedemocra-ten.nl
http://www.jongedemocra-ten.nl


AFRIKA PROJECT. DOE MEE!

De Jonge Democraten hebben toegezegd 
mee te doen aan een project over ontwik- 
kelingsproblematiek in bet algemeen en 
Afrika in bet bijzonder. Dit project wordt 
begeleidt door ICCO (interkerkelijke ont- 
wikkelingssamenwerkingsorganisatie) en 
In-Spe (bet voormalige Gelders Politick 
Jongeren Kontakt). Samen met andere 
Politieke Jongeren Organisaties zullen er 
bet komende jaar allerlei activiteiten wor- 
den bezocht en georganiseerd. Belangrijk 
onderdeel van bet project is de studiereis 
die zal worden gemaakt naar bet Grote 
Merengebied in Afrika. Op deze reis zal ik 
de JD mogen vertegenwoordigen. Om van 
bet project een succes te maken, is bet 
belangrijk dat de Jonge Democraten zich 
betrokken voelen bij bet onderwerp. Door 
middel van stukjes in de DEMO, zal ik 
proberen jullie op de hoogte te houden 
van de ontwikkelingen van bet project, 
maar omdat bet ook de bedoeling is dat er 
flink wat wordt gediscussieerd en georga
niseerd, is iedereen die mee wil denken en 
doen, van harte welkom. Ben je geinteres- 
seerd? Bel of mail me: 050-3135426, 
h.w.lankhorst@let.rug.nl

mailto:h.w.lankhorst@let.rug.nl


AGENDA

2001-05-26 - UDS: NK Debatteren 
Voor info mail: Landelijk Secretariaat

2001-05-27 - JD Zuid: Pieterpad 
Voor info mail: Afdeling Zuid

2001-05-29 - JD Groningen: Politick 
Cafe
Voor info mail: Afdeling Groningen

2001-06-06 - JD Twente:
PJO voorzittersdebat
Voor info mail: Afdeling Twente

2001-06-07 -JD Zuid:
Politick Openlucht Cafe 
Voor info mail: Afdeling Zuid

2001-06-11- JD Haaglanden:
Kamerkopstukkendebat
Voor info mail: Afdeling JD-Haaglanden

2001-06-12- JDAmsterdam: 
Terassendebat

Voor info mail: Afdeling Amsterdam

2001-06-12-landelijk,
Eerste landelijk politick cafe, onder de 
titel JD-visie cafe, de gasterij, Utrecht over 
de komende klimaat conferentie in Bonn, 
ismet.NJMO, info: hans@jongedemocra- 
ten.nl

2001-06-15 - JD Groningen: JD gaat naar 
Ameland
Voor info mail: Afdeling Groningen

2001-06-26 - JD Amsterdam: Barbecue

2001-06-26-Landelijk, excursie naar de 
Tweede Kamer, met bezoek aan fractie, 
rondleiding, lunch en bezioek aan vragen- 
uur. Maximale deeelname 30 personen!!! 
Aanwezig Den Haag CS om ca 10.00 uur 
tot ca 15.00 uur, daarna borrel op een ter
ras aan het plein, kosten ELI5,-! Info en 
aanmelding: hans@jongedemocraten.nl

2001-07-07-landlijk afsluiting politick JD 
jaar in Amersfoort. Meer info: hans@jon- 
gedemocraten.nl

De Demo kan niet voorkomen dat er fou- 
ten staan gemeld in de agenda.
Check daarom ook altijd de website of de 
JDA Lijst.

Ernest Verhees
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2001-06-19-landelijke kaderdag, meer 
info volgt deze week!!

mailto:hans@jongedemocra-ten.nl
mailto:hans@jongedemocra-ten.nl
mailto:hans@jongedemocraten.nl
mailto:hans@jon-gedemocraten.nl
mailto:hans@jon-gedemocraten.nl
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Congr^s Maastricht
In Maastricht hebben we bet eerste congres 
van dit jaar gehad. De Demo vond bet in 
elk geval de beste locatie en organisatie van 
de laatste jaren. Het cafe lag niet zo veraf- 
gelegen van het centrum en het was in een 
goede kroeg waarin lang kon worden ver- 
toefd. De perfecte maar waarschijnlijk ook 
dure, slaapgelegenheid, congreslocatie en 
het eten stonden overigens wel in contrast 
met het geldgebrek waarover meedere 
malen gesproken werd.

e mo ties en argumentaties tijdens de
behandelmg blonken met altijd mt m 

weldoordachte redenermgen Zo zijn er een 
groot aantal amendementen mgediend na 
de behandelmg van de moties Moties die 
een bijzondere mdruk achterlieten gmgen 
over wmdmolens, de pil van dnon en seks 
en geweld op televisie Verder was het 
opmerkehjk dat veel moties van een persoon 
kunnen komen Het was misschien leuker 
geweest als ledereen een motie had gemaakt, 
m plaats van dit over te laten aan een paar 
JD-ers die de moed hebben om moties m te 
dienen Het viel met altijd mee er de aan- 
dacht bij te houden.

s Avonds hebben we naast gedanst, ook nog 
een debatwedstnjd gehad na het eten De 
zaal kon met dit laatste ook meedoen. Met 
boegeroep en gejuich of lets anders De con- 
clusie van debatleider en oud JD-voorzitter 
Roel van der Poort was met ten onrechte 
dat er nog veel geleerd moet worden Het 
was niettemm een zeer vermakehjke avond

Jan Willem Bertens kwam op de hem 
bekende, totaal onvoorbereide wijze de naar 
hem vernoemde trofee mtreiken aan Peter 
Hij zijn uitverkiezmg verdiend met het 
onder de aandacht brengen van de plannen 
met het vak maatschappijleer

Zondag was Johan Vlemminx de hoofdgast 
Bert Bakker moest vanwege een file afzeg- 
gen. Geheel onverwacht was de oranjefan 
toch een mtdagmg om mee te praten.

Opmerkehjk genoeg had Johan Vlemminx 
nog de verstandigste opmerkmgen m huis 
tijdens het debat, hij stemt rrouwens D66

De Internationale commissie onder leidmg 
van Wouter ontvmgen op het congres enke- 
le buitenlandse Jonge democraten Leden 
van de Volksume stelden zich voor aan het 
congres.
D
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Bijna 40 % van de bevoIking meent dat 
ontwikkelingsgelden slecht worden 
besteed. Dit is een groter percentage dan 
ooit, maar geeft tegelijkertijd aan dat er 
nog veel aan voorlichting en ‘marketing’ 
moet worden gedaan, want bet is klink- 
klare nonsens. Er is werkelijk geen beieid- 
sterrein te bedenken dat zo goed wordt 
geevalueerd en doorgelicht als ontwikke- 
lingssamenwerking. Ongetwijfeld kunnen 
sommige gelden nog steeds beter besteed 
worden, of kan men kiezen voor andere 
prioriteiten maar de meeste gelden wor
den wel degelijk op een tamelijk effectieve 
wijze besteed. Hieronder voIgt een voor- 
beeld van een project waar met minimale 
(Nederlandse) middelen, veel goed werk 
wordt verricht.

n de Sahel van Burkina Faso, een van de 
armstc landen van de wereld, voert 

Nederland een groot plattelands-ontwxk- 
kelmgsproject uxt.Vanuit de Nederlandse 
ambassade in de hoofdstad Ouagadougou 
zijn vier grote streekontwikkelingspro- 
gramma’s opgezet Her PSB/PB 
(Programme Sahel Burkmabe / Pays-Bas), 
dat al zo’n 10 jaar bestaat, maakt hier 
onderdeel van uit In Gorom-Gorom, aan 
her emde van de wereld, werken enkele 
Nederlandse projectadviseurs en land- 
bouwtechmci. Niet in kastelen van huizen 
of overdadige luxe. Smds emge njd heeft 
men wel airconditionmg, maar dat hjkt 
ook bitter noodzakelijk, aangezien de tem- 
peraturen bier in bijvoorbeeld apnl zelfs’s 
nachts boven de dertig graden uitkomen. 
"Zonder airco slaap je ’s nachts gewoon 
met", aidus een Nederlandse projectmede- 
werker. Ook is er m geen velden of wegen 
een zwembad te bekennen. De opmerkm- 
gen van minister Herfkens dat m de toe- 
komst Nederlandse ontwikkelmgswerkers 
zo veel mogebjk tot bet verleden moeten 
gaan behoren, omdat ze te duur zijn, een 
luxe leventje leiden, aan zwembaden bggen 
etc. wordt bier dan ook wrang gevonden 
en als onterecht beschouwd.

Burkina Faso is bet bevelmgetje van de 
donoren. Een deel van bet land is ‘opge- 
deeld’ door verschillende hulpgevende lan
den Zo zijn naast Nederland met name 
Duitsland en Denemarken actief.
PSB/PB wordt uitgevoerd in de regio 
Oudalan, m de uiterste noordpunt van bet 
land, tegen de grens van buurlanden Mali 
en Niger. Het is bet droogste gedeelte van 
bet land, dat m het noorden overgaat in 
Sahara-woestijn Fiet project heeft tot doel 
de levenssituatie in de regio te verbeteren, 
met name door verbeterd landgebruik, ero- 
siebestrijdmg en bosaanplant Daarnaast 
wordt er veel energie gestoken in orgamsa- 
tieversterkmg (ondersteunmg lokaal 
bestuur, techmsche tramingen etc.) en pro- 
beert men de lokale economic te versterken 
(met name door het verstrekken van 
micro-kredieten (in Gorom Gorom zijn 
namebjk helemaal geen banken) Tenslotte 
worden dorpen ontsloten door de aanleg 
van mfrastructuur.

Het project heeft een participatieve werk- 
wijze: jaarbjks vmden er dorpsvergaderin- 
gen plaats, waar geluisterd wordt naar de 
behoeften van verschillende bevolkmgs- 
groepen. In toenemende mate wordt er van 
de participanten een actieve bijdrage 
gevraagd; momenteel met name m de 
vorm van menskracht, maar in de nabije 
toekomst ook door middel van (voor 
Nederlandse begnppen zeer kleme) finan- 
ciele bijdragen. Een Nederlandse projec- 
tadviseur, Ton Olofsen merkt hier bij op 
dat men deels de fouten uit het verleden 
moet herstellen m de jaren ’70 en ‘80, de 
jaren van de grote droogtes, heeft de 
bevolkmg gebruik kunnen maken van gra
tis voedsel- en zadenverstrekkmg, wat het 
eigen imtiatief heeft doen verdwijnen en 
de lokale economieen ontwncht heeft. 
Inderdaad spreken lokale herders ons aan, 
gedurende ons bezoek aan een meuw land- 
bouw- en irngatieproject met de vraag of 
het gebied dat er naast hgt ook maar even 
geirngeerd kan worden door de projectme- 
dewerkers Olofsen antwoordt daarop dat



men hier zelf aan dient te werken, met 
plannen moet komen en eventueel m aan- 
merkmg kan komen voor techmsche assis- 
tentie.

Vanmt het speerpuntenprogramma van 
Ontwikkelmgssamenwerkmg, begin jaren 
’90 ontwxkkeld door oud-mmister Pronk, 
besteedt het project extra aandacht aan de 
positie van vrouwen door middel van vrou- 
wenparticipatie. In praktijk worden zo’n 3- 
5 projecten per dorp uitgevoerd, waarvan 
er altijd tenmmste een een ‘vrouwenpro- 
ject’ is, dwz een door vrouwen gepnon- 
seerde activiteit. Vrouwen krijgen hierbij 
bijvoorbeeld kredieten, voor de aanschaf 
van kleme mkomsten verwervende artike- 
len zoals lucifers, een tafel om een klem 
straatwmkeltje te begmnen, of een schaap. 
Zij blijken ovengens deze kredieten veel 
beter af te betalen dan mannen.

Centrale problemen m het gebied zijn 
landdegradatie, mislukte oogsten en insec- 
tenplagen. In tegenstellmg tot wat men 
vaak denkt is niet zo zeer de totale jaarlijk- 
se regenval een probleem (gemiddeld 400 
mm, de helft van wat er in Nederland 
valt), maar het feit dat deze neerslag onre- 
gelmatig in een penode van2 maanden per 
jaar valt, in de vorm van allesvernietigende 
stortbuien. Gedurende de rest van het jaar 
is het er kurkdroog, moeten de bevolking 
en de kuddes het doen met het water dat m 
de regentijd opgevangen is. Een groot deel 
van de bevolking nabij Gorom Gorom 
leeft als herder Het project probeert land
degradatie tegen te gaan door onder ande- 
re tramingen te geven over het herstel van 
de bodemvruchtbaarheid m de landbouw 
dmv composteren en gras- en boomaan- 
plant. Daarnaast tracht men de kracht van 
het water in het regenseizoen te breken 
door aanleg van kleme dammen in sei- 
zoensnvieren en door stenen neer te leggen 
op hoogtelijnen in de velden Het hjkt niet 
veel, als je zo’n njtje stenen, nauwehjks 10 
cm hoog, m het veld ziet hggen Maar het 
is precies voldoende om het water af te 
remmen, waardoor enerzijds de bovenste

grondlaag met wegspoelt, en aan de andere 
kant het water de tijd knjgt in de bodem in 
te dnngen, in plaats van er overheen weg te 
spoelen Om water vast te houden in de 
regio worden er ook nieuwe waterreser- 
voirs aangelegd, die een groot deel van het 
jaar gevuld zijn. Hiernaast vmdt er nu 
klemschahge land en tuinbouw plaats 
rondom deze waterreservoirs- groene oases 
temidden van een dorre woestenij die zor- 
gen voor een veelzijdiger en gezondere voe- 
dmg dan voorheen. Ook worden de bek- 
kens gebruikt voor het drenken [)
van vee.

Loopt alles dan voorspoedig1’ Zeker met. 
In de eerste plaats is het milieubesef van 
een groot deel van de bevolking nog nihil: 
vaak kijkt men alleen naar de korte termijn 
effecten. Zo zien weimg mensen het belang 
in van herbebossing, omdat er op dit 
moment nog voldoende dood sprokkel- 
hout aanwezig is van de bossen die massaal 
zijn afgestorven tijdens de grote droogtes 
van de jaren 70 en 80. Ten tweede vormt 
de eerder beschreven ‘hulpafhankehjkheid’ 
en de daarbij behorende mentaliteit een 
probleem.

Het PSB/PB project is een fraai voorbeeld 
vande zin van ontwikkehngssamenwer- 
king. Zelfs in de meest margmale gebieden 
zoals hier in de Sahel is er, ondanks de 
enorme problemen en het feit dat veel pro
jecten welhcht trager verlopen dan de pro- 
jectmedewerkers wensen, een raamwerk 
opgebouwd dat duizenden mensen een 
klein rugsteuntje geefc.

Peter Ras & Bas Vriesema
bezochten het PSB/PB project in novem-
ber 2000 D
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Schiphol Excursie

Rogier
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Op woensdag 4 april organiseerde de JD een 
excursie naar Schiphol met na afloop een 
etentje en een discussie over de toekomst van 
de luchthaven. Bij enkele foto’s van deze zeer 
goed georganiseerde excursie is een reactie 
van Rogier Seinstra op een artikel van Jasper 
over onder andere Schiphol bijgevoegd.

Jopulistisch en makkelijk waren de eerste
llwoorden die me te binnen schoten na het 

lezen van het artikel ‘Maak einde aan bestuur- 
hjk onvermogen ’ van Jasper Hermann in 
Demo 18 2 Het afrekenen met het polder- 
model met slechts een enkel -slecht mtge- 
werkh- voorbeeld en vervolgens het klakke- 
loos neersabelen van het overlegmodel vmd ik 
persoonhjk met direct sterk. Ik zal aan de 
hand van het artikel mijn standpunt verdui- 
dehjken.

Het 'schiphol-probleem' is een zeer complex 
dossier Ik denk dat ledereen zal beamen dat 
het zich hier voornamehjk toespitst op een 
belangenconflict tussen enerzijds een econo- 
misch belangnjke sector en anderzijds de zor- 
gen voor het milieu en de leefbaarheid m de 
regio Het kan dus met zo zijn dat bestuur- 
ders, zoals je schnjft, enkele belangen kunnen 
negeren: zo’n 40 000 mensen zijn werkzaam 
op schiphol, en evenzoveel m de directe aan- 
leverende Industrie- en dienstensector Bij 
elkaar dus zo'n 80.000 mensen die voor hun 
levensonderhoud direct afhankehjk zijn van 
de luchthaven, mderdaad: banenmotor schip
hol. Indien dit belang zou worden genegeerd 
m de besluitvormmg maakt de betreffende 
bestuurder zich volstrekt belachelijk. Zo'n 
grote economische motor leg je met een, 
twee, dne aan banden. Bhjft over het andere 
grote belang, de leefbaarheid m de regio en de 
miheuzorg. Een heleboel mensen zal het mis- 
schien worst zijn of het milieu te hjden heeff 
onder al het vliegverkeer. Een ‘na ons de 
zondvloed-mentaliteit’ hjkt mij echter met 
verstandig. Eveneens kan de leefbaarheid in 
de regio met klakkeloos genegeerd worden, 
immers, dit gedeelte van Nederland herbergt 
naast de grootste stad van het land ook nog 
eens talloze andere grote kernen. Circa 1 mil- 
joen Nederlanders opzadelen met ondraaghj-

ke geluidhmder hjkt mij dan ook een van de 
slechtere keuzes.
Wat moet die bestuurder nou doen om daad- 
kracht te tonen en beleid te kiezen dat het 
probleem oplost? In je artikel vmd ik het met 
terug Een gemiste kans Moet ik denken aan 
Schiphol m zee? (onbeschnjflijk duur), het 
handhaven van de status quo? (op termijn zal 
schiphol dan degraderen tot regionale lucht
haven) of een hele andere nchtmg? Ik denk 
dat er m dit soort gevallen geen sprake is van 
bestuurhjk onvermogen, of een 'vastgeroest- 
heid'm het poldermodel. In dit geval, en ook 
m het geval van problemen m de zorg, het 
onderwijs, ordehandhavmg en ga zo maar 
door, denk ik dat de confhcterende belangen 
zo groot zijn dat eigenhjk geen enkel belang 
gemakkehjk prevaleert Het strak, met 
besluitvaardigheid en met groot bestuurhjk 
vermogen tot een oplossmg brengen van dit 
soort vraagstukken vraagt erom te worden 
afgehandeld in overleg.

In Nova en Den Haag Vandaag wordt com- 
promis maar al te vaak neergezet als een vies 
woord Dat dit geenszms het geval hoeff te 
zijn bewijst bijvoorbeeld IJburg. Deze meuw 
te bouwen Amsterdamse wijk snoept een stuk 
van het IJmeer af, volgens natuurbeschermers 
een waardevol natuurgebied. De gemeente 
Amsterdam heeft als een soort tegenprestatie 
het gebied rond de Diemerzeedijk volledig 
gesaneerd, waardoor hier een volwaardig 
natuurgebied 
ontstond

Petje af voor de Amsterdamse bestuurders. Zij 
durfden hier een prachtig alternatief neer te 
leggen voor het confhcterende belang 
Misschien zou het verstandig zijn als de njks- 
bestuurders net zo creatief met alternatieve 
oplossmgen voor de dag zouden komen. 
Gedoogbeleid en slappe afspraken behoren 
dan misschien tot het verleden Misschien 
kan de JD onze bestuurders nog wel helpen 
met goede ideeen het besturen tot een goed 
emde te brengen D

L
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Wouter Rnima
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In de International Pages drie versiagen van 
activiteiten van de Internationale
Commissie en de aankondiging 
van het Afrika-project. Voor informatie over 
de internationale organisaties waar de JD lid 
van is verwijs ik naar de homepages 
www.lymec.org en www.ilfry.org . Voor 
meer informatie: 
wouter @jongedemocraten.nl

Expanding our Youth Organisations

an 18 tot en met 25 februan namen
Wouter Bruma (Internationaal 

Secretaris) en Hans Giesmg (Secretans 
Orgamsatie) deel aan het IFLRY trammgsse- 
mmar "Expanding our Youth 
Organisations" Het seminar vond plaats m 
Straatsburg m het European Youth Centre 
(EYC).

Op zondag arnveerde de meeste deelnemers 
bij het EYC Deze avond begon met kenms- 
makmg, diner en welkom receptie en voor 
sommige het zien van goede vnenden.
Na een rustige eerste avond Begonnen we 
maandag ochtend om 9 30 aan het program- 
ma. Behalve meer mtroducties, praatjes over 
IFLRY, het EYC en de verwachtmgen van 
het seminar, spraken we ook over de zaken 
die spelen bij Pohtieke Jongeren Organisaties 
(PJO’s). Dit is vaak vnj lastig omdat de ver- 
schillende organisaties in een andere fase ver- 
keren Zo waren er vertegenwoordigers van 
een 2 dagen jonge orgamsatie Slovak Young 
Liberals Ook waren er mensen van NKL, 
een Fmse orgamsatie met 20000 leden en 
veel betaalde functies. Wei is het erg leerzaam 
meer te weten te komen over andere organi
saties en hun problemen en successen.

Gedurende de week is er zowel plenair als m 
werkgroepen gesproken over campagnevoe- 
rmg, ledenwervmg, presentatievaardigheden, 
debateertechmeken, internet ed. Daarnaast 
waren er diverse analyses en presentaties van 
organisaties Gelukkig hoefde we met de hele 
dag naar experts te luisteren. Er waren ook 
tramingen zoals het opzetten van een cam-

pagne voor een PJO die m 2 maanden 50% 
meer leden moet hebben. Bmnen 2 uur 
moest campagnematenaal, slogans e d wor- 
den ontworpen, dit alles bmnen het budget.

ledereen verbleef "inhouse" m het EYC m 1 
of 2 persoonskamers Ook trachtte het EYC 
voor de mwendige mens te zorgen De keu- 
ken was echter van een dusdamg niveau dat 
je het na 6 dagen vol pension echt wel gehad 
hebt Gelukkig werd dat meer dan goed 
gemaakt door de door deelnemers, voor de 
culturele avond, meegebrachte versnaperm- 
gen. Ook een bezoek aan de sauna deed won- 
deren. Verder bleek het EYC perfect te zijn 
voor feesten.

JuLis BUKO in Stuttgart

Van vnjdag 16 tot zondag 18 maart hid
den de Junge Liberale (Julis) uit Duitsland 
hun Bundeskongress (BUKO). De Julis is 
de jongerenorganisatie van de Freie 
Democratische Partei (FDP) m Duitsland. 
De Julis is m tegenstellmg tot de JD een 
federale organisatie. Dat houdt m dat de 
verschillende afdehngen, landes, hd zijn 
van de bundes Julis. Leden zijn dus via een 
afdehng hd van de landehjke orgamsatie. 
Op het congres is er geen sprake van one- 
man-one-vote, maar werkt men met dele- 
gierten van de verschillende afdehngen.

Wouter en Taoufik Achabar, hd van de 
Internationale Commissie hebben dit con
gres als Internationale gaste bezocht. Hier 
volgt een impressie
Vnjdag om half vier vertrekken we, vanaf 
Utrecht nchting Stuttgart, een 6 uur 
durende tremreis

http://www.lymec.org
http://www.ilfry.org


Het BUKO was al om 18.00 begonnen ter- 
wijl delegierten uit bijvoorbeeld Berlijn 
langer moesten reizen dan wij vanuit 
Nederland Het congres werd gehouden in 
een gigantische hal met voorm op een 
hoog podium de congresvoorzitters en 
notuleerders. Daaronder zat het bestuur 
(bundesvorstandes) op een lager podium 
Erboven hmg een groot scherm waarop 
men via computer en beamer steeds actu- 
ele mformatie bet zien Erg handig dat je 
een motie mee kunt lezen als je het con- 
gresboek met bij de hand hebt

Vnjdag avond was de avond van de 
bestuursverkiezmgen Bij de Julis herkie- 
zen ze elk jaar om het zo makkehjker te 
makken slecht functionerende bestuursle- 
den te vervangen Aangezien ons verzekerd 
werd dat het met spannend zou worden 
hebben we om een uurtje of elf eerst onze 
spullen naar de jeugdherberg gebracht, 
alvorens het nachtleven m te duiken.

Zaterdag was het congres, dat om negen 
uur weer begon, na vnjdag door te zijn 
gegaan tot middernacht, veel pohtieker. Er 
werden verscheidene ersetzungsantraggen, 
een soort uitgebreide resoluties van tien 
pagma’s, behandeld. Anders dan bij de JD 
mochten delegierten na tien mmuten rus- 
tig aan het tweede deel van hun speech 
begmnen. Bij 21 sprekers werd de spre- 
kershjst gesloten Je kunt je misschien 
voorstellen dat dit soms vnj saai wordt. Er 
waren echter genoeg andere Internationale 
gasten uit Zwitserland, Litouwen en 
Kroatie, zodat we ons met hoefden te ver- 
velen Tevens gmgen we als welkome 
onderbrekmg twee uur campagnevoeren 
In Baden-Wurtenberg, de provmcie waar- 
m Stuttgart hgt, zijn de verkiezmgen op 
komst De FDP die de coahtie met de 
CDU graag wil voortzetten heeft fors gem- 
vesteerd in campagnematenaal Vooral de 
Julis hebben, door FDP bijdrage, de 
beschikking over posters, stickers, pennen, 
aanstekers en lucifers van de black out — 
think gelb campagne (geel is de kleur van

de FDP) Er waren diverse bobo-sprekers, 
wat tot de, zeer grappige situatie leidde, 
dat Julis om een handtekenmg vroegen. 
Pohtici hebben duidehjk meer aanzien en 
tevens een hoger salans. Toen een der spre
kers erachter kwam dat het kaartje voor 
het feest van die avond 10 DM kostte zei 
hij meteen dat hij de toegang voor alle Julis 
zou betalen

Het feest viel vooral bij de Internationale 
gasten slecht m de smaak- DM 5 voor een 
flesje Hemeken en dronken Duitsers die 
Duitse hedjes meezongen, of beter gezegd 
meebrulden We besloten dan ook snel 
maar terug te gnjpen op de aloude "room- 
party" Zondag morgen was het vroeg op 
want om negen uur begon het programma 
met Ersetzungsantrag "Europaische 
Demokratisierung, Fur die Schaffung ernes 
Europaischen Verfassungsstaates" Dit was 
een erg mteressant stuk waarm vergaande 
voorstellen werden gedaan tot federahse- 
nng van Europa Voordat we weer huis- 
waarts keerden mocht ik als gast nog mijn 
Grubworte aan het congres uitspreken. Ik 
heb mijn bewondermg uitgesproken voor 
de professionahteit van de orgamsatie 
Verder heb ik, mhakend op de ochtend 
gesproken over Europese democratisenng. 
Ook heb ik Flonan Trenner (International 
Officer) en Moritz Delbrueck (Als 
Individual Member actief m Lymec) 
bedankt voor de goede samenwerkmg bm- 
nen Lymec en heb ik mijn hoop op voort- 
gang hiervan uitgesproken. Ondanks het 
feit dat ik slechts m het Duits begon en 
emdigde en de rest m het engels deed werd 
er door de Julis luidt geapplaudisseerd. D



GEENKANT-EN-KLARE OPLOSSING 
VOOR PROBLEMEN ROMA

Wouter lirunia I

Van 3 tot 5 apnl vond er in Plovdiv, 
Bulganje, een LYMEC-semmar plaats met 
als titel: "Problems and opportunities for 
Roma People m Central and Eastern 
Europe" Een beetje bevreesd geraakt 
door de toegemailde routebeschnjvmg 
naar bet hotel, waarvoor een aantal keer 
van bus diende te worden gewisseld, stap
le ik op bet vliegtuig richtmg Sofia Daar 
aangekomen werden de ongeveer 20 deel- 
nemers gelukkig netjes opgewacht en met 
de auto of de bus naar Plovdiv gebracht. 
Novotel Plovdiv bleek een *****-hotel te 
zijn en een pnma locatie voor bet semi
nar.
Helaas verbep de rest van de dagen wat 
minder georgamseerd en zegde bijna de 
helft van de sprekers af. Ondanks deze 
tegenvaller voor de orgamsatie, kwamen 
m de lezmgen van zowel regermgsverte- 
genwoordigers als Roma zelf de huidige 
problemen duidebjk naar voren Op alle 
gebieden hebben Roma een achterstand. 
De werkloosbeid bedraagt bijna 100%, 
kmderen gaan met naar school en ze leven 
vnjwel geheel geisoleerd van de rest van 
de samenlevmg. Tijdens een bezoek aan 
Stobpmovo, de Roma-wijk van Plovdiv, 
werd dit snel duidebjk. Ondanks dat deze 
wijk nog een van de betere was, zegde de 
verpbchte pobtiebegeleidmg en bet feit 
dat ledereen maar een beetje rondbmg of 
aan huis wat verkocht, genoeg.
De oplossmg dient volgens de sprekers te 
komen door anti-discrimmatie wetgevmg 
en bet tegengaan van segregatie 
Onderwijs speelt hierm een grote rob De 
Roma voelen zicb gediscnmmeerd door 
de Bulgaren, die hen van alle problemen 
die de omschakelmg van commumsme 
naar democratic en vnje markt met zicb 
meebrengt, beschuldigen Belangnjk is 
dan ook dit negatieve beeld te veranderen, 
waarbij de media een taak heeft

. Daarnaast dienen Roma, die bijna 10% 
van de Bulgaarse bevolkmg vormen, beter 
gerepresenteerd te zijn m vertegenwoordi- 
gende lichamen, waardoor bun stem beter 
kan worden gehoord. De vraag waarop ik 
graag een duidebjk antwoord had gehad, 
namebjk wat de Roma zelf aan de proble
men willen doen en op welke wijze, werd 
helaas met beantwoord 
Aan bet emde van bet seminar werden de 
deelnemers in groepjes opgespbtst en werd 
hen gevraagd wat zij als oplossmg voor de 
problemen zien. Geen gemakkebjke taak 
om in een uurtje lets te doen waar overhe- 
den al jaren mee bezig zijn. De brain- 
stormsessie leidde vooral tot adviezen, 
waarbij positieve discnmmatie, duidebjke 
anti-discnmmatie wetgevmg en bet belang 
van onderwijs een hoofdrol speelden 
Daarbij werd ook rekenmg gehouden met 
bet kleme overheidsbudget wat kan wor
den uitgetrokken; klemschalige, locale 
projecten hebben de voorkeur 
De dag na bet seminar was er nog een bij- 
eenkomst van ISEEL, Initiative of South 
East European Liberals, waarbij onder 
meer de voormabge premier van Bulgarije 
gastspreker was De pers was massaal toe- 
gestroomd, maar deze was slechts gemte- 
resseerd m de persoon en met m zijn 
lezmg. Die middag hadden de deelnemers 
de tijd om nog lets van bet oude Plovdiv, 
de tweede stad van Bulganje en tussen de 
6000 en 8000 jaar oud, te zien. Als echte 
toeristen gewapend met camera’s en plat- 
tegronden werd de oude stad, waar onder 
meer een beroemd amfitheater bgt, ver- 
kend en bet goedkope Bulgaarse eten en 
drmken geproefd Daarbij deed zicb bet 
probleem voor dat bet Cynlbsch schrift 
vnj moeibjk te lezen is, waardoor bet soms 
een verrassmg was wat er op je bord zou 
bggen.
DE JONGE DEMOCRATEN ZIJN LOS
! D



Na 4 dagen ziek zijn, nog steeds met beter 
Ik kan het niemand aanraden zelf weken- 
lang actief bezig zijn met de organisatie 
van het congres en vervolgens dne dagen 
voor datzelfde congres even gaan voetbal- 
len met een paar vnenden en dan natuur- 
hjk strontverkouden worden Het hele 
congres heb ik als een junkie meegemaakt 
(ook weer eens wat anders) Volgestopt 
met pxllen en zuigtabletten hep ik door de 
wandelgangen van Feestenj D'n Avanceur, 
en was gelukkig met ziek genoeg om te 
kunnen bemerken dat ledereen de tijd van 
zijn leven had De discussie was levendig 
van begin tot emd, sommige gasten waren 
zo gek als een deur, het hotel en de con- 
greslocatie zagen er prachtig mt en de 
zaterdagavond kende een supervet feest 
Het grootste succes was echter de 
opkomst gedurende het weekend hebben 
meer dan 100 mensen het congres weten te 
vmden Zonder nog emge woorden 
vuil te willen maken aan dit congres durf 
ik zonder angst te zeggen wat was dit een 
supercool, enorm succesvol (en echt voor 
de laatste keer) KICKEN congres1 M

Als ik dan ziehg alleen m mijn bedje hg te 
denken aan het congres en vooral aan al 
die mensen die het mogehjk maken dat we 
steeds weer lets fantastisch op poten knj- 
gen, denk ik we hebben bewezen dat we 
een succesvol congres kunnen neerzetten, 
wij kunnen nog veel meet1 En dat is ook de 
gedachte die ik vast wil houden

Dat het belangnjk is om de gedachte van 
wmst en enthousiasme levendig te houden, 
zal niemand kunnen ontkennen. Want ik 
maak me zorgen om de democratic van 
Nederland op dit moment, en daar heb ik 
alle reden toe ledereen (met alleen D66 of 
de JD) zeurt al jaren over teruglopende 
ledenaantallen en zaaltjes waarm een hand- 
jevol ideahsten zit te debatteren In de 
nabije toekomst is er echter alleen nog 
maar meer reden tot gezeur, want dezelfde 
problemen in de zorg en het onderwijs 
komen we de komende tijd ook tegen in de

politick. Nu zijn er geen leraren en ver- 
pleegsters te vmden en over een tijdje is er 
een schreeuw om mensen die de gemeente- 
raad op willen vullen. Ik heb geen zm meer 
om te zeuren en vervolgens de stnjdbijl te 
begraven. Ik ben namehjk bang voor de 
democratic, want die staat of valt bij de 
mzet van mensen

Die mensen zullen alleen bereid zijn zich 
te bmden aan de politick wanneer die keu- 
zes maakt en pohtieke partijen georgam- 
seerd zijn op een wijze die past bij de tijd 
van nu Het eerste hebben we met per- 
soonhjk m de hand maar we kunnen 
Ministers en Tweede Kamerleden wel aan 
bhjven spreken op de gedoogcultuur die al 
jaren rondspookt en maar een ding tot 
gevolg heeft het verdwijnen van het geloof 
in de politick Want Waarom zou ik 
stemmen wanneer problemen zoals de uit- 
breidmg van Schiphol toch met opgelost 
worden?"
Het tweede probleem is dat pohtieke par
tijen net kerken zijn ledenaantallen lopen 
terug en toch weigert men om te verande- 
ren Ik geloof echter m de voorbeeldfunc- 
tie die de JD op zich heeft genomen Op 
het congres was een spirit aanwezig waar- 
mt vermeuwmgsdnft en verandenng 
sprak Op het congres hebben we vooruit- 
strevende plannen aangenomen die de kerk 
m onze partij heeft mtgemoord Door het 
aannemen van de plannen gelooft de JD 
weer m zichzelf als een organisatie waarm 
ledereen opstaat en de onderwerpen weer 
gaat claimen waar we al jaren voor stnjden

Ik kan haast met wachten om beter te wor
den want we gaan dne dmgen doen. we 
laten zien dat pohtieke (jongeren) partijen 
simpel en laagdrempehg kunnen zijn We 
spreken de politick aan op onze "angst" 
voor de democratie en bovenal gaan we 
met het toenemend aantal afdehngen m 
heel het land laten zien dat we er zijn 
Dames en heren pohtici, collega partijen 
DE JONGE DEMOCRATEN ZIJN IN 
AANTOCHT, WEES GEVREESD"" D
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Op een zeer geslaagd congres in Maastricht 
is besloten om de Nieuwsbnef op te heffen 
zodra deze vervangen is door een electrom- 
sche email Ik ga ervan mt dat dit in de prak- 
ti]k betekent dat er geen papieren 
Nieuwsbnef meer zal verschijnen Nu de 
Demo mmiddels een bloeiend bestaan leidt 
(het kan altijd beter, dus alle hulp is welkom) 
is ook de noodzaak voor een plaatsvervan- 
ger verdwenen Het voordeel van de 
Nieuwsbnef dat een lid elke maand post van 
de JD krijgt, weegt met op tegen de finan- 
ciele en praktische (ti)d en moeite) bezwa- 
ren. Het Verenigmgsmeuws in het midden 
van de Demo biedt aan het Landelijk 
Bestuur en alle organen binnen de JD (afde- 
lingen en werkgroepen) voldoende moge- 
lijkheden hun mededekngen te doen Het 
opmerkelijke optimisme van D66-voorzitter 
Gerard Schouw in het interview wilde ook 
op het congres nog wel eens de overhand 
voeren Het was zoals Jasper wilde wel een 
tof, cool, tegekgaaf congres waarop leder- 
een zich pnma vermaakt heeft, maar of het 
politick inhoudelijk even sterk was, waag ik 
te betwijfelen Het verslag van het congres is 
in deze Demo beperkt tot een foto-reporta- 
ge met enige toellchting Laat mijn als waar- 
schuwing bedoelde kanttekemng memand 
ontmoedigen om mee te helpen de JD weer 
een bloeiende vereniging te maken en D66 
aan 17 zetels te helpen in de (verre) toe- 
komst. Een goede opstap is kd worden van 
de redactie van de Demo, de terugloop van 
actteve redactieleden begint zorgelijk te wor
den. Mede hierdoor bleek Demo 18.3 zoveel 
vertragmg opgelopen te hebben, dat een 
vermeuwde druk noodzakehjk was Een 
limited edition (collectors item 111) is gebruikt 
als promotiematenaal op de Megafestatie in 
Utrecht. De artikelen en verslagen van acti- 
viteiten in deze druk blijven enigszins geda- 
teerd, de vonge Demo verscheen ook al in 
apnl. De deadline voor de volgende is 19 
oktober.

Ernest Verhees
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17 zetels als doel bij de verklezingen

jl. heeft de Demo een interview gehouden 
met de voorzitter van D66, Gerard Schouw. 
Hierin wilden we wat meer te weten te 
komen over de voorzitter zelf en uiteraard 
over D66, de moederpartij van de Jonge 
Democraten. Op nadrukkelijk verzoek van 
Gerard werd er getutoyeerd.

kandideerde voor de Provmciale Staten, en 
die had lemand nodig die zijn campagne 
wilde voeren Dat leek mi) wel wat, ik stu- 
deerde bednjfskunde en ik wilde wel een 
soort campagneplan maken en affiches laten 
drukken Zo ben ik er eigenlijk mgekomen.

Ben je al van jongs af aan in politick 
geinteresseerd geweest?

Ernest Y<

4

Ik kom uit een a-politiek nest Mijn ouders en 
familie zijn geen lid van een politieke parti), 
mijn ouders zijn ook met uitgesproken links 
of rechts Ik kwam vroeger altijd bij een boe- 
renfamilie en die was wel heel politick geinte
resseerd, die hadden het altijd over Den Uyl, 
Wiegel en Van Agt en wat voor schandalige 
ij^igen die allemaal deden Ik begrcep dat 
allemaal met, waarom deed Van Agt nou 
zulke dingen?, hoe zat dat met Den UyP Dat 
heeft er toe geleid dat ik er over ben gaan 
lezen en kranten bi] ben gaan houden 
Toen ben lit gaan studeren in Dordrecht 
Door de zeeen van ttjd ben ik impulsief naar 
een afdelmg gegaan van een politieke parti) 
om eens te gaan kijken hoe dat werkt Er 
stond een mtnodigmg in de krant van D66 en 
dat was lets waar ik me het meeste toe voelde 
aangetrokken, ik zou nooit naar een PvdA- of 
WD-bi)eenkomst gaan

Waarom die keuze voor D66?

Wat mi] aansprak en aanspreekt bi) D66 zijn 
eigenlijk dne punten: dat is het punt van 
democratic, wat heel belangnjk is Ten twee- 
de de rational!teit, dat klmkt een beetje zwaar, 
maar dat je weloverwogen besluiten neemt, 
dat )e links en rechts laat wegen en dan beslist 
hoe we het gaan doen En als derde, een 
inhoudelijk punt, alles wat rond milieu speelt, 
zorg goed voor je leefomgevmg maar sla 
daartn met door zoals sommige politieke par
ti) en

Van campagneleider tot voorzitter.

Nou ik heb wel veel dmgen bi) D66 gedaan 
Campagneleider gmg, denk ik zelf, wel goed 
Toen vroegen ze me om in de gemeenteraad 
te gaan zitten. Toen ben ik in 1990 in de 
gemeenteraad van Dordrecht gekomen en 
ben ik 4 jaar fractievoorzitter geweest Dat 
was ook wel leuk, als )ong broekie fractie
voorzitter Daarna ben ik lijsttrekker gewor- 
den en van 1994 tot 1998 wethouder In 1998 
ben ik voorzitter geworden van het weten- 
schappelijk bureau van de parti] want ik was 
inmiddels gepromoveerd In 1999 kwam de 
vraag of ik me wilde kandideren voor het 
voorzitterschap van de parti] Dat vond ik wel 
een zware klus maar ik had kort daarvoor als 
voorzitter van het wetenschappelijk bureau 
samen met de directeur een stuk gemaakt 
over hoe het allemaal anders moest binnen 
D66 En als je A zegt moet je ook B zeggen

En wat moest er anders met D66?

Het was met leuk en wel leuk. Niet leuk vond 
ik dat er 20 mensen in roodpluchen stoelen 
heel gewichtig heen en weer zaten te praten, 
dat vond ik wel een beetje bureaucratisch 
Maar het was leuk dat er lemand was die zich

Als je in je huis denkt, ik ga het eens anders 
mnchten, dan pak je de meubels op en zet ze 
ergens anders neer en heb je het binnen een 
paar uur geregeld Als je een parti] als D66 
wilt veranderen dan, dat heb ik inmiddels wel



geleerd, met je beschikken over utthoudings- 
vermogen en een lange adem Er moest meet 
aan strategie-ontwikkeling wotden gedaan 
bmnen de parti), strategisch denken over 
campagne voeren, over de politieke issues Er 
moest meet regie gevoerd worden — dat is het 
tweede punt — meer overleg tussen de ver~ 
schillende geledingen in de parti] En het 
derde is dat je meer moet investeren in de 
mhoud van je boodschap D66 is met alleen 
de parti) van staatsrechterlijke vermeuwing 
maar ook voor goed onderwijs, een goed 
xorgsvsteem, aandacht voor milieu Als voor- 
zitter heb ik met het bestuur een plan 
gemaakt, daar heeft het congres ja tegen 
gezegd en dat plan dat voeren we nu uit Met 
als belangnjkste doel meer kiezers en meer 
leden De groei en bloei van de vereniging is 
het belangnjkste doel voor dit bestuur Het 
zou mom zijn als we kunnen zeggen dat we 
m de opmiepeilingen op 20 zetels zitten, 
maar daar zie je het nog met aan Dat is het 
vervelende aan alles Je ziet het bijvoorbeeld 
wel aan de ledenaantallen. D66 heeft jaren- 
lang kelderende ledenaantallen gehad en dat 
is zich nu aan het stabiliseren, smds vong jaar

De mensen in de parti) hebben ook het 
gevoel dat er wel wat aan het veranderen is. 
Er is meer regie en meer strategic en er wordt 
beter over dmgen nagedacht De kiezers zien 
ook dat D66 zich profileert. We hebben 
natuurhjk de monarchie-discussie gehad 
waarbi] D66 zich heeft geprofileerd, dat heeft 
veel leden opgeleverd Bi] de discussie over 
de tolpoortjes nam D66 ook een duiddijk 
standpunt in, geen tolpoortjes maar kilome- 
terheffing Het vervelende is dat dat zich nog 
met laat vertalen in gunstige opmiepeilingen.

ook — maar wat heeft dat voor zm om dat in 
de kranten te zetten of op de televisie te roe-

pen Dat heeft vooral zm als je in de Tweede 
Kamer zit want dan kan )e dat ook onder de 
aandacht van je collega’s brengen, )e kan lets
afdwingen bi] ministers Als ik wat te melden jgy Bieleman
heb dan bel ik wel de vertegenwoordiger op. ............

Is dat ook de reden dat je redelijk onbe- 
kend bent bij het grote publiek?

Het is een persoonlijke, bewuste keuze om 
onbekend te zijn Het heeft ook te maken 
met de partijcultuur en met tijdsbesteding 
De voorzitters van de PvdA en het CDA 
hebben een paar dagen per week, die zijn 
eigenlijk fulltime partijvoorzitter, met dienst- 
auto en al Voor D66 is het een leuke hobby, 
lets wat je erbi) doet, ik heb daarnaast nog een 
baan, dus ik er heb er ook geen tijd voor aller- 
lei televisie of radioprogramma's of lets der- 
gelijks Thom de Graaf is degene die de poli- 
tieke agenda moet bepalen voor D66 Daar 
wil ik best aan meehelpen maar ik ga hem 
met overschreeuwen, dat kjkt me met ver- 
standig.

Zie je jezelf meer als bestuurder of als 
politicus?

Misschien ben ik alle twee wel maar in deze 
functie ben ik bestuurder en met het vijftien- 
de kamerlid. Je ziet wel eens dat parti]voorzit
ters van alles en nog wat vinden van de poli- 
tieke agenda. Dan moet ]e in de Tweede 
Kamer zitten volgens mi) Want ik kan wel 
van alles en nog wat vinden — en dat vind ik

Het zorgt wel voor meer aandacht in pers.

Ik kan morgen lets bedenken, dan hebben we 
mega-aandacht op de voorpagma van de 
kranten maar wat schiet ik er mee op;j Het is 
ook met in het belang van de parti). Als ik lets 
vind, lets politicks, dan ga ik dat roepen.
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ook met in het belang van de parti). Als ik lets 
vmd, lets politicks, dan ga ik dat roepen, ver- 
volgens moet Thom de Graaf daar op reage- 
ren, die is het er natuurlijk met mee eens, 
want was hi) het er wel mee eens, dan is het 
geen issue Dan komt er een conflict tussen 
twee heren, daar kun )e weken de voorpagma 
mee halen Maar dan gaan de mensen zeggen 
dat D66 de zaakjes met op orde heeft 
Verdeeldheid, ruzie, het is al een kleine parti) 
Je moet geen competentie tussen personen 
knjgen, wel op onderwerpen Als een voor- 
zitter lets gaat vinden dan wordt het al geli]k 
in de sfeer van de personen getrokken Ik heb 
veel liever dat het over de mhoud gaat En ik 
kan er goed mee leven in de luwte mijn werk 
te doen

Hoeveel zetels denk je bij de verkiezin- 
gen te halen?

Ik heb gezegd ergens tussen de 14 en 20, 17 
vmd ik wel mool
Dat zou zetelwinst betekenen terwijl D66 in 
de peikngen op groot verlies staat 
Heb je ooit wel eens een directeur van een 
groot bedri]f, die een )aar verlies heeft gehad, 
horen zeggen dat het volgend )aar ook wel 
weer verlies wordt'5 Nee, volgend )aar hebben 
we wmst, want we gaan dit en dat doen Ik ga 
me toch met te bars ten werken om een beet
le mt te komen op 10 zetels We gaan voor de 
wmst, voor de groei

Ben je bij 17 zetels ook pas levreden?

Dan vmd ik dat we het goed hebben gedaan

Waarom zou ik op D66 Mezen?

Volgens mi) is dat heel simpel, omdat D66 de 
emge parti) in Nederland is met een links- 
liberaal gedachtegoed Vnjheid van mensen 
die voorop staat, toekomstgencht, en dus 
ook veranda mg D66 is echt een verande- 
rmgsparti) Er zijn twee liberalc parti] en, de 
WD en D66 De VkOD staat met de mg naar 
de toekomst en wi) staan met het gezicht naar 
de toekomst, de WD is conservatief en wi] 
zijn juist veel vooruitstrevender Nou als je

dat
bevalt dat moet )e op D66 stemmen, als )e dat 
met bevalt dan moet je gewoon op een ande- 
rc parti) stemmen

Heeft D66 een imagoprobleem zoals 
vaak als verklaring wordt gegeven voor de 
slechte resultaten in de opiniepeilingen?

We zi)n nu bezig met de partijtop om de 
gewenste positionenng van D66 te realiseren 
Dat is een parti) die komt met imtiatieven, 
een parti) met durf, daadkracht en een parti) 
die de agenda durft te zetten en toekomstge- 
ncht is Dat is het beeld dat we willen neer- 
zetten in de verkiezmgen Maar ik kan met 
geheel ontkennen dat het grote pubkek dat 
beeld nog met ziet Daar zijn redenen voor te 
bedenken Voor mi] is belangnjk dat dit het 
beeld is en alles wat we doen als parti] moet 
een bijdrage leveren aan dit beeld, imtiatief, 
vermeuwmg, durf, daadkracht Dus als er 
weer eens een kamerkd voor het oog van de 
camera zit te twijfelen en lets met weet en 
zegt kom morgen maar terug dan draagt dat 
met bi| aan dit beeld Dan kan dit kamerkd 
een telefoontje knjgen en zeg ik 'dit draagt 
met bi) aan wat we wiken bereiken'

Moet je vaak bellen?

Ik ben geen schoolmeester of slavendnjver, 
maar mensen in de top van de parti) moeten 
snappen, waar we naartoe willen ledereen 
kan daar dus zo zijn bijdrage aan leveren 
Mensen die dat met doen, daar moeten we 
dan maar eens een keer een gesprek mee heb
ben

I



En ook dat is lets van de lange adem, natuur- 
li]k, ]e voortdurend bedenken dat |e een bi]- 
drage levert aan de positionermg van je parti), 
dat is, met nieuw, maar om het 20 te explici- 
teren is wel meuw

Hoe denk je over het probleem dat D66- 
kiezers mogelijk gaan twijfelen tussen de 
PvdA en WD als grootste partij waar- 
door voor D66 stemmen een verloren 
stem is?

Ik weet met of dat zo gaat lopen Als Wim 
Kok met meer meedoet als lijsttrekker van de 
PvdA dan komt dit weer in een andere ver- 
houdmgen te liggen Als Annemane 
Jorntsma li)sttrekker van de WD wordt en 
ze maakt twee fouten - en dat doet ze nog wel 
eens - dan we hebben we ook weer andere 
verhoudmgen
Je moet ook uitgaan van je eigen kracht, van 
D66 Dat widen we mtstralen, dat is de cam- 
pagnc, zus en zo gaan we het doen Nict al bi) 
voorbaat gaan zitten duiken Ik denk dat er 
genoeg punten zijn waarom D66 daar een 
positie in kan knjgen

Wat is het belang van de JD voor D66?

Ik vind dat belang erg groot en ik zou ook 
graag de relatie tussen de parti) en de JD wal- 
len versterken Daar zijn een paar redenen 
voor. Het is toch een talentenbak, mensen die 
zich aan het ontwikkelen zijn voor politick en 
voor bestuur De JD is ook een aanjager, een 
mobihsator van ideeen en ontwikkehngen die 
leven bi) jongeren in de partij i\Is derde een 
soort van horzelfunctie De JD vmdt wat, 
lees ik meens in een persbencht. Hoezo vmdt 
de JD wat? Piet is goed als mensen even wak- 
ker schnkken

Hoe kijk je tegen de kritiek van Leefbaar 
Nederland op D66 aan?

Sommige mensen w’orden er zenuwachtig 
van Niet doen Als zo'n parti) zegt dat ze 
voor een referendum en een gekozen burge- 
meester is, dan is dat prachtig, dan hebben we 
een partner, eindelijk een tweede politieke

parti) die er openhjk voor uit komt dat ze daar 
ook voor staat Dan moeten ze met gaan zeg- 
gen dat ze dat zelf hebben uitgevonden want 
dat is natuurlijk een leugen Ze slaan in pop- 
ulistische zm wel een beetje door. Maar als )e 
een bondgenoot hebt in het vermeuwen van 
allerlei bestuurlijke systemen dan is dat pnma

Leefbaar Nederland symbohseert de 
opkomst van lokale partijen Er wordt ook 
wel eens binnen D66 gezegd dat dat slecht is 
voor de democratic Dat is helemaal met 
slecht voor de democratic, kenneli)k wnten 
die lokale partijen te venvoorden wat leeft 
onder de mensen. Daar kunnen we wat van 
leren, zoek de agenda van de samenlevmg op

Er wordt wel eens getwijfeld aan het nut 
en de toekomst van pobtieke partijen.
Ik denk dat er altijd mensen zijn die bi) elkaar 
komen die dezelfde ideeen hebben Als die 
zich naar het gemeentehms vervoegen en 
zich laten mschnjven als politieke parti), is er 
een politieke parti). Dus die zullen altijd 
bestaan, alleen zullen ze steeds meer komen 
en gaan Het zijn geen vaste mstituten meer 
en daar moeten we in Nederland gewoon aan 
wennen We denken nog dat we 200 )aar ver- 
der kunnen met een PvdA, een WD, een 
D66 en een Groen Links 
Je ziet dat in Italic bijvoorbeeld. Daar staat 
een chansmatisch persoon op (Prodi) die 
vraagt welke politieke partijen met hem mee- 
doen Hi) won er de verkiezingen mee In 
Nederland is dat ook met ondenkbaar

Joifrcn Bieleman

Zie je ook ooit een Paarse partij ontstaan?

Dat is met te voorspellen. D66 heeft dat 
Imks-liberale kwadrant in de verkiezingen in 
de verkiezingsmarkt, dat is groot genoeg om 
als politieke parti) een paar )aar vooruit te 
kunnen Waar het nu om gaat, het komend 
jaar, is een dergelijkc positionermg te kiezen 
dat mensen dat ook zien. Die zien dat D66 
een verstandige Imks-liberale parti) is met 
veel pit, energie en durf Dat is de opgave 
voor het komend jaar D



Democratische discussie
Democratic en democratische vermeuwing blijft het belangri|kste thema dat de Jonge Democraten van 

andere (politieke) jongerenorgamsaties onderscheidt. Dit komt bljvoorbeeld tot uiting m de vele moties die 
hierover op het congres behandeld worden en door de onderwerpen van de artikels in de Demo. Dit was 

aanleidmg om hier een vast onderwerp in de Demo van te maken. Hierdoor kan op een gestmctureerde 
mamer de discussie bmnen de JD gevoerd worden De roep in de vonge Demo om kopij voor deze 

rubnek heeft dne JD-leden aangezet tot het schnjven en stuten van artikelen. Ik hoop dat dit voorbeeld
door velen gevolgd gaat worden.

Ard Buiu-r
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Democratie en democratische vernieu- 
wing blijft het belangrijkste thema dat de 
Jonge Democraten van andere (politieke) 
jongerenorganisaties onderscheidt. Dit 
komt bijvoorbeeld tot uiting in de vele 
moties die hierover op het congres behan
deld worden en door de onderwerpen van 
de artikels in de Demo. Dit was aanleiding 
om hier een vast onderwerp in de Demo 
van te maken. Hierdoor kan op een 
gestmctureerde manier de discussie bin- 
nen de JD gevoerd worden. Ard Ruiter 
levert de eerste bijdrage die is geinspireerd 
door de naam van de werkgroep Tijd voor 
een nieuwe
Thorbecke. Laat velen hier een voorbeeld 
aan nemen.

t'WWer to the people is oplossing voor ver- 
nieuwing lokaal bestuur

Het huis van Thorbecke is in 1850 ontwor- 
pen en gebouwd. De Nederlandse overheld 
bestaat mt dne bestuurslagen: het njk, de 
provincie en de gemeente Het hms van 
Thorbecke is gebouwd in de ti]d dat de over- 
heid met meer was dan een nachtwakers- 
staat. Een huis uit 1850, dat moet wel een 
monumentaal pand zi)n Helaas voor het 
huis, dat met de middelen uit 1850 is 
gebouwd met behulp van de architecten uit 
1850, veranderde het klimaat. De verzor- 
gmgsstaat bloeide op Dat klimaat taste het 
hms aan en het huis werd door ledereen nog 
eens geschilderd, geplamuurd en gerestau- 
reerd Dat heeft allemaal met geholpen en 
het huis, zakte door zpn fundamenten. 
Natuurlijk kan ]e met 'die stukjes hms' wel 
proberen om een nieuwe hms te bouwen, 
maar erg mooi wordt het met en niemand

heeft het vertouwen om veilig dat hms bm- 
nen te gaan. De dne gemeentelijke bestuurs- 
organen - raad, college en burgemeester - 
werken voor de burger verwarrend Welk 
orgaan doet nu wat? Het wordt njd dat er 
een meuw hms wordt gebouwd Om te 
begmnen met de verdiepmg die het dichtst 
hi) de grond staaf de gemeente Er moet een 
geheel nieuwe opzet van het gemeentebe- 
stuur komen

Op het gemeentehjk mveau moeten er twee 
instanties zijm enerzijds de burgemeester en 
anderzijds de gemeenteraad De burgemees
ter is hier het hoofd van het gemeentebe- 
stuur en de raad fungeert als een gemeente
lijke parlement In deze vorm is er een dm- 
delijke scheiding tussen bestuur en raad De 
scheiding moet zijn gebaseerd op de directe 
verkiezmg van de leden van de raad en de 
burgemeester Daarnaast heeft de burge
meester een persoonlijk kabinet Bi) invoe- 
nng van dit plan zai het voor het eerst in de 
Nederlandse geschiedems zijn dat er een 
direct bestuur gekozen wordt door de 
bevolkmg!

Het bestuur van de gemeente ligt dus in han- 
den van de burgemeester, hi) is prtmair ver- 
antwoordelijk voor de mtoefentng van zijn 
bevoegdheden De bevoegdheden omvatten 
het volgende de bevoegdheden die de bur
gemeester nu al heeft en het algemeen en 
dagelijks bestuur. De opzet van de gemeen- 
teorgamsatie, de controle op de admimstra- 
tie, het mtvaardigen van beschikkingen en de 
controle op de vermogensbeheer zijn taken 
van de burgemeester Voor de mtvoenng van 
zijn [}



bevoegdheden moet de burgemeester 
beschikken over een persoonlijk kabmet dat 
onderschikt is aan de burgemeester, maar 
supeneur is aan het gemeentelijke ambtena- 
renapparaat De leden van het kabmet ver- 
vullen hun functie voor de penode dat de 
burgemeester in office is of totdat de burge
meester het kabmetshd ontslaat Het kabmet 
van de burgemeester is verantwoordmg 
schuldig aan de burgemeester De burge
meester bepaalt zelf hoeveel kabmetsleden 
er moeten zijn tot een bi) formele wet 
bepaald maximum aantal leden De gemeen- 
tebestuursbevoegdheden van de burgemees
ter kunnen worden gemandateerd aan de 
leden van het kabmet Als de burgervader 
vmdt dat hi) de beshssmg zelf moet nemen, 
dan doet hi) dat De kabmetsleden en de bur
gemeester moeten gevraagd en ongevraagd 
mhchtmgen verschaffen aan de raad. De ver- 
antwoordelijke blijft de burgemeester, hi] 
heeft immers een kiezersmandaat Het kabi- 
net wordt benoemd door het hoofd van het 
gemeentebestuur. De leden mogen met lid 
zijn van de raad of van de raad van een aan- 
grenzende gemeente Zo wordt het ookmo- 
gelijk dat managers van bednjven tijdehjk 
een manager zijn bi) een gemeente

De gemeenteraad heeft de bevoegdheid om 
gemeentelijke verordenmgen vast te stellen, 
algemene verbmdende voorschnften voor de 
gemeente vast te stellen, de burgemeester te 
controleren en adviseren. De raad maakt 
verordenmgen die zi) m het belang van de 
gemeente nodig vmdt, stelt de naam van de 
gemeente vast, maakt mspraak- en referend- 
averordenmgen, stelt belastmgverordenmgen 
vast, wijzigt en stelt de begrotmg vast en stelt 
jaarrekemng vast De functie van raadshd is 
een deeltijdbaan, waardoor raadsleden met 
alle tijd hebben om zich m alle dossiers utt- 
gebreid m te verdiepen Voor een goede mt- 
voermg client de raad te beschikken over een 
aantal rechten waarvan hier een beperkte 
opsomming wordt gegeven het recht van 
vragen, het recht op mlichtmgen en het recht 
op enquete.

steunend secretanaat beschikken, dat met 
onder toezicht staat van de burgemeester

De raad voert haar controle op de burge
meester mt m eerbiedigmg en respect voor 
de taken en bevoegdheden van de burge
meester Mocht het tot een conflict tussen de 
burgemeester en de raad komen, dan is de 
raad bevoegd tot het aannemen van een 
motie van wantrouwen tegen de burgemees
ter Dan moet de bevolkmg aan het woord 
komen en zich mtspreken over de ontstane 
situatie. De burgers kunnen dan een nieuwe 
burgmeester en een nieuwe gemeenteraad 
kiezen

Een dmdehjke scheidmg van taken tussen 
raad en burgemeester is de oplossmg voor 
een effectieve duahsme m de gemeenten Dit 
stelsel creeert duidelijkheid De taken zijn 
duidelijk verdeeld Als burgers problemen 
hebben zoeken ze meestal een aan de burge
meester ondergeschikte ambtenaar, met een 
raadshd. Dit verzwakt de positie van de raad 
met. De raad is er voor de belangen van alle 
mwoners van de gemeente. Het gemeenteap- 
paraat lost de problemen op van de mdividu- 
ele burgers De raad heeft m dit model een 
zelfstandige, sterke positie. Voor de burgers 
valt er nu duidehjk lets te kiezen en kunnen 
de verantwoordehjke mensen ter verant
woordmg roepen en ze straffen door ze met 
te herkiezen Een ander voordeel is dat de 
macht over het gemeentebestuur en het 
'gemeenteparlement' bi) de burgers hgt en 
dat de mvloed van de burgers op de gemeen
te vergroot wordt Zo wordt de gemeente- 
pohtiek (weer) mteressant Herkenbaarheid 
van de democratic is hier het cntenum 
Power to the people is de oplossmg voor een 
vermeuwende lokale politick met het bestuur 
gebaseerd op een moderne structuur

D
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Vnjdag 6 juli vertrok ik per tounngcar 
naar Panjs om het straatleven aldaar te 
mspecteren En ik kan u vertelleir de 
straten zi)n schoon Het blijkt dat ze 
dagelpks worden schoongespoten met 
water dat spectaal voor dtt doel wordt 
gezmverd Het is dus met aan te raden 
hiermee de dorst te lessen Uiteraard heb 
ik me als een goede bezoeker gedragen en 
alle plekken waar je, als een ztchzelf 
respecterende toenst moet zijn geweest, 
bezocht
Wat me opviel was de hoeveellietd blauw 
op straat Aan politic hebben ze daar echt 
geen gebrek Overal liepen, stonden, fiet- 
sten en reden de agenten Ze hidden de 
toenstenbussen met argusogen in de 
gaten en zijn met kinderachtig met boe- 
tes. Op de linkerbaan rijden, stilstaan op 
plaatsen waar dat met wordt gewaardeerd 
een bus heeft zo een boete van 900 franc 
binnen [zo’n 300 gulden] Ook zag ik een 
tenger blauw uniform met ware doods- 
verachtmg het verkeer op een druk krms- 
punt regelen En die auto’s zijn met van 
plan rustig te wachten tot ze toestemmmg 
krijgen door te rijden Er moesten een 
scala aan onmogelijke gezichtsuitdrukkin- 
gen, handgebaren en fluitsignalen aan te 
pas komen om ledereen in goede banen te 
leiden Over verkeer gesproken groen 
licht wil absoluut met zeggen dat ]e kunt 
doorlopen Op een haar na heeft onder- 
getekende een oversteek overleefd toen 
een auto door rood licht een hoekje om 
kwam scheuren Waar waren toen die 
blauwe pelotons die ik die middag voort- 
durend ontmoette?
Ook aan de mamercn van de Parijse poli
tic mag worden geschaafd we betrapten 
vanuit onze dubbeldekker een op zich 
sympathiek ogende man op het genieten 
van de mhoud van zijn neus 
Hiertegenover moet ik eerlijkheidshalve 
melden dat toen we in een park onze 
lunch genoten twee jongemannen ons 
mterst charmant toelachten terwijl ze de 
bonnenboekjes in hun blauwe blousezak- 
ken deponeerden Nu weet ik met of dit 
felt wel voor ze pleit Fhrten onder

diensttijd levert misschien met echt een 
goede aantekemng op. We hadden wel 
sluwe misdadigsters kunnen zijn! Altijd 
scherp blijven, dat is veel belangrijker 
Wat wel voor de hardwerkende mensen 
spreekt zijn de gehoorzame parkgenoten 
die net als wijzelf van het groen genoten 
Het centrale grasveld was namehjk 
bebord met "verboden het gras te betre- 
den-borden" En overal lagen, zaten, 
speelden en zocndcn mensen, maar me- 
mand raakte ook maar een grasspnetje 
van het heiligdom in het midden aan 
Verbazmgwekkend
Tenslotte kan ik u melden dat de gehefde 
Chirac een prachtige turn heeft, als hi] de 
omheming aan de achterkant zou laten 
verwijderen was het uitzicht nog beter 
geweest Zijn optrekje is vlak bi] de 
Amenkaanse ambassade, wat natuurlijk 
erg makkehjk voor die lui is, als ze worden 
uitgenodigd voor een lunch in het tmnpa- 
viljoen Hoewel de presidentiele womng 
echt met onaardig is, hjkt het natuurlijk 
nergens naar, in vergehjkmg met het 
paleis van Versailles Dat is pas een thuis- 
basis De tumen schijnen ook wonder- 
baarlijk te zijn, daar kan Chirac ook met 
aan tippen Nee, misschien is het een idee 
om al het neuspeuterende en flirtende 
politiepersoneel het Louvre te laten ont- 
ruimen Daar kua je best mee voor de dag 
komen

D



Naar aanleiding van het congres van 
Leefbaar Nederland hebben Jasper 
Hermann en Ernest Verhees namens 
de JD een artikel geschreven over deze 
nieuwe volkspartij. Helaas was er in 
de landelijke dagbladen geen plaats 
voor dit stuk. Een kleine delegatie van 
de JD heeft zoals beloofd in een pers- 
bericht een bezoek gebracht aan het 
congres als tegenprestatie voor de 
komst van Jan Nagel op het congres in 
Den Haag in novermber 2000. Daarom 
op deze pagina enkele verwijzingen 
naar internetpagina’s die met 
Leefbaar Nederland en grote roergan- 
ger Henk Westbroek te maken heb
ben.
www.leefbaarplaza.nl
De homepage van Leefbaar Nederland, 
is net als de parti) zelf nog onder con- 
struette. Door vrijwilltgers draatend 
gehouden, vanaf September een weke- 
lijkse stellmg van Henk waarop gere- 
ageerd kan worden Wat is waaD??

www.seeholland.com
Een bilk op leefbaar Nederland volgens

Willem van Kooten
www.leefbaar.net
Uitgebreid archief van alle, zowel positie- 
ve als negatieve, artikelen die betrekking 
hebben op Leefbaar Nederland en links 
naar de lokale mtvoermgen. Ook een ver- 
wijzing naar de homepage van de JD

www.henkwestbroek.com
Naast politicos () is Henk Westbroek ook 
nog heel veel andere dmgen, alle info over 
zpn muzikale carnere Op 
www.omroep.nl/vara/radio/denkah 
meer over zijn radioprogramma op de 
nationale popzender Radio 3

www. gwr rf. nl
Recensies op allerlei gebied, onder andere 
scherpe karaktensenngen van bekende 
personen, die van Henk Westbroek moet 
gelezen worden Een voorproefje. 
"Recept Hansaplast op zijn mond en in 
een vliegtmg naar Noord-Korea dnwen"

D
AFRIKA PROJECT. DOE MEE!

DE AVONTUREN VAN 6EOR6E W BUSH 
BUITENLANDSE POLITTEK

http://www.leefbaarplaza.nl
http://www.seeholland.com
http://www.leefbaar.net
http://www.henkwestbroek.com
http://www.omroep.nl/vara/radio/denkah


De Jonge Democraten hebben toegezegd 
mee te doen aan een project over ontwik- 
kelmgsproblemattek in bet algemeen 
Afnka in het bijzonder Dit project wordt 
begeleidt door ICCO en In-Spe (het voor- 
malige Gelders Politick^ Jongeren 
Kontakt) Samen met andere Politieke 
Jongeren Orgamsaties zuilen er het 
komende jaar allerlei activiteiten worden 
bezocht en georganiseerd. Belangnjk 
onderdeel van het project is de studiereis 
die zal worden gemaakt naar het Grote 
Merengebied in Afnka. Op deze reis zal ik 
de JD mogen vertegenwoordigen. Om 
van het project een succes te maken, is het 
belangnjk dat de Jonge Democraten zich 
betrokken voelen bij het onderwerp.Ben 
je gemteresseerd? Bel of mail me 050- 
3135426, h.w.lankhorst@let.rug.nl

Task-force financien
Met het oog op de wijziging van de finan- 
ciele situatie van de JD vanaf het komen
de jaar is op het congres besloten een 
task-force te formeren, die onder andere 
gaat kijken hoe de financiering van onder 
andere de afdehngen in die toekomst het 
best geregeld (zoals besloten op het con
gres op basis van activiteiten in plaats van 
ledental) kan worden en een voorstel doet 
aan de volgende ALV In deze taskforce 
moeten ook mensen uit de afdehngen zit- 
ten, opdat de afdehngen ook in de toe
komst werkbaar bhjven. Via de kaderhjst 
zal de eerste bijeenkomst van de taskforce 
worden aangekondigd en ledere afdehng 
wordt opgeroepen een vertegenwoordiger 
te sturen.

JD debatingclub Eloquentia

Binnen de JD zijn een aantal mensen 
actief bezig met het vormgeven van de 
pas opgenchte JD debatingclub 
Eloquentia. Een heelgoed mitiatief, waar- 
bij je straks je debating vaardigheden nog

verder kunt ontwikkelen door veel met 
debat te oefenen Je treft de eerste bijeen- 
komsten aan in de Agenda. Voor 
meet informatie neem dan contact op met 
hans@jongedemocraten nl en via 
www..] ongedemocraten.nl

Declaratieformulier

Als JD’ers lets willen declareren aan maak 
dan gebrmk van het standaard declaratie- 
formuher Door het gebruiken van dit for- 
muher zorg je ervoor dat je declaratie 
zorgvuldig wordt afgewikkeld Dit in 
plaats van eigen gemaakte bneven of for- 
muheren Dit zorgt voor vertragmg bij het 
afwikkelen van de declaraties.
Dit formuher kan natuurhjk ook door de 
afdehngen en werkgroepen worden 
gebruikt om hun declaraties te verwerken. 
Alles kun je vmden 
op www.jongedemocraten.nl

JD reis Berlijn

In december zal een JD delegatie afreisen 
naar Berhjn. Het zal plaatsvinden in het 
weekend 14,15 en 16 december Op dit 
moment wordt nog gewerkt aan het 
exacte dagprogramma. Het nachtprogram 
laat zich in deze hippe stad raden. Ook 
het bezoek aan een biergarten zal me- 
mand verwonderen. Natuurhjk zuilen we 
onze vrienden van de Duitse Junge 
Liberalen ontmoeten. Eigen bijdrage is 
137 euro. Geef je snel op aangezien het 
aantal deelnemersplaatsen beperkt is. 
voor meer info en opgave. jeroen@]onge- 
democraten.nl en www.jongedemocra- 
ten.nl

De pagma’s van verenigings nieuws vallen onder 
de verantwoordehjkheid van het Landehjk bestuur 
en met van de DEMO-redactie

mailto:h.w.lankhorst@let.rug.nl
http://www.jongedemocraten.nl
http://www.jongedemocra-ten.nl
http://www.jongedemocra-ten.nl


JD zeer succesvol aanwezig op de 
Megafe static

Dankzij de grote tnzet van met name 
Hans Giesing is de JD de meest actieve 
PJO geweest op de megafestatie. Alle 
PJO's mochten gebruik maken van de 
stand van het. Instituut voor Publiek en 
Polltiek (IPP) Met deze stand als 
uitvalsbasis hebben we 1500 enquetes 
afgenomen. De jongeren kunnen hiermee 
een reis naar Berlijn winnen1 
Ruim 300 jongeren gaven aan gtaag een 
mformatiepakket te ontvangen, lets 
waar momenteel hard aan gewerkt wordt. 
Zondag 19 augustus is de JD aanwezig 
in Spaarnwoude (pendelbus vanaf 
Sloterdqk NS) op het Racism Beat it 
festival Meet info Megafestatie 
hans@]ongedemocraten nl Meer info 
wouter@) ongedemocraten nl

Landelijk Politick cafe van start met 
klimaatdebat in Utrecht
Zoals op het congres al is aangekondigd 
gaat de JD van start met een landelijk rou- 
lerend pohtiek cafe De bedoeling is dat 
op ledere eerste woensdag van de maand, 
ergens in Nederland, een pohtiek cafe 
onder de naam "JD -visie-cafe" zal plaats- 
vinden. Deze zullen met alleen worden 
gehouden op plaatsen waar afdehngen al 
actief zijn, maar ook op plaatsen waar de 
JD wel leden, maar geen afdelmg heeft

De afdelmg Utrecht had de aftrap met het 
eerste "JD-visie-cafe", waar gesproken 
over het klimaatbeleid Meer informatie 
volgt op de homepage van de JD, 
www.|ongedemocraten.nl. Als ]e vragen 
hebt of mee wilt helpen met het opzetten 
van een JD-visie-cafe bi] ]ou m de buurt 
neem dan contact op met bans, via 
hans@|ongedemocraten.nl. (HG)

over de JD
Slnds begin dlt jaar kent de JD het zoge- 
naamde JDsms2u-pro)ect, een nieuwsser- 
vice via sms voor Jonge Democraten. Via 
deze weg word je op de hoogte gehouden 
van de laatste nieuwtjes op JD gebied 
Ongeveer een keer per week ontvang )e 
dan een smsqe met JD nieuws. Wil )e op 
de sms-hjst mail dan even naar 
hans@] ongedemocraten.nl

Landelijk Bestudr

VOORZITTER
Jasper Hermann
voorzitter@] ongedemocraten nl
06-24301446

Algemeen Secretams 
Ivo Spanjersberg 
secretans@]ongedemocraten nl 
06-53298395

Penningmeester
Edgar Zaagsma
p enningmee ster@] ongedemocraten. nl 
010-4331778

Internationaal Secretams
Wouter Bruma
wouter @j ongedemo cr aten nl
06-25345829

Bestuurslid Organisatie 
SCHOUNG EN VORMING 
Hans Giesing 
hans@]ongedemocraten.nl 
tel. 06-53173164

Algeaieen Bestuurslid ai 
AchabarTaoufik 
taoufik@|ongedemocraten.nl 
06-11166597

Bestuurslid Pers en Promotie a.i 
Diederik Brmk 
diederik@)ongedemoa:aten.nl 
06-12551508

Ontvang ook sms-berichten



De eerste bijeenkomst van JD debatingdub 
Eloquentia in Amsterdam Er zal een 1 tegen 1 
debatwedstnjd worden gehouden 
meer info hans@)ongedemocraten nl of 
wwwjongedemocraten nl

11 September

JD Visiecafe in Den Haag over verkeersbeleid 
meer info hans@)ongedemocraten nl of 
wwwjongedemocraten nl

17 September
De eerste INternationalCOmmissie meeting 
van bet polltieke jaar Exacte locatie wordt later 
doorgegeven.
meer info wouter@jongedemocraten nl of 
wwwjongedemocraten nl

19 September

De tweede bijeenkomst van JD debatingdub 
Eloquentia in Utrecht Hier zal gestart worden 
met een debatcompetitie 
meer mfo hans@jongedemocraten nl of 
wwwjongedemocraten nl

25 September

exursie naar het VN tnbunaal in Den Haag 
meer mfo hans@jongedemocraten nl of 
wwwjongedemocraten nl

2 oktober

JD Visiecafe in Breda Onderwerp wordt later 
bekend gemaakt.
meer info' hans@jongedemocraten nl of 
wwwjongedemocraten nl

17 oktober

De derde bijeenkomst van JD debatingdub 
Eloquentia in Utrecht Hier wordt de tweede 
ronde van de debatcompetitie gehouden 
meer info hans@jongedemocraten nl of 
wwwjongedemocraten nl

28 augustus

exursie naar de eerste kamer
meer info hans@jongedemocraten nl of
wwwjongedemocraten nl

6 november

Eloquentia debateerd wederom in Utrecht De 
derde ronde van de debatcompetitie staat op 
het programma
meer info hans@jongedemocraten nl of 
wwwjongedemocraten nl

13 november

JD Visiecafe in Nijmegen Onderwerp integra- 
tie
meer info hans@jongedemocraten nl of 
wwwjongedemocraten nl

27 november

Eloquentia debateerd wederom in Utrecht De 
vierde ronde van de debatcompetitie staat op 
het programma
meer info hans@jongedemocraten.nl of 
wwwjongedemocraten nl

3 december

JD Visiecafe in Nijmegen Onderwerp wordt 
later bekend gemaakt 
meer info hans@jongedemocraten nl of 
wwwjongedemocraten nl

10 december

Nogmaals debad Eloquentia geeft wederom act 
de presence in Utrecht De vijfde ronde van de 
debatcompetitie staat op het programma 
meer info hans@jongedemocraten nl of 
wwwjongedemocraten nl

23 oktober

mailto:hans@jongedemocraten.nl


Congres Maastricht
In Maastricht hebben we bet eerste con
gres van dit jaar gehad. De Demo vond 
bet in elk geval de beste locatie en organi- 
satie van de laatste jaren.

De moties en argumentaties tijdens de 
behandehng bionken met altijd mt in web 
doordachte redenemgen Zo zijn er een 
groot aantal amendementen mgediend na 
de behandelmg van de moties Moties die 
een bijzondere indruk achterlieten gingen 
over wmdmolens, de pil van dnon en seks 
en geweld op televisie

’s Avonds hebben we naast gedanst, ook 
nog een debatwedstnjd gehad na het eten 
De zaal kon met dit laatste ook meedoen 
Met boegeroep en gejmch of lets anders 
De conclusie van debatleider en oud JD- 
voorzitter Roel van der Poort was met ten 
onrechte dat er nog veel geleerd moet wor- 
den Het was mettemm een zeer vermakehj- 
ke avond

Jan Willem Bertens kwam op de hem 
bekende, totaal onvoorbereide wi)ze de naar 
hem vernoemde trofee mtreiken aan Peter 
Hi) zijn mtverkiezmg verdiend met het 
onder de aandacht brengen van de plannen 
met het vak maatschappijleer

Zondag was Johan Vlemmmx de hoofdgast 
Bert Bakker moest vanwege een file afzeg- 
gen Geheel onverwacht was de oranjefan 
toch een uitdagmg om mee te praten 
Opmerkehjk genoeg had Johan Vlemmmx 
nog de verstandigste opmerkingen in hms 
tijdens het debat, hi) stemt trouwens D66

De Internationale commissie onder lending 
van Wouter ontvingen op het congres 
"leden van de volksunie" ult Vlaanderen, 
Jungfreissinmge (CH), Junge Liberale 
(Dld)en Joventut Nacionalista 
de Catalunya
D
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Bijna 40 % van de bevolking meent dat 
ontwikkelingsgelden slecht worden 
besteed. Dit is een gtoter percentage dan 
ooit, maar geeft tegelijkertijd aan dat er 
nog veel aan voorlichting en ‘marketing’ 
moet worden gedaan, want het is klink- 
klare nonsens. Er is werkelijk geen 
beleidsterrein te bedenken dat zo goed 
wordt geevalueerd en doorgelicht als ont- 
wikkelingssamenwerking. Ongetwijfeld 
kunnen sommige gelden nog steeds 
beter besteed worden, of kan men kiezen 
voor andere prioriteiten maar de meeste 
gelden worden wel degelijk op een tame- 
lijk effectieve wijze besteed. Hieronder 
volgt een voorbeeld van een project waar 
met minimale (Nederlandse) middelen, 
veel goed werk wordt verncht.

In de Sahel van Burkina Faso, een van de 
armste landen van de wereld, voert 
Nederland een groot plattelands-ontwikke- 
Imgsproject uit Yanmt de Nederlandse 
ambassade in de hoofdstad Ouagadougou 
zi)n vier grote streekontwikkelingspro- 
gramma’s opgezet Het PSB/PB 
(Programme Sahel Burkinabe / Pays-Bas), 
dat al zo’n 10 )aar bestaat, maakt hier 
onderdeel van uit In Gorom-Gorom, aan 
het emde van de wereld, werken enkele 
Nederlandse projectadviseurs en land- 
bouwtechnici Niet in kastelen van hmzen 
of overdadige luxe Sinds enige tijd heeft 
men wel airconditioning, maar dat lijkt ook 
bitter noodzakehjk, aangezien de tempera- 
turen hier in bijvoorbeeld apnl zelfs ’s 
nachts boven de dertig graden mtkomen 
"Zonder airco slaap )e ’s nachts gewoon 
met", aldus een Nederlandse projectmede- 
werker Ook is er in geen velden of wegen 
een zwembad te bekennen De opmerkim 
gen van minister Herfkens dat in de toe- 
komst Nederlandse ontwikkelingswerkers 
zo veel mogelijk tot het verleden moeten 
gaan behoren, omdat ze te duur zijn, een 
luxe leventje leiden, aan zwembaden liggen 
etc wordt hier dan ook wrang gevonden 
en als onterecht beschouwd.

Burkina Faso is het lievelmgetje van de 
donoren Een deel van het land is ‘opge-

deeld’ door verschillende hulpgevende lan
den. Zo zijn naast Nederland met name 
Duitsland en Denemarken actief.
PSB/PB wordt mtgevoerd in de regio 
Oudalan, in de uiterste noordpunt van het 
land, tegen de grens van buurlanden Mali 
en Niger Het is het droogste gedeelte van 
het land, dat in het noorden overgaat in 
Sahara-woestijn Het project heeft tot doel 
de levenssituatie in de regio te verbeteren, 
met name door verbeterd landgebrmk, 
erosiebestnjdmg en bosaanplant 
Daarnaast wordt er veel energie gestoken 
in orgamsatieversterking (ondersteunmg 
lokaal bestuur, techmsche trainmgen etc) 
en probeert men de lokale economie te 
versterken (met name door het verstrekken 
van micro-kredieten (in Gorom Gorom 
zijn namelijk helemaal geen banken) 
Tenslotte worden dorpen ontsloten door 
de aanleg van mfrastructuur

Het project heeft een participatieve werk- 
wijze: jaarlijks vinden er dorpsvergadenn- 
gen plaats, waar geluisterd wordt naar de 
behoeften van verschillende bevolkings- 
groepen In toenemende mate wordt er 
van de participanten een actieve bijdrage 
gevraagd momenteel met name in de 
vorm van menskracht, maar in de nablje 
toekomst ook door middel van (voor 
Nederlandse begnppen zeer kleine) ftnan- 
ciele bijdragen Een Nederlandse projec- 
tadvlseur, Ton Olofsen merkt hier bij op 
dat men deels de fouten uit het verleden 
moet herstellen. in de jaren ’70 en ‘80, de 
jaren van de grote droogtes, heeft de 
bevolking gebrmk kunnen maken van gra
tis voedsel- en zadenverstrekking, wat het 
eigen initiatief heeft doen verdwijnen en 
de lokale economieen ontwncht heeft 
Inderdaad spreken lokale herders ons aan, 
gedurende ons bezoek aan een meuw land- 
bouw- en irngatieproject met de vraag of 
het gebied dat er naast ligt ook maar even 
geirngeerd kan worden door de projectme- 
dewerkers Olofsen antwoordt daarop dat 
men hier zelf aan dient te werken, met 
plannen moet komen en eventueel in aan- 
merkmg kan komen voor techmsche assis-



tentie

Vanuit het speerpuntenprogramma van 
Ontwikkelingssamenwerkmg, begin jaren 
’90 ontwikkeld door oud-mimster Pronk, 
besteedt het project extra aandacht aan de 
positie van vrouwen door middel van 
vrouwenparticipatie In praktijk worden 
zo’n 3-5 projecten per dorp uitgevoerd, 
waarvan er altijd tenmmste een een ‘vrou- 
wenproject’ is, dwz een door A^rouwen 
gepnonseerde actmteit Vrouwen knjgen 
hierbij bijvoorbeeld kredieten, voor de 
aanschaf van kleine inkomsten verwerven- 
de artikelen zoals lucifers, een tafel om een 
klein straatvnnkeitje te begmnen, of een 
schaap Zij blijken ovengens deze kredie
ten veel beter af te betalen dan mannen

Centrale problemen in het gebied zijn 
landdegradatie, mislukte oogsten en insec- 
tenplagen In tegenstelhng tot wat men 
vaak denkt is met zo zeer de totale jaarhjk- 
se regenval een probleem (gemiddeld 400 
mm, de helft van wat er in Nederland valt), 
maar het felt dat deze neerslag onregelma- 
tig in een penode van2 maanden per jaar 
valt, in de vorm van allesvernietigende 
stortbuien Gedurende de rest van het jaar 
is het er kurkdroog, moeten de bevolking 
en de kuddes het doen met het water dat in 
de regentijd opgevangen is Een groot deel 
van de bevolking nabi) Gorom Gorom 
leeft als herder Het project probeert land
degradatie tegen te gaan door onder ande- 
re tramingen te geven over het hers tel van 
de bodemvruchtbaarheid in de landbouw 
dmv composteren en gras- en boomaan- 
plant Daarnaast tracht men de kracht van 
het water in het regenseizoen te breken 
door aanieg van kleine dammen in sei- 
zoensnvieren en door stenen neer te leg- 
gen op hoogtehjnen in de velden Het hjkt 
met veel, als je zo’n njtje stenen, nauwe- 
hjks 10 cm hoog, in het veld ziet hggen. 
Maar het is precies voldoende om het 
water af te remmen, waardoor enerzijds de 
bovenste grondlaag met wegspoelt, en aan 
de andere kant het water de tijd krijgt in de 
bodem in te drmgen, in plaats van er over-

heen weg te spoelen Om water vast te 
houden in de regio worden er ook meuwe 
waterreservoirs aangelegd, die een groot 
deel van het jaar gevuld zijn. Hiernaast 
vmdt er nu klemschahge land en tuinbouw 
plaats rondom deze waterreservoirs: groe- 
ne oases temidden van een dorre woestemj 
die zorgen voor een veelzijdiger en gezon- 
dere voedmg dan voorheen Ook worden 
de bekkens gebruikt voor het drenken van 
vee.

Loopt alles dan voorspoedig? Zeker met 
In de eerste plaats is het miheubesef van 
een groot deel van de bevolking nog nihil 
vaak kijkt men alleen naar de korte termijn 
effecten Zo zien weimg mensen [)
het belang in van herbebossmg, 
omdat er op dit moment nog voldoende 
dood sprokkelhout aanwezig is van de bos- 
sen die massaal zijn afgestorven tijdens de 
grote droogtes van de jaren 70 en 80 Ten 
tweede vormt de eerder beschreven ‘hul- 
pafhankehjkheid’ en de daarbij behorende 
mentaliteit een probleem

Het PSB/PB project is een fcaai voorbeeld 
vande zin van ontwikkehngssamenwerking 
Zelfs in de meest margmale gebieden zoals 
hier in de Sahel is er, ondanks de enorme 
problemen en het felt dat veel projecten 
welhcht trager verlopen dan de projectme- 
dewerkers wensen, een raamwerk opge- 
bouwd dat duizenden mensen een klein 
rugsteuntje geeft

Peter Ras & Bas Vnesema
bezochten het PSB/PB project in novem-
ber 2000 D
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Schiphol Excursie
Alweer even geleden organiseerde de JD 
een excursie naar Schiphol met na afloop 
een etentje en een discussie over de toe- 
komst van de luchthaven. Bij enkele foto’s 
van deze zeer goed georganiseerde excursie 
is een reactie van Rogier Seinstra op een 
artikel van Jasper over onder andere 
Schiphol bijgevoegd.

Populistisch en makkelijk waren de eerste 
woprden die me te bmnen schoten na het 
lezjjn van het artikel ‘Maak einde aan bestuur- 
lijk onvermogen’ van Jasper Hermann in 
Demo 18.2 Het afrekenen met het polder- 
model met slechts een enkel -slecht uitge- 
werkD- voorbeeld en vervolgens het klakke- 
loos neersabelen van het overlegmodel vmd 
ik persoonlijk met direct sterk Ik zal aan de 
hand van het artikel mijn standpunt verdui- 
dehjken

Het 'schiphol-probleem' is een zeer complex 
dossier. Ik denk dat ledereen zal beamen dat 
het zich hier voornamehjk toespitst op een 
belangenconfhct tussen enerzijds een econo- 
misch belangnjke sector en anderzijds de zor- 
gen voor het milieu en de leefbaarheid in de 
regio. Het kan dus met zo zijn dat bestuur- 
ders, zoals )e schnjft, enkele belangen kunnen 
negeren zo’n 40.000 mensen zijn werkzaam 
op schiphol, en evenzoveel in de directe aan- 
leverende Industrie- en dienstensector Bij 
elkaar dus zo'n 80 000 mensen die voor hun 
levensonderhoud direct afhankelijk zi)n van 
de luchthaven, mderdaad banenmotor schip
hol Indien dit belang zou worden genegeerd 
in de besluitvorming maakt de betreffende 
bestuurder zich volstrekt belachelijk Zo'n 
grote economische motor leg je met een, 
twee, dne aan banden Blijft over het andere 
grote belang, de leefbaarheid in de regio en 
de miheuzorg Een heleboel mensen zal het 
misschien worst zijn of het milieu te hjden 
heeft onder al het vhegverkeer Een ‘na ons 
de zondvloed-mentahteit’ hjkt mi) echter met 
verstandig Eveneens kan de leefbaarheid in 
de regio met klakkeloos genegeerd worden, 
immers, dit gedeelte van Nederland herbergt 
naast de grootste stad van het land ook nog 
eens talloze andere grote kernen Circa 1 mil-

joen Nedeiianders opzadelen met ondraagh)- 
ke gelmdhinder h)kt mi) dan ook een van de 
slechtere keuzes
Wat moet die bestuurder nou doen om daad- 
kracht te tonen en beleid te kiezen dat het 
probleem oplosE In je artikel vmd ik het met 
terug Een gemiste kans Moet ik denken aan 
Schiphol in zee? (onbeschri)fli)k duur), het 
handhaven van de status quo? (op termijn zal 
schiphol dan degraderen tot regionale lucht
haven) of een hele andere nchting? Ik denk 
dat er in dit soort gevallen geen sprake is van 
bestuurhjk onvermogen, of een 'vastgeroest- 
heid' in het poldermodel. In dit geval, en ook 
in het geval van problemen in de zorg, het 
onderwijs, ordehandhavmg en ga zo maar 
door, denk ik dat de conflicterende belangen 
zo groot zijn dat eigenlijk geen enkel belang 
gemakkelqk prevaleert Het strak, met 
besluitvaardigheid en met groot bestuurlijk 
vermogen tot een oplossing brengen van dit 
soort vraagstukken vraagt erom te worden 
afgehandeld m overleg

In Nova en Den Haag Vandaag wordt com- 
promis maar al te vaak neergezet als een vies 
woord Dat dit geenszins het geval hoeff te 
zi)n bewqst bijvoorbeeld IJburg Deze meuw 
te bouwen Amsterdamse wi]k snoept een 
stuk van het IJmeer af, volgens natuurbe- 
schermers een waardevol natuurgebied De 
gemeente Amsterdam heeft als een soort 
tegenpre static het gebied rond de 
Diemerzeedijk volledig gesaneerd, waardoor 
hier een volwaardig natuurgebied 
ontstond

Petje af voor de Amsterdamse bestuurders 
Zi) durfden hier een prachtig alternatief neer 
te leggen voor het conflicterende belang. 
Misschien zou het verstandig zi)n als de njks- 
bestuurders net zo creatief met alternatieve 
oplossingen voor de dag zouden komen 
Gedoogbeleid en slappe afspraken behoren 
dan misschien tot het verleden. Misschien 
kan de JD onze bestuurders nog wel helpen 
met goede ideeen het besturen tot een goed 
einde te brengen D



DIERENLEED
Mond- en klauwzeer, een aantal maanden geleden brak deze zeer besmettelijke veeziekte uit 
in Engeland. Op de televisie en in de kranten konden we zien hoe enorme hoeveelheden 
dieren werden vernietigd. Deze zogenaamde ruimingen hebben niet geholpen om de ziekte 
beperkt te houden, voor bet grootste deel hebben ze geholpen om de consumenten weer ver- 
trouwen in het vlees te geven. Deze consument blijft grote hoeveelheden vlees kopen, alsof 
datzelfde veftrouwen maar met stuk kan. En 's-avonds zit men voor de televisie en zegt:
"Wat is het toch erg he, dat al die dieren geruimd worden." Non, ik kan je zeggen dat ik het 
helemaal niet erg vind. Deze dieren leven dagelijks in onvoorstelbar dieronwaardige toestan- 
den. Ze verdienen het om zo snel mogelijk uit hun lijden veriest te worden, als het moet 
door deze vreselijke ruimingen.
Een maand na Engeland was ook in Nederland mond- en klauwzeer een feit. Alle strenge 
maatregelen van het Ministerie van Landbouw mochten niet baten. Duizenden dieren wer
den geruimd en iedereen sprak over de enorme financiele gevolgen en over hoeveel bedrij- 
ven er failliet zullen gaan. Hoever zijn we been?
Ik vind dat het Europese landbouwbeleid drastisch hervormd moet worden. We moeten niet 
in de eerste plaats Mjken wat dieren opleveren, maar hoe we ze een zo goed mogelijk leven 
kunnen bieden. Het is dan ook nodig dat het grootschalig fokken van dieren verboden 
wordt. We moeten terug naar de kleme gemengde bedrijven, waar ieder dier op zijn manier
leeft. Wanneer dit gerealiseerd is zullen we zien dat ook de veeziektes veel minder zullen ||g:. Simon Terpstra 
voorkomen. In plaats van af te wachten zou Nederland, samen met Duitsland en ~ ~

Denemarken, een voortrekkersrol moeten vervullen in de Europese Unie.

i

Em«t Verhees
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In de International Pages dne verslagen 
van activiteiten van de Internationale 
Commissie Voor informatie over de inter- 

t nationale organisaties waar de JD lid van is 
|verwijs ik naar de homepages 
www.lymec.org en www.ilfry.org . Voor 
meer informatie: 
wouter @jongedemocraten.nl

JuLis BUKO in Stuttgart

Van vnjdag 16 tot zondag 18 maart hidden 
de Junge Liberale (Julis) uit Dmtsland hun 
Bundeskongress (BUKO) De Julis is de 
jongerenorganisatie van de Freie 
Democratische Partei (FDP) in Dmtsland 
De Julis is in tegenstellmg tot de JD een 
federale organisatie. Dat houdt in dat de 
rerschillende afdelmgen, landes, lid zi]n 
van de bundes Julis Leden zi)n dus via een 
afdeling lid van de landehjke organisatie. 
Op het congres is er geen sprake van one- 
man-one-vote, maar werkt men met dele- 
gierten van de verschillende afdelmgen.

Wouter en Taoufik Achabar, lid van de 
Internationale Commissie hebben dit con
gres als Internationale gaste bezocht Hier 
volgt een impressie
Vnjdag om half vier vertrekken we, vanaf 
Utrecht nchting Stuttgart, een 6 uur duren- 
de tremreis
Flet BUKO was al om 18.00 begonnen ter- 
wijl delegierten uit bijvoorbeeld Berhjn 
langer moesten reizen dan wi) vanuit 
Nederland Het congres werd gehouden in 
een gigantische hal met voonn op een 
hoog podium de congresvoorzitters en 
notuleerders Daaronder zat het bestuur 
(bundesvorstandes) op een lager podium 
Erboven hing een groot scherm waarop 
men via computer en beamer steeds 
actuele informatie het zien Erg handig dat 
)e een motie mee kunt lezen als )e het con- 
gresboek met bi] de hand hebt

Vnjdag avond was de avond van de 
bestuursverkiezingen Bij de Julis herkie- 
zen ze elk jaar om het zo makkelijker te 
makken slecht functionerende bestuursle-

den te vervangen.
Zaterdag was het congres, dat om negen 
uur weer begon, na vnjdag door te zijn 
gegaan tot middernacht, veel politieker Er 
warden verscheidene ersetzungsantraggen, 
een soort mtgebreide resoluties van tien 
pagina’s, behandeld Anders dan bij de JD 
mochten delegierten na tien minuten rustig 
aan het tweede deel van hun speech begin- 
nen Bij 21 sprekers werd de sprekerslijst 
gesloten Je kunt je misschien voorstellen 
dat dit soms vnj saai wordt. Er waren ech- 
ter genoeg andere Internationale gasten mt 
Zwitserland, Litouwen en Kroatie, zodat 
we ons met hoefden te vervelen Tevens 
gmgen we als welkome onderbreking twee 
uur campagnevoeren In Baden- 
Wurtenberg, de provmcie waann Stuttgart 
hgt, zijn de verkiezingen op komst De 
FDP die de coahtie met de CDU graag wil 
voortzetten heeft fors geinvesteerd in cam- 
pagnematenaak Vooral de Julis hebben, 
door FDP bijdrage, de beschikkmg over 
posters, stickers, pennen, aanstekers en 
lucifers van de black out — think gelb cam- 
pagne (geel is de kleur van de FDP) Er 
waren diverse bobo-sprekers, wat tot de, 
zeer grappige situatie ieidde, dat Julis om 
een handtekening vroegen Politici hebben 
duidehjk meer aanzien en tevens een hoger 
salans Toen een der sprekers erachter 
kwam dat het kaartje voor het feest van die 
avond 10 DM kostte zei hi) meteen dat hi] 
de toegang voor alle Julis zou betalen 
Het feest viel vooral bij de Internationale 
gasten slecht in de smaak Zondag morgen 
was het vroeg op want om negen uur 
begon het programma met 
Ersetzungsantrag "Europaische
Demokratisierung, Fur die Schaffung ernes 
Europaischen Verfassungsstaates" Dit was 
een erg interessant stuk waarm vergaande 
voorstellen werden gedaan tot federalise- 
nng van Europa Voordat we wTeer huis- 
waarts keerden mocht ik als gast nog mijn 
Grubworte aan het congres

http://www.lymec.org
http://www.ilfry.org


Ik lieb mijn bewondenng mtgesproken voor 
de professionabteit van de orgamsatie 
Verder heb ik, mhakend op de ochtend 
gesproken over Europese democratisenng 
Ook heb ik Flonan Trenner (International 
Officer) en Moritz Delbrueck (Als 
Individual Member actief in Lymec) 
bedankt voor de goede samemverkmg bm- 
nen Lymec en heb ik mijn hoop op voort- 
gang hiervan mtgesproken Ondanks het felt 
dat ik slechts in het Duits begon en emdig- 
de en de rest in het engels deed werd er door 
de Julis luidt geapplaudisseerd D

IFLRY seminar "Reform of the United 
Nations" zeer succesvol!
Jasper en Wouter namen deel aan dit semi
nar Interessante lectures, working 
groups en een simulatie van de veiligheids- 
raad van de VN maakten dit 
onderwerp tastbaar en inzichtelgk Meest 
opvallend voor ons als JD-ers is het schrip 
nend gebrek aan democratische legitimiteit 
en verantwoordmg
binnen de VN De VS hebben dmdelljk 
tegenwicht nodig binnen de VN Ook 
hier is het van groot belang dat Europa ein- 
dehjk eens met een stem gaatspreken 
Daarnaast hebben Jasper en Wouter vele 
meetings gehad metvertegenwoordigers van 
partnerorgamsaties Zo is uitgebreid gespio- 
ken met JNC (Catanlonie) Nieuw is de 
intentie tot meer en diepere 
samenwetking met de twee Fmse organisa- 
ties, SU (de parti) van de Zweedse 
minderheid in Finland) en NKL (Fmse 
Center Party)
D

JD/D66 rondreis door Roemenie
Vanaf 19 juli tot 29 |uli is een delegatie van
D66-ers en JD-ers in Roemenie
voor een rondreis langs verschillende afde-
lingen van TNL, de jongerenorgamsatie van
de hberale parti] PNL geweest
In de volgende demo hier een uitgebreid
verslag van

De International Pages verschijnen onder vetantwoordelijkheld van de 
Internationale Commissie (INCO)
De INCO houdt zich bezig met Internationale politiek en de Internationale 
contacten van de JD De JD is full member van de International Federation 
of Liberal and Radical Youth (IFRLY) en de Liberal and Radical Youth 
Movement of the European Union (LYMEC)

International Agenda:
August 30 - September 2.
Young Leaders Meeting, Gibraltar

September 18-23.
IFLRY seminar on new information tech
nology, Lithuania

September 25. "Young in ELDR", prepa
ratory seminar for the ELDR Congress,
Ljubljana, Slovenia

September 26 LYMEC's 25th 
Anniversary, Ljubljana, Slovenia

September 26-29. ELDR Congress,
Ljubljana, Slovenia

October 18-21. Seminar on "the Future of - 
LYMEC" and Executive Committee,
Switzerland
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November 17-22. IFLRY seminar on 
human rights, Gent, Belgium

November 22-25. IFLRY Executive and 
General Assembly, Brussels, Belgium

December LYMEC seminar, Konstanz,
Germany (to be confirmed)

14/15/16 december JD reis Berlijn

‘ Internatiotiaal Secretaris/Voorzitter INCO
Wouter Bruma

Duitslandcoordinator INCO
Jeroen Adema 
jeroen@jongedemocraten.nl 
06-19206939

i

Afrika en Midden-Oosten coordinator
s Herrmen Lankhorst 
' herrmen@)ongedemocraten nl

; www.jongedemocraten.nl 
www.iflry.org 

J www.lymec.org

l

mailto:jeroen@jongedemocraten.nl
http://www.jongedemocraten.nl
http://www.iflry.org
http://www.lymec.org


GEENKANT-EN-KLARE OPLOSSING 
VOOR PROBLEMEN ROMA

Van 3 tot 5 apnl vond er in Plovdiv, 
Bulganje, een LYMEC-semmar plaats met 
als titel: "Problems and opportunities for 
Roma People m Central and Eastern 
Europe" Een beetje bevreesd geraakt 
door de toegemailde routebeschnjving 
naar het hotel, waarvoor een aantal keer 
van bus diende te worden gewisseld, stap- 
te ik op het vhegtuig nchting Sofia Daar 
aangekomen werden de ongeveer 20 deel- 
nemers gelukkig netjes opgewacht en met 
de auto of de bus naar Plovdiv gebracht 
Novo tel Plovdiv bleek een te
2i)n en een pnma locatie voor het seminar 
Helaas verhep de rest van de dagen wat 
minder georgamseerd en 2egde bijna de 
helft van de sprekers af. Ondanks deze 
tegenvaller voor de orgamsatie, kwamen in 
de lezingen van zowel regenngsvertegen- 
woordigers als Roma zelf de huidige pro- 
blemen duidelijk naar voren Op alle gebie- 
den hebben Roma een achterstand. De 
werkloosheid bedraagt bijna 100%, kinde- 
ren gaan met naar school en ze leven vnp 
wel geheel geisoleerd van de rest van de 
samenleving Tijdens een bezoek aan 
Stohpinovo, de Roma-wijk van Plovdiv, 
werd dit snel duidehjk Ondanks dat deze 
wijk nog een van de betere was, zegde de 
verplichte pohtiebegeleidmg en het felt dat 
ledereen maar een beetje rondhmg of aan 
huis wat
verkocht, genoeg. De oplossmg dient voh 
gens de sprekers te komen door anti-dis- 
cnmmatie wetgevmg en het tegengaan van 
segregatie Onderwijs speelt hienn een 
grote rol. De Roma voelen zich gediscn- 
mmeerd door de Bulgaren, die hen van alle 
problemen die de omschakelmg van com- 
munisme naar democratic en vrije markt 
met zich meebrengt, beschuldigen. 
Belangnjk is dan ook dit negatieve beeld te 
veranderen, waarbi] de media een taak 
heeft Daarnaast dienen Roma, die bijna 
10% van de Bulgaarse bevolking vormen, 
beter gerepresenteerd te zijn in vertegen-

woordigende hchamen, waardoor hun 
stem beter kan worden gehoord. De vraag 
waarop ik graag een duidehjk antwoord 
had gehad, namehjk wat de Roma zelf aan 
de problemen willen doen en op welke 
wijze, werd helaas met beantwoord 
Aan het emde van het seminar werden de 
deelnemers in groepjes opgesphtst en werd 
hen gevraagd wat zij als oplossmg voor de 
problemen zien Geen gemakkehjke taak 
om in een uurtje lets te doen waar overhe- 
den al jaren mee bezig zijn De brain- 
stormsessie leidde vooral tot adviezen, 
waarbi] posltieve discnminatie, duidehjke 
anti-discnminatie wetgevmg en het belang 
van onderwijs een hoofdrol speelden 
Daarbi) werd ook rekening gehouden met 
het Heine overheidsbudget wat kan wor
den uitgetrokken, Idemschahge, locale pro- 
jecten hebben de voorkeur 
De dag na het seminar was er nog een bij- 
eenkomst van ISEEL, Initiative of South 
East European Liberals, waarbi] onder 
meer de voormalige premier van Bulganje 
gastspreker was De pers was massaal toe- 
gestroomd, maar deze was slechts gemte- 
resseerd m de persoon en met m zijn 
lezmg Die middag hadden de deelnemers 
de tijd om nog lets van het oude Plovdiv, 
de tweede stad van Bulganje en tussen de 
6000 en 8000 jaar oud, te zien Als echte 
toensten gewapend met camera’s en platte- 
gronden werd de oude stad, waar onder 
meer een beroemd amfitheater hgt, ver- 
kend en het goedkope Bulgaarse eten en 
dnnken geproefd Daarbi] deed zich het 
probleem voor dat het Cynlhsch schnft 
vnj moeihjk te lezen is, waardoor het soms 
een verrassmg was wat er op je bord zou 
liggen

JD reis Berlijn.
Eigen bijdrage is 137 euro Geef je snel op 
aangezien het aantal deelnemersplaatsen 
beperkt is voor meer info en opgave 
|eroen@jongedemocraten nl
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/D teraad op willen vullen Ik heb 
geen zin meet om te zeuren en vervolgens 

i de strijdbijl te begraven Ik ben nameli)k 
bang voor de democratie, want die staat of 
valt bi] de inzet van mensenJonge Democraten zijn Los!

Na 4 dagen ziek zijn, nog steeds met beter 
Ik kan het memand aanradem zelf weken- 
lang actief bezig zijn met de orgamsatie 
van het congres en vervolgens dne dagen 
voor datzelfde congres even gaan voetbal- 
len met een paar vnenden en dan natuur- 
lijk strontverkouden worden Het hele 
congres heb ik als een junkie meegemaakt 
(ook weer eens wat anders) Volgestopt 
met pillen en zuigtabletten hep ik door de 
wandelgangen van Feestenj D'n Avanceur, 
en was gelukkig met ziek genoeg om te 
kunnen bemerken dat ledereen de tijd van 
zijn leven had De discussie was levendig 
van begin tot emd, sommige gasten waren 
zo gek als een deur, het hotel en de con- 
greslocatie zagen er prachtig mt en de 
zaterdagavond kende een supervet feest 
Het grootste succes was echter de 
opkomst gedurende het weekend hebben 
meer dan 100 mensen het congres weten te 
vmden Zonder nog emge woorden 
vml te willen maken aan dit congres durf 
ik zonder angst te zeggen wat was dit een 
supercool, enorm succesvol (en echt voor 
de laatste keer) KICKEN congres!11

Dat het belangnjk is om de gedachte van 
wmst en enthousiasme levendig te houden, 
zal memand kunnen ontkennen Want ik 
maak me zorgen om de democratie van 
Nederland op dit moment, en daar heb ik 
alle reden toe ledereen (met alleen D66 of 
de JD) zeurt al jaren over teruglopende 
ledenaantallen en zaaltjes waann een hand- 
jevol ideahsten zit te debatteren In de 
nablje toekomst is er echter alleen nog 
maar meer reden tot gezeur, want dezelfde 
problemen in de zorg en het onderwijs 
komen we de komende tijd ook tegen in de 
politick Nu zijn er geen leraren en ver- 
pleegsters te vmden en over een tijdje is er 
een schreeuw om mensen die de gemeen-

Die mensen zullen alleen bereid zijn zich 
te binden aan de politick wanneer die keu- 
zes maakt en pohtieke partijen georgam- 
seerd zijn op een wijze die past bij de tijd 
van nu Het eerste hebben we met per- 
soonhjk in de hand maar we kunnen 
Ministers en Tweede Kamerleden wel aan 
bhjven spreken op de gedoogcultuur die al 
jaren rondspookt en maar een ding tot 
gevolg heeft het verdwijnen van het 
geloof in de politick Want " Waarom 
zou ik stemmen wanneer problemen zoals 
de uitbreiding van Schiphol toch met 
opgelost wordeW
Het tweede probleem is dat pohtieke par
tijen net kerken zijn ledenaantallen lopen 
terug en toch weigert men om te verande- 
ren Ik geloof echter in de voorbeeldfunc- 
tie die de JD op zich heeft genomen Op 
het congres was een spirit aanwezig waar- 
uit vermeuwingsdrift en verandenng sprak 
Op het congres hebben we voomitstreven- 
de plannen aangenomen die de kerk in 
onze parti) heeft uitgemoord. Door het 
aannemen van de plannen gelooft de JD 
weer in zichzelf als een orgamsatie waann 
ledereen opstaat en de onderwerpen weer 
gaat claimen waar we al jaren voor stnjden

Ik kan haast met wachten om beter te wor
den want we gaan dne dingen doen we 
laten zien dat pohtieke (jongeren) partijen 
simpel en laagdrempehg kunnen zijn We 
spreken de politick aan op onze "angst" 
voor de democratie en bovenal gaan we 
met het toenemend aantal afdehngen in 
heel het land laten zien dat we er zijn 
Dames en heren pohtici, collega partijen 
DE JONGE DEMOCRATEN ZIJN IN 
AANTOCHT, WEES GEVREESDI'

D
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Penningmeester gezocht!

Binnenkort zal de huidig landelijk penningmeester 
van de JD, Edgar Zaagsma,stoppen met het vele werk 
dat hij voor de JD doet. Het Landelijk Bestuur isdan 
ook hard op zoek naar een opvolger.
Als Penningmeester ben je samen met het bestuur 
verantwoordelijk voor deflnancien van de vereniging. 
Je bent hierbij een echte spin in het wiel aangezien 
de financien bij alles wat er in de vereniging gebeurt 

een rol spelen. Wil je meer weten over de functie of wil 
je kandideren voor hetpenningmeesterschap?!

Neem dan contact op met onze contact op penning- 
meester^ jongedemocraten.nl

Deadline Volgende Demo
\ - • v-

19 Oktober
2001

7ongeAV
DemocratenJ* Landelijk Secretariaat 

JONGE DeMOCRATEN 
info@jongedemocraten.nl 
070-3622162 
fax 070-3641917

\AAA AX.JONGEDEMOCRATEN.NL
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